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“THE ATTORNEY OENERAL*

AND REFER TO
INITIALS AND NUMBER DEPARTMENT OF JUST1CF

WASHINGTON, D.C.

May 11, 1937

AH:eb

MEMORANDUM FOR MR. HOOVER
I

I

I

I am transmitting to you herewith, for suoh i

disposition as you care to make of it, a letter t

dated April 27, 1937, addressed to the Assistant

to the Chief Clerk of this Department by Mrs. Edith

G.^IcDonald, and the enclosures.

exander Holtzof;

Enclosure.
jv J.:: -'*• a
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.Detroit, Ulchigan
A] ril 16, 1937

Hon. James Har.il ton Lewis
United States Senator
ttusblngton.D. C.

Honorable Senator Lewis:

Kay I be permitted to present to^ou personally the recordsand facts pertaining to my husband’s case, believing that theserecords *111 prove beyond a doubt that he had no knowledge of
actio: s of alleged kidoa. pars, nor a relation with them. I feel
“* r# h t ese^rccords had been introduced at trial, and testimony
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This was in the win er of 1933 and 1934, and asking your
assistance in obtaining rls release. Ther-i was a question at that
time of his American citizenship, His birth being in Chicago, led
me to cable you for a copy of his birth record. According to testimony
at trial, this man Bremer was kidnapped and '.eld for ransom January
1934, and released c2 days later, February.

liy records ^rove we were t^.ests at the Freoidente hotel in
Havana, Cuba, from «. arly Januu. y until the middle of March, 1934,
w.lch 8 jwti t.,at t 1 s rirBecution of Mr. McDonald started long
before t. is case wus h^ard of. Mr. Jeu in^s made a farce of the
defense at trial, when re persuaded my husband not to testify in
his ov*n uefe.se and sent back refutable wit lesses t: at were available.
He only argued 1C minutes before the Jury#

The tr«r. script of t^sti ony slows he was not even present
at o. e ,i.. t of trial# In fact did ot appear until ti;e afternoon#
He claimed his tag contained rollons, on*: t: e bag was stolen from the
railway station r t time of arrival in 3t. Paul# If it ad not been
for I'.r . Dur:.aru’s foroight in rearing motions which ho asked Mr#
turns, a civil attorney whom I Hnu retained to a ist at trial,
t ...re would not -\en i.ave been grounds t ap al on. Hr. Burns
I run tically tel c^hon-d Vr . h^r .ird uoking permission to file
treat jtions when hr. Jennln id ot a :ear. 'hese motions
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The Circuit Court i» not in er; or where it deals with the question

of law concerning the aims of a conspiracy? It is well known that a con-
spiracy does not end until the objects of the conspiracy are achieved.
But, before a conspiracy can be established, there must be proof that the

defendant did one or more things which on Its face shows a connection with

that conspiracy. And such a showing cannot be founded upon a presumption
based on a presumption and requiring circumstantial Inferences to sustain

euch a contention. The appellant's actions from June to Septe-ber, if

properly dealth with by competent counsel, can be made to appear ns a

series of actions as much consistent with Innocence as with guilt. The

government relied upon contradictory, inconsistent, and colored testimony,

to support its contentions that a guilty inference was traceable to

the appellant's actions, merely because the circumstances founded upon
other circumetanc ee , led to a conclusion that the appellant was criminally
Involved with a conspiracy which had as yet (up to September 1934) not

been achieved.

The testimony by the government agent in connection with the moneys

he "remembered" having macerated, at some superior officer's direction,
was clearly the kind of testimony which should not have been admitted.

This testimony was of a type which on Its face showed t at considerable
pains had been taken to give euch testimony that ring of truth which by the

very nature of it in its entirely wae undeserving. The government is

estopped in many actions at law, from producing secondary evidence where

it la abundantly shown on the trial that the evidence is of a suspicious
character, and bears a taint a

,
arerit a d without the necessity of analy-

tical survey. The Circuit Court clearly evades the proposition that since
tainted and oolorful testimony was introduced against the appellant, and
that since all the circumstances were necessarily In and of themselves
tainted, that such a circumstance is not amenable to the appellant's
favor. Gn the contrury, the Circuit Court auo^ ts the position that not-
withstanding the curious circumstances surrounding the introductionof the

secondary evidence, that all the circumstances adducablo to the appellant's
guilt which MIGHT be inferred from those circumstances, iu sufficient for
the Circuit Court to accept its value in relation to the a^peHunt’s guilt.
Such a strained interpretation of the evidence Is untenable, and would,
in ordinary cases, find very little favor with a higher court. The question
now confronting the uppellant is; Can the record of this matter, as It now

stands, bo preserved, and by competent counsel, so as to afford him that

representation to a hig. ar court as would ,r.ove the higher court to reverse
the findi gs of the Circuit Court? This writer V inks it Is all 1 possible
to bring about a fair and Just ruling whereby the appellant will be freed.
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On U&rch 16th I sent to the Secretary
of State your letter to me of the 13th concerning Ur#
Cassius X. McDonald of Srosse Fointe, Michigan, who,
it was alleged, was being held in Cuba#

Today I am in receipt of a letter
from the Secretary of State and, thinking you would
be interested in the action he has taken, I am
enclosing you a copy of it herewith#

*ith hind regards.

i^ COcc.

Ur. Charles I. Bartlett
Eecraond Building
Detroit, Michigan

JC:FZ

I



in v *rrm to

American Consular Service

He f.no, Cuba, January LI, 1955*

...y dear Genr-tor Lewis:

I have to acknowledge the receipt of your letter

of January 14, 1935, enclosing a telegram of January

10, last, from Mrs. Cassius LacDona Id in Habena re-

questing assistance in the matter of the imprisonment

of her l.usLfiiic , Ca :sius Michael MacDonald.

Mr. i.IacDonald, who rives nis address as Grosse

iointe iar.<, i..ichi t;an, was arrssted on the morning of

January 6, 1935, the police suspecting him of engag-

ing in questionable rambling activities to the detri-

ment of tourists visiting tills city* This Consulate

General immediately geve attention to the case and,

in spite of the suspicions of the police, was able to

obtain from the latter no creditable evidence of the

alleged activities on the part of Mr. MacDonald* It

proved exceedingly cifficult to obtain ht-s-release

on account, apparently, of the attitude of certain

former associates here of Ur. MacDonald, but his li-

berty was evt-ntually secured on .iaturoay afternoon,

January 19*
ikS :ur :ng

The Honorable
J. Ha.:.. 1 ton Lewis,

United otates senate



assuring you that it will ulvr.ys be a vlea-u;e

to be of service to you , 1 am

Sincerely yours,

American Consul Ceriertl.



I744^Lkd£le St. 8.1.

.

Grand Rapids, Michigan.

March 15, 1936.

The Honorable Jefferson Caffery,
American Ambassador,
Havana, Cuba.

ay dc%r Mr. Ambassador!--.—.

i an enclosing co: y of letter written by

my husband, Cassfus M. Mol^aald, which covers all details of truth

and facts in ins case.
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RE’.GLON 4
Modulo 3

REPjBLICA DE CUBA

SECRETARIA DE JUSTICIA

DIRCCCION DE JUSTICIA

AURELIO ALVAREZ GARRIDO,
J|P£ del NEGOCIADO “REGiSTRO DE PEN ADOS Y ESTAD1ST1CA DE LA SECRETARIA DE Ju*TlCIA.

CERTIFICO: Que cxaminados por los empleados correspondences las Hojas

Penales relativas a senunciados por razon de delitos dcsdc l
9 dc Enero dc 1888 y que

constituyen el archivo del REGISTRO DE PENADOS a ^mi cargo, no aparcce que o
x , %

s '' ^ ’ "v v ^

_

.Si.

\,.:c Si

^
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h*ya sido condenado ptor los Tfibunales de Justicia a ninguna pena aflictiva ni correccional.

Y a solicitud dexx" /*-.

Z\
<1 Sr. ^Director de Justicia, en la Habana, a

• ... expido la presente, en cumplimiento de lo dispuesto por

, ) ’/ • /— ^ s
c-nlt-, QlCvcjL(h

de ? Z f de mil novecientos treinta y

GRATIS. ENDA

AUTENTICACION DE FIRMA

DR. Mmuel 0. Core* y tope/ / Dkfctor deUusticia.

CERTIFICO: Que es autentica la pr^4te/firma del Sr/Aurelio Alvarez Ga

/ J
rrido. Jcfe del Negociadade Registro de P£w/o/ /V Est^istica.

I 0
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Republic of Cuba )

City and Prcvl-.ce cf *;av a::a )

United States Consulate G»r -ral )

d n *

I, the undersign- d, ?;.F. Washington, Vico Consul
of the United States of Ar erica at "atar.a, Cuba,
duly ccrr-issicr.ed ar.d qualified, do hereby certify
the foregoing to be the true signature of J.D.P TIT'LTPS,
personally known tc ~e ar.d kui/.vn to be a cc.-p^tent
translator. For the contents of the within translation
the Consulate C-eneral assur.es no responsibility.

3U TESTThO’T HITHER20? I hare
hereunto set :ry hand and seal
of this Consulate General
"ebana, Cuba, this Srd.daVof
December 195$,
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few York Junlo 27-1934.-

• #

Sr. Juan P. Jimenez
Calle 7 entre 8 y 10 "La Sierra" Varianao

fl e»timado amigo:
Peclbl au carta del dla 23 y con verdodero

gusto lo informo sobre la negoclacl6n de arrendamlento que >

Od. pretend© ©n conexion con McDonald.
Pare cumpllr compromises con el nanco cue

•tlene hecho grandes pre tamos sobre Hlpodromo y Casino es i

preclso obtcner algunas cantldades anticipates y pagos desde el
inicio del arrendamlento. -Y por eilo le informo a Ud. de las
condlclones «n cue puede usted hacer alguna cferta poslble para
lograr la negoclac l6n.-

i

1.

- Contrato-termlno 1C arios.-
j

2.

-Preclo de arrendar lento: ler afio 50 por !

clento de utllldades pero adenas un pago fijo de un dos por clen i

to del producto de la mutua o sea que la Cocpanla al separar el
15 por clento de las apueztas tendria que dejar un dos para la
propletarla del Hlpodromo; y un uno por clento sobre las ga-
nanclas brutas por dla que se obtengan en el Casino;, ademas de
esas condlclones tendria cue dar la Cor£an4a srrenda tarla un
antlclpo de clncuenta mil pesos & cuenta de las utllldades que
le puedan corresponder al arrendador y cuye cantldad ser£ descon
teds en termlno de clnco anos: esos clncuenta mil pesos serlan
satlsfechos abonando el arrendatario velnte y clncc mil pesos
desde 1- de agcsto al 1- de Diclembre, entregando 14 mil pesos
en prlmero de agosto y el resto hasta diclembre; el arrendador
pagarla desde ahora las prlmas de seguroa a todo rlesgos del Ca
slno y del Hlpodromo y a su cargo las reparaclones y gastos de
ccnservacl6n etc; Sefcundo ano, clen mil pesos de renta m^s el
clnco por clento de los lngresos netos hasta Uegar a un mlllon I

de pesos y 10 por clento de los lngresos netos pasado el roillon
jde pesos, en er.e segundo ado el arrend tarlo abonaria antes de

comenzar subtemporada los otros vente y clnco mil pesos oue se
seoalan enteriormente. -Tercer ado dosolentos velnte y clnco mil
pesos de renta anual que ser^n satlsfechos el 50 por clento por
antlcipado y el resto durante el termlno del cant ado o terapor a
da y slempre antes de termlnar la temporada; durante el segundo
y tercer afio se contlnuaran pagando ei dos por clento de la mu
tua y el medio por clentode las utllldades brutas del Casino con
forme se ha expllcado anterlorcente; desde el tercer a.'io al 10 I

pagarla el arrenda tar io una renta fija de dose ler. os velnte y !

clnco mil pesos por cada aho mltad adelantaio y ~.itad durante
la temporada y a ma3 el 5 por clento de los lngresos netos y 1
el 2 por clento de la mutua y el medio por clento de las utlll
dades brutas del Casino por dia.-

3.- Control en la adminlstracl6n del.gnegocio.-Ce fljarian
j

condlclones para controlar y conocer la march* le los negoclos
del Hlpodromo y Casino mlentms el arrendador tenga partic lpacion
en las utllldades.

4,

-Garantla ; al suscrlblrse el Conveu'.c o docom^-nto de
compromiso para formailzar despues las escr ltura el arrendador

j

tlene que deposltar en he ’’ational City -ank of Ne.v York la
j

surra de 20 mil pesos )velhte mil pesos) y de esn cantldad se !

harian las prlmeros pa -os o sear, los c torce ^11 pesos que hay
que ahonar en a ;osto 1-de 1934.-

5.

- Preclo de venta: se flja desde ahora e.n Tres 'rillones
de pesos en efectlvo moneda de cur.so legal en los “stndos Unldos
y pagaderos en la Ciudad de Ce’v York en las n f Ininas de The
national .City '-ank " 411 Stret 55 y se le concede una corals Ion
de clnco por clento a vr. Cassius !tc. Dona Id ( ca so que la venta

j

oue se huge sen preclsamente de acue Tdo y por medlacldn directa
y en provecho del ar i enda tar lo.-

6.-51 Arrendamlento puede ser ’cancelado terrlnado en cual
nuier tlenoo -eilante lndern lzac l6n al arre.nda tarlo y por el he
c'no de lai.erse vend Ido el -lpodromo y n-slno: la inderanizaci6n
se hara ascender a una escala cue comenzara en 40 rail pesos has
t a sesenta mil pesos y auerr.as levolver al arrenda tario lo oue hu
M.-re antlcipado al arre.nla lor. -



7.-CualquIer e S tlpulacl6n o c nvenlo tlene que ser aprobada
prev Ip

-

rente por The National City ''-'ink of Mew York ceMdn
A "lie la "cmpe il« propletaria de estos bieoes ndeudn a dlcho
“anco ana alzaie suroa que >; obre-pnsa de medio millon de
pesos. -De ahl la convenience nue si sus amigos estan a I spues
t os a tratar el aet;oclo con estas bases j son serios, deben
venir antes del dia ? de Julio y comenzar sus ofertas mediant

e

la flanza de Velnte mil pesos que se ha lnb;c*do como garan
tla para el convenlo. -£<sa flanza la de ositarlan aqui en Mew
York en The ‘National City Bank y a la orden de dlcho .-'anco.-

Puede usted tele£roflar cuando cosa que resuelva.-

£on els deseos que se encuentre blen.Y reciba un saludo

Pr ?.r ios nuel de la Cruz
65-^entral D

Mew York - ,-

i

i'elefonn-Pnd 1282
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May 18, 1936.

cassitjs m. McDonald
800 Trombley Road,
Grosse Point* Parle, Miohigan.

Arrested in Havana, Cuba, winter of 1933-34 by Cuban poli-ce; Oharged
with being an undesirable, a Canadian citizen, and having
nade a communistic remark in a restaurant on the Prado, a
Cuban claiming that he overheard Mr. McDonald make this
remark. In Mr. McDonald's behalf I took the natter up with
Consul General Dumont, who assigned two men ( a Mr. Showeaker
and Mr. Mitt*) agents for the U. 8. Government to mke an
investigation. To verify Mr, McDonald's American eitiseiw
ship I cabled Senators Cousens and Vandenberg from Michigan,
and Senator Lewis of Illinois to secure copy of Mr. McDonald's
birth certificate from Chicago, Illinois. I was interviewed
at the Hotel President*, where Mr. McDonald and I were living,
by Mr. Shoemaker, who was sent to me by Consul General Dumont.
At the time Consul General Dumont resided in the apartment
across the hall from the one occupied by us. (Cuba was in a
state of revolution and Mr. Shoemaker's name and identity was
not to be disclosed to anyone.) He asked to look at all
of Mr. McDonald's papers, options for concessions, eto., and
found they were all authentic. After making a thorough in-
vestigation, he learned that Mr. McDonald and ^rself had
never visited the restaurant mentioned by the party making
the complaint against Mr. McDonald. Mr. Mitte was sent to
interview the Cuban captain of police to request the release
of Mr. McDonald, which was obtained--I believe the third day
after his arrest.

Mr. McDonald was in Cuba in an endeavor to obtain
options on all concessions under the tourist laws of Cuba.
He was having almost daily conferences with Dr. DeL&orus,
Banker and representative of the Cuban interests, or his
attorney. As contracts were in Spanish Mr. HoDonald had to
secure an interpreter to have options translated into Xnglish*

Mr. McDonald was also doing all possible to obtain
confirmation of the appointment of Ambassador Jefferson Caffery*
whose appointment had not been confirmed due to opposition
from Senator Huey Long. Jhis appointment was oonfirmoddK
itfV rcDemsJ lit i iwrPwrtn ~

,

When we left Havana, Cuba, March 17, 1934, Mr.
McDonald talked to both Mr. Kessler, Manager, and Mr. Fisher,
Ac iotant Manager of the Presidente Hotel concerning the

ice of our account, which was #65.82, asking if we could
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Kr. fisher took Kr. McDonald to a bank In the Vedado and
introduced him to the cashier, who changed this bill. My reason
for mentioning this transaction is becauee during the summer of
1935 Mr. fisher, who is now managing the Jaimanitas Club, was
questioned by Department of Justice agents McKee and Brown con-
cerning this particular bill. Just previous to Mr. McDonald’s trial
in 8t. Paul I sent a representative to Kr. fisher to obtain an
affidavit to verify incidents that happened during our stay at the
Presidents Hotel, and Kr. fisher informed this party that he did not
care to make an affidavit because he had already been questioned by
agents McKee and Brown about a certain $1,000.00 note given by Mr.
McDonald in payment of a bill at the Hotel Presidente season before
the laet (spring of 1934) and the agente wanted him to sign an
affidavit saying it was in September 1934 instead of Karch 1934. He
refused because this was not true.

(Mr. Bremer, according to stipulation of Adolph Bremer, Page
183 of transcript of testimony taken at trial at St. Paul, was
kidnapped on January 17, 1934.) (Edward Bremer was released on
february 7, 1934.) Mr. McDonald and I were in Cuba from the early
part of January to March 17, 1934, when we left for Miami, Florida,
where we stop: ed at toe Venetian Hotel until March 26, 1934.
(Room 901). We then rr.otoreo to Pinchurst, K.C. storing at the
Hotel Carolina; then on to Detroit. tSee hotel bills).
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Arrested Thursday January 3, 1935, Florida Cafe, HaYana, Cuba,
at 11:00 p jb» Attacked by two Cuban thugs. Taken to
Police Station. Released Friday morning to appear
at tribunal of three Judges--conetitutional guarantee had
been suspended, Havana under martial law due to revolutionary
condition. Released.

Arrested again Sunday morning January 6, 1935, ae Mr. MoDonald was
leaving Hotel Presidente for the Country Club of Havana
to play golf. Arrested by Cuban police, who said the Captain
of Tourist wished to speak with him. Was taken to Police
Headquarters (Lieutenant said American secret police ordered
his detention for investigation). Taken to Principe Prison
at 4:00 p.m. and held incommunicative. Monday, January 7,
1935 Consul General Cameron not permitted to see him. Wired
me at Everglad s Hotel, Miami, Florida, where I was confined
ill with neuritis, to come Immediately to Havana. I left
by boat the evening of January 7th, arriving at Havana the
following morning. I immediately got in touch with the Consul
General, asking him to assist me in obtaining Mr. MoDonald's
release, or an explanation as to the reason for his detention.
I was told it was too late that day to do anything, but the
Vice-Consul gave me a note to prison officials to allow me
to see my husband, which was on January 9 , 1935. Because of
martial law I was not permitted to enter the prison grounds
further than the gate, as soldiers were guarding the gate

end had instructions to allow no one in without government
credentials. Then I got in touch with Mr. Collazo, who was
at that tiue a special a..ent under direct orders of the
President of Cuba. He, not speaking English, took an inter-
preter it.n vis. Thru tils efforts I immediately gained entronc
Mr. McDonald w.-.s confined in a section known as "the hole"
an underground section of the prison.

After seeing Mr. McDonald I returned directly to
Co: sal General's office, and asked him to investigate
charges, if any by United States or Cuba. No legal steps
could be taken in court on account of no constitutional
guarantee, I wno told by Consul General Cameron. I immediately
vice l for his Idc-ntif iention to Washington, Detroit and

J

Chicago, to verify that Mr. McDonald was not wanted on any
of urge as mors .ore to the effect that he was not an

l hotel. I ; ’oVed Hr. 0 :
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Dor.ald he would Co
Interior In having
In igrotlcn Car ; u

e r.c- rm

r ••

In ana , or to c/.o c-f ry

c
my request for an investigation.

The night of January 9, 19.55, Mr. McDo:
was transferred to Carp Trie Corn.ia. He ms gi^cn

commander in charge.

One Saturday night while Hr. McDonald tag
detained at Trls Cornia two men oa e to i migration
ir.an in charge, Clair in,; they had layers for I'r.

McDonald's deportation. Immigration inspector, knoY#-
ing there v.ao no plane or boat leaving at that t.h o of
night i / redlately notified Commander Moonduc at
Camp Tris Cornia. Hr. McDonald was taken to ihc home of
Commander Hoondus and remained there until Co:m.ander
Hoondus returned from a trip to the Immigration office
at Havana. With Mr. McDonald at the her e of Co: render
Moondu3 was the farily, two airy officers, ar.d two
officials of the carp. Sundry morning Co: j

.

exder Koondns
reported this inoident to the Department of Interior
of Cuba at Havana. The immigration inspector told
Commander Hoondus that these men claimed they would be
back when they failed to produce deportation payers
for Hr. KcDonald. President Kendieta ordered the arrest
of anyone who tried to deport Hr. McDonald or molest
him until Consul General Cameron and Secretary of Interior
Cardenas completed the investigation. I asked Mr.
Cameron to please have an investigator loo?< into the case.
He said they had no investigators at that time, that the
Platt amendment was no longer in effect., but suggested
that I employ an investigator. There was so much intrigue
connected with Hr. McDonald's detention, as Hr. Cameron
and Hr. Matthews. First Secretary to the Ambassador, can
verify. Hr. Matthews was oooperating with Hr. Cameron,
as the Ambassador was in Hadhington at this tir e. This
intrigue involved letters written by Hr. Cameron which
disappeared from the files shortly after they were sent
to the office of the Department of Interior of Oibcu



X i't c-
’• f -‘.y hf<2 r.r. official of the Cuban

w ov . ::t - an my . o h .tr.ent for me with Kr. Cardenas,
See r.-.'.a-’y of the Ini trier of Cuba* The a;:, ointment vc.s
?*. f .. for ‘Xr t :• orning at IOjCC. The dry of the
a.. '• •'r t T calx or', at the Consul General’s office and
or’:c: if I c

d

hare a r ey r ccenln live of his office go
-‘.if, to ;-ot r.r-: i.niery r -t er, no Mr. Cardenas (lid not
syerk Duglteh. Kr, Caterer. cf--lled a Vice-Consul and asked
Mr. t' call a Mr. Solo, who was connected with the Dei-art-
renl r f Tn*. .Tier, to find out if papers for Kr. McDonald's
d.y c-rl-.tlcn hod been signed. This Vice-Consul advised
hr. 1 merer; that the payers had been oigned. Mr. Cameron
tj.cu-J.t tills strance that layers would be signed, when I
hud t-j i ay. oi utr.ent that rooming with Mr. Cardenas on this
ratter. 'A vcj.Muu then said if payers were signed thore
- c nothing he could do to y-r event deportation. At the sene
te e there rc a rumor that an agent of the Secret Police of
C be w'-o ashed to turn in a bad report on Kr. McDonald’s
c oe. T ir me ‘lately notified Kr. Matthews of this rumor.
Kr. C?xi<;.ron sent, ar. attache of his office as interpreter.
The first 1 yu action he ashed Kr. Cardonas (in Sy-anish) was
v’.sthi.r the yayers had been signed, and Mr. Cardenas replied
that no yo.yers hr.d bee;; signed and would not be ciflfi ed until
the investigation Was completed. Judicial and Secret Polios
co yl eted their investigation and found no grounds for Ur.
7'cDonold’s deportation. Shortly after,Hr. Cameron notified
by letter the Department of Interior of Cuba that he had been
advise-l by the Department of 8t&te at Washington that unless
they presented their charges against Hr. HoDon&ld by the
following Saturday at 1:00 they would be responsible to the
E.'yortnent of State for their actions. On saturd&y, while
I was visiting Kr. McDonald at Camp Trie Cornia about 1:30 p.m.
Kr. Cameron colled Mr. McDonald and told him that papers for
hie release were on the way. Shortly after, they arrived
and the attendant in charge in the office who accepted then
reed then to Mr. MoDonald, as they were written in Spanish,
Mr. McDonald was asked to sign then, which he did, and the
interpreter explained that there were no charges against
Mr. McDonald and that ho was released unconditionally. We
cloyed in Havana for a week after his release* playing golf
at the Havana Country Club. (One of these days the foreome
playing Jupt back of us consisted, of Father MoDonald and
three other priests. Hr, McDonald (my husband) registered
from Crosse Points, Miohigan, and Father MoDonald when he
saw the register noticed this, as he had been in oharge of
St. Claire parish, Grosse Points Park, before going to
Lawrence, Massachusetts. When we came in for lunch At the
ninth hole he (Father MoDonald) introduced himself and we
invited he and hie companions to join us at luneh. whioh
the;' did.) We left Cuba January 24, 1935, by boat (the
name of the boat was “Florida") for Miami, arriving the neset

morning. Colled the Packard Motor Oar Company and had



mix mi i» mm* Tn« oar dm otto etored
J“ Of Hlkfira Xf UMd fron January 7 until January 28.
1988. (The Departooent of Justioe agents cladmsd this tax
bad btto at Oonavala. where tn January 17th th^ had killed
a Man and hit mothtr by tht name of "Barker* and th«r aoouatd
Kr. McDonald of harboring thia nan Karplt. which would bt
impossible at ht tat In oustody In Cuba until the last week
tf our stay there and all the time we were In Cuba our ear
tat in storage in the Packard garage In Mlaal until our
return to Mlaal on January 25. 1935.)

Refer to newspaper artielee appearing in Havana
papert latter part of January and most of the month of
February pertaining to the actions of Department of Justice
agents, too arrived In Cuba armed without identifying thsa-
telves, contrary to the laws of Cuba, and were taken into
eustoty and held until their identity was made known, at
American Consul was not notified that they were in Cuba.The Coneul had to intercede to obtain their release. Thenewspapers parried numerous articles regarding the actions
of these agents, when they were trying to deport Hr. Haller,ofPark Tiew Hotel, who was later indicted as havingharbored thia man Karpis during the month of Ootober, 1934.

ft***;
.
**• Heller was held under 125,000 bond

agreed to go to Miami voluntarily and was releasedon 11,000 bond in Miami by Judge Ritter. (I will refer tothis again in explaining Mr. McDonald** indictment in Miami).

Whan we arrived in Miami on January 25. 1935 westayed about a week at the Venetian Hotel, d ring this timeplaying golf at the Miami Springs Country Club and Boy ShoreCountry Club. We left because we thought the rates too high,and drove to Vest Palm Beach, Florida, stopiing at the
iT

1' £r
x West paifl where we stayed up until the
S
oD?2H 4 *ao arrested by Department of Juetice agents

February 7, 1935. as we wore leaving the Pram loaoh Country
n.ub after watching the finale of the tournament there.
Players were Celeste Durant and Johnnie Goodwin.
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thy did J. Wear Hoover write Mr. A. A. Carroll on March 22,
1930, stating that he was convinced that Mr. McDonaldwas the individual who participated in the harboring
of Karpis in Florida and actually assisted in the
?
e8?Hation of a quantity of the money paid as ransoa

to thAidnapers of Bremer, and then in May 1935 have
this mbney (which Government men testified was found
in vaults in Cuba) destroyed on orders from Mr. Hoover,
(8ee Exhibit 1 reply from Mr. Hoover to Mr, Carroll’s
inquiry of March 11, 1935 and telegram sent in February),
(Also transcript of testimony of Agent McKee stating
about destruction of money checking with list, which
was destroyed under the orders of J. Edgar Hoover.)

Why didn’t Hoover hold money as evidence, if he ever hM.4 such
money! In the trial of April, 1935, involving moneytaken from defendants prosecuted in St . Paul for
exchanging Bremer ransom money, the money was used as
evidence against defendants— not destroyed- -and was only
recently released by Judge Joyce at St. Paul,

Why did article appear in St. Paul Daily Hews of January 9, 1936.
stating "McDonald D.S. Target—J. Edgar Hoover oalls
after "G-Men" check on Karpis hideout in Michlgan--
Deterrained to obtain conviction of Cassius McDonald,
Detroit contractor, in the Edward G. Bremer kidnaping,
J. Edgar Hoover, chief of the nation’s G-men, called the
Department of Justice here today with last minute in-
formation and instructions for the prosecution. --From
an extremely reliable source. The Daily Hews unearthed
this information today, together with the following facts:
"G-men" have conducted an intensive Investigation of
McDonald's Michigan hunting lodge in an effort to determine
whether it was used as a hideout for Alvin Karpis, America’.
Ho. 1 public enemy, ad Harry Campbell after their escape
from a police trap at Atlantic City a year ago--Orders to
"shoot the works on McDonald" have been given direct from
Wa art l7l£'t on . - -The government believes that it has an iron-
clad case_against the contractor, who with William (Phoenix
Donald) Weaver and Harry 'Sawyer is on tried for conspiracy
in the $200,000 snatch-- "G-men" contend that it was
McDonald's alleged connection with the case that almost
served as a complete "cover-up" for the entire Barker-
Karnis mob." This Article appeared after the trial had
been in progress for" one week and Mr. McDonald's name had

been mentioned in testimony of any of the witnesses
who testified as to thekidnaping and payment and dividing
of ransom money and of the meetings of alleged participants
in thekidnaping of Mrh Bremer. This article appeared
n nun r '’ 6

’ and
. McDonaTd
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and government's case against Mr. McDonald started on
Monday January 13, 1936.

Why was Mr. McDonald indicted in Miami, Florida and when case
was called in October, after two adjournments, and Mr.
McDonald and his attorney, Mr. Kehoe, were ready to go to
trial, he was indicted in St. Paul, Minnesota on September
27, 1936 on similar Overt Acts and tried on three of the
Overt Acts which were squashed in Miami indictment?

Why was bond money held in Miami kj after Court was given affidagits
from D.S. Marshal at Detroit and U.S. Marshal at St. Paul,
Minnesota, stating Mr. McDonald was in custody at St. Paul,
Minnesota?

Why was not the bond in Miami discharged after he had surrendered
to U.S. Marshal at St. Paul and was in custody?

Why was Mr. McDonald's files, options, and personal papers in
brief case, which were taken from him February 7, 1935, not
released after Judge Ritter of U. S. Court, Florida district,
ordered their release?

Why did Special United States Attorney, Mr. Barlow, fight the
release of these papers, when they were only of value to Mr.
McDonald to substantiate his statement as to his reason for
being in Cuba?

Why was this bond money held after attorney made motion before
Court and he was told that after case in Minnesota was disposed
of the money would be released when Mr. McDonald had surrendered
to the Court in Minnesota and was held from September 27th
while the Court promised December 4th to take it under con-
sideration and would do nothing about it until after trial
in Minnesota? Bond money was released by Judge Ritter at
hear" February 11, 1936, after my attorney, Mr. Kehoe, filed
affi it showing where I had obtained this money. The delay
in thejrelease of this bond prevented me from getting the proper
witnesses to substantiate Mr. McDonald's statements at his
trial. (Correspondence from Mr. Kehoe covers this in detail.)

Why was Mr. McDonald's bond held at $15,000 while Mr. Adams, who
allegedly was accused of harboring, buying cars, renting houses,
and taking care of a machine gun during the months of Octdb er,
up to January 17, 1935, when the Barkers were killed, bond was
reduced from $25,000 to $5,000 and he was loanedlately released
on bond, while they would not reduce Mr. McDonald's bond and
demanded cash. Also Mr. Adam's representative (Mr. Randall)
whom indictment claims Mr. Adams instructed to buy tickets
for two women companions of Karpis and Campbell to Atlantic
City to evade their arrest, was held on $25,000 bond and



CO,‘when Mr. McDonald's tend was $15,000
was instructed by Mr. Barlcw that Washington

ed/c

would fight any reduction of the McDonald bond?
Mr. Heller of Havana, who also wag indicted for harboring
of ran Hared Karpis, held under $25,000 bond, bond was
r educed to $1,000 shortly after he arrived in Miami, and
case rending against him was dismissed in April, 1936.
Mr. McDonald’s case has not been dismissed to date, they
claiming they are going tohold him for trial May 25th
aw cc- defendant with Mr. Adams and Mr. Randall; although
Mr. McDonald's records will show he couldn't have harbored
this man Karpis as he was not in Miami at time. Adams
rented home for Karpis and Barker and towkymy

w

rw^r-tyymrfrfrwr
other Overt Acts he is Rlleged tohave committed.

Why was Mr. McDonald tried on similar Overt Acts in Minnesota
witi, out their dismissing the remaining Overt Acts in
Miami? Is it because their knowledge that this bond money
was my only means in covering necessary expenses of necessary
witnesses, which they released February 11* 1936, when it
*es too late tc be of assistance in the trial at St. Paul.

'Mhy were these Overt Act e tried in Minnesota instead of Florida,
when because of the distance the expense was so much greater
for producing witnesses, etc. Was it because they had better
coop oration in St. Fault

Why v.es Mr. McDonald denied a separate trial? Also why was Judge
Joy^ce replaced by Judge Korbye (I understand aJNMfeV

a few days before the tri^. was to open?
/-,r r A; -1 /

/ . .. /. • . + <' • h —
Way is has Assistant U.s. Attorney , Mr. Heisey, at St. Paul

)
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Why did Agent (Jack Brennan) use Tile language at Mr. McDonald
when he could not get Mr. McDonald to converse with him
ahortly after Mr. McDonald's arrival at Ramsey County
Jail at St. Paul? (See page 952 of transcript, testimony
of Byron Bolton, referring to this agent. Jack Brennen),

Ihy did witness Bolton recall this testimony after a visit a
week before by Agent Brennen? Which so-called visit was
after this agent Brennen swore at Mr. McDonald after he
would not talk to him.

Why did Agent Brennen deny this charge of swearing at Mr.
McDonald when Mr. McDonald had reliable witnesses that over-
heard the conversation?

Why has Agent Brennen visited this witn ess Poltcn almost daily
since he has been confined in Ramsey County jail? Is this
witness Bolton given special privileges because of sore service
he bias rendered? Why was witness Bolton's w--r cor- e.osetion
renewed after he plead guilty to charge of kidnaping? When
compensation had been denied since about 1929. He new receives
around $41 a month and his wife around $35.Y. He also states
he expects hie back carper, set ion, which will amount to several
thousand dollars, thru special assistance. Bolton has since
been indicted on another kidnaping case, that of a it,an named
Hamm

, in St. Paul in 1933. In his testimony he stated that Ms
his only reason in testifying was because he cl air ed he was there
to testify against iter, whom W-alwtwW he knew were guilty and
to tell what he knew at out them. (Page 976 transcr ipt of testing'
But he made his application for compensation shortly after his
arrest, and it was granted and payments c : : mer.ced shortly
thereafter

.

Why did witness Bolton testify in former trial that he- was in
Appleton, Wisconsin, with his wife until November 1934; then
at this trial testify he was at Bensonville, Il'inois, in
June, 1934, and overheard a conversation pertaining to a man
in Detroit wouldhandle the ransom ironey after other witnesses
claimed this ransom honey had already beer, divided after the
payment of it. Also testified later that early in November
he overheard another conversation regarding a man named "Cash"’
both conversations were sup; csed to have been between men now

’

dead, who were unable to prove these false statements. Is
this witness Bolton (' Has he teen allowed to indulge,

* 1 iWhnQw ’Since his arrest? Is it true that Dr. Kelley
has been attending, him?



Questions
» i •

Why did Mr. Nicholson, in charge of the Department of Justice
office at Detroit, resign? This occurred the day Mr,
McDonald's personal papers were returned tAim by Mr,
Hi chol son. t / r

fir, .. v ^
Why didil^MiMpB^ represent hirr.self as "Mr. Smith" and claim

that he was the "Mr. Smith" that was confined with Mr,
McDonald at Miami andthat Mr. McDonald had confessed all
to him? When Mr. McDonald was certain that there was no
"Mr. Smith" confined with him in Miami, Later this action
was termed a joke.

Why was Mr. McDonald threatened with confinement at Alc&trez
and death by two agents in Miami if he did not tell them
where ransom money was and where Karpis could be found,
when he had no knowledge of either.

Why did agent have Mr. McDonald change* a ten dollar bill for
him, knowing Mr. McDonald had one dollar bills, and when
Mr. McDonald changed this bill and wrote agent Hanson's name
on it and his possessions were turned over to Dade County
Jail this particular ten dollar bill with name written on
it was enclosed with his other money and when he was released
on bond in March, 1935, this ten dollar bill with name
written on it was gone and another ten dollar bill substituted.

Why did they state that they had an iron-clad case against Mr.
McDonald when both witnesses (Adams and Bolton) who were
indicted for harboring and kidnaping were only witnesses
to testify for government pertaining to Mr. McDonald's
so-called activities.

Why was I asked to give photograph of myself and of my Packard
sedan to agent L. B. Nichols under direction of Agent Hanson
whjE* without an explanation, as I had never seen any of the
parties whose names they mentioned.

'fin; jtu were the three Overt Acts dismissed in April, 1935, as to

laa and facts, ar.d these same Overt Acts stated in St. Paul
indictment?

Whv did three different witnesses for the government place this

man ,
William Harrison, in three different places during the

first part of Gent ember, 1934? (Witness from Cleveland
states he * a r there; witness Adams from Miami states he saw

at his hotel: andgov eminent places him at National
f-vanft ,

Cube.)
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Why was telegram admittedly sent by Mr. Adams of Mi am i, Florida,
to a nan named Blackburn at Ccwahla, Florida, and signed
M Cash" named as an Overt Act in harboring case against
Mr. McDonald in Florida? In Mr. Adams testimony at trial
in St. Paul he states Mr. McDonald had no knowledge or did
not instruct him in any way to send telegram or sign his

name to telegram, yet this evidence was admitted by a Court
Judge at trial in St. Paul. Mr. McDonald, thru his attorney,
Mr. Kehoe, were several months attempting to find out who
sent that telegram and Mr. McDonald was accused by agents
in Florida of sending this telegram, when records will show
he was at Miami Springs Golf course and had no knowledge
of telegram or man named Blackburn. This same witness Adams
testified when this Blackburn (Parker) came tohis hotel in
October or November he introduced himself as being identified
with Mr. McDonald in the concessions in Cuba. This could
not be true as Mr. McDonald had cl sed his interests in
Cuba in September.

Why has this Adams* been released in the custody of his attorney
when he was indicted on seven or more Overt Acts and his case
has been adjourned several times by thegovernment. Rumor is
t&at this case would never come to trial. Saw Papers state
he is to go on trial May 25, 1936. w L J U, y wa
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3
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est i cns
. . .7

Why were false rumors sent out that we had armoured oars, and that

I sit in the back seat of automobile to keep me out of the

line of fire? That our home was & mystery house protected
bv two vicious dogs ,

when all these statements were untrue.

Why was the published article stating that Mr. McDonald had been
transferred to Alcatrez? Was it k to poison thdminds of the
public just before appeal papers were to be filed? As there
was no foundation for such a statement.

Why was it claimed that two men who were wanted by the Department
of Justice wkxm had been living in our home during our stay
in Cuba and that machine guns were hidden in ourjhome. After
six agents searched our house, without a search warrant or

permission from us, they found that there were no grounds for
such accusations. After questioning colored caretaker as to
our friends and acquaintances and after showing him pictures
of several people whom he had never seen before, they apparently
wtre convinced that these people had never been at our house.
After requesting our colored maid to appear at Federal building
claiming they had found a letter she had lost, but after she
arrived there they questioned her regarding the same people
they mentioned to the caretaker and asked her to sign a
statement after she had told them she never saw any of the
people that they sh owed her pictures of, and that she knew
definitely that they had never been at our home while she was
employed there, which was over a period of five years.
On December 22, 1934, when we left for Florida this maid also
left with us in car as far as her home, but when they questioned
her they claimed that we had left two men at the house, which
she knew was untrue, that the only man left at the house was
the caretaker.

Why did someone send a false report to authorities at Leavenworth
stating that Mr. McDonald was lying about his war record--
that he had no war record, that there were no papers on file
in the War Department, a statement which is grossly untrue
as Exhibit §

2

will show.

What is back of all these false rumors and persecution.



1935.March 11,

Mr. J. Edgar Hoover, Director,
Dlvlalon of Investigation,
0* 8. Department of Justice,
Washington, D.C.

My dear Mr. Hoover:

Indirectly I heard that the Federal
Authorities were holding In Miami, Florida, one CA33IU3
M. MCDONALD. I immediately sent a telegram to James
8. Egan of your department asking for the facte, but as
yet I have received no word. Just what they axe holding
this man for I do not know, but I do want to tell you what
I know about him.

His home Is at Grosse Pointe Park, Michigan,
which is near Detroit. He was born In Chicago, the son
of a wealthy politician; attended private schools in his
youth, and graduated from Notre Dame and Purdue Universities.
I first became acquainted with him in 1917. He Is a forest
engineer and at that time was inspecting all the lumber
that was put in the manufacture of airplanes in Michigan.
I have known him from that time to this.

I have known Mrs. McDonald, his wife, since
a girl. She is out of a good family and highly respected
in this community.

This man Is also well acquainted with Senator
Arthur Vandenberg, and In this part of the country beers
a wonderful reputation. I have hunted ir. the north woods
two winters as hie guest at his Lodge near '.Vatersmeet,
Michigan. In that camp were officials from the General
Motors Corporation, one Federal Agent from Detroit, and two
superior officers from the Detroit Police Department.

There is another reason why I write this
letter: V?e had in this part of the country an Elmer McDonald,
commonly known as "3ig Mac", He formerly lived in Gr?nd
Rapids and Detroit. Twice I was instrumental in sending him



..2
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to State’s prison. He was lined up, I am told, with
counterfeiters; has always been a bootlegger, and has
served time both in the Federal and State prisons. Could
it be possible they have these two McDonalds mixed up?

I am anxious to learn what they are holding
this man for. Knowing him all these years, I have known
him to be a hunter, a fisherman, and an all round good
fellow, and I never heard a breath of scandal about him
in my life.

If you see your way clear to let me know
confidentially what this is down there I would certainly
appreciate it, as it comes as a great surprise to me to
hear they are holding him.

Thanking you for your many past favors,
and wishing you the kind of luck you deserve, I remain

Very truly yours,

AAC:BO Sup’t of Police.
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COPY

IL-c:

Mr. Aloert A. Cf.rroll,
Superintendent cf Police,

Grand Rapids, Michigan.

My dear Superintendent Carroll:

During tv a'Dpence from the city j our coo ':*.!ica.ion

of March 11, 1955,’ relating to Cassius M. ilcDor.sl d,

received at the 3ureau and was no*. orc, u ii .i. to Xj aS i I retted to the office. I regret that w-.. »i»y

has occurred in giving proper attention to your' letter.

Cessiue M. McDonald ^as taken into custody at Vest

palm Beach, Florida on February 7, 1955 arid was subsequently

removed to Miami, Florida, where he was held upon cnarges

contained in an indictment returned again** aim in **••-
__

Federal Court at Jacksonville ,
Florida on reoruary /, -'9C

»

.

charging McDonald an i various other inaivi duaie *i tn narcoring

Alvin Karpis in Florida. You will undoubtedly recoil tna«.

Alvin Karpis was indicted at St. Paul, Minne sota^on

January 23, 1955, charged with the kidnaping o* M^ard G.

Bremer of St. Paul, Minnesota, and tnat Karpis ..as o-t.. a

fugitive since that time.

I have been advised that Cassius M. ^McDonald w&s

released on a bond of $15,000 on March 13, 1955.

I have personally reviewed the faces involved in

the charges against Cassius McDonald and an convince*, tha.

he is the individual who participated in tne harooring oi

Karpis in Florida and actually assisted in the negotiation

of a quantity of the money paid as a ransom to tne Kidnapers

of Edward G. Bremer. I am certain that tuis is no. a case

of 'mistaken identity and that Cassius McDonald actually

participated in the offenses charged.

There appears to have been some error in tne

handling of the telegram which you addressed to Inspector

James 8. Egan of the Bureau, in which you made inqu.-ry

concerning the charges against Cassius McDonald. I sincerely

regret that your telegraphic inquiry did not receive a

proper and immediate response.





OOM-

Hr. M. R.
Parol* Qffloex,
United State* Penitentiary,
Leavenwotth, Kansas.

PeMruary 22, 1936,

Rear Sin

Your letter readied r.e in regards to Cassius
McDonald, your number 4S370-L. Rather than to anerror this List
of questions I am going to explain my acquaintance with Cassius
McDonald for the last 20 years.

Mo, L, Was this iiqplcyee punotual?
Cassius McDonald has always worked for hiir.3elf as a
consulting engineer, and when he had business he
always attended to it.

Did\h* get along witlyhis superiors, his fellow
worijraen. with those inijr him?
Mo nan in tills part the country had more friends
than Casaft*,. McDonald! He was a hale fellow well met.'
and ’manyfy e^o d turnfi^ir-^ene by Mr for hie fellow man."

hat kinn/of sssopdfclrac did he hav£? 1
The Texy* Vest^psfjpiei 1 / n /[

,
V *

e sunxjo^t ills fhn
As well ns sny family

iy? r"

Kichigrn.

Ko» 5. Was he cv/tv /roraoted, d^juoted, or <51 sc/ r- j f-ed?
lXirii^g ythe time I k^yvr Cr poire M^ppr.Ag
employ

Mo* 6. Did h

' T 0- nr or-, r newer,nutters of own, Tvthh.yr-'

\ /^ay MC?Adebt 8? i /
That l joaftjouwi for. A His w^rd wsf^'r p f*^o. ^ Ms bond,
and iri>all ,

iho'P*--L0--^eare I hevei’ '<>*• v'* p <n 8'v
otherwise. /

^ '

> > f

Mo. honest, sober, industrious?. V

'As IJfo honesty, no one questioned C- p.e.Wr- Mon^npld’e
honeetp. Sober— I newer av •iv't >

-
n <-

-jy V-. ° influence of
Liquor in Liir, IndHytrieup—— n hi,r<tier in every way,/

My» 8« Would you j^frploy him, in the future?
( Ther^jt%/no,position that an ordinary o - i < t -'ill

I jwjjrK feel Cassius MoDonnld cn'iid fill, < nd if I
this minute he would hr.v ' e >*

»lcym«it. / 1 ^ s



"S

{ want to say that Cassius MoDonald is a gr&du&ta
of lotra Dan* and Purdue Universities. and his ability was
unquestioned* Itywflrst acquaintance wth him was whan 1 was
Sun orintendant of Polios of tha City of Grand Rapids,— a position
I hold until February 1,193C, when 1 resigned from this offloo
.. and he w%s in the employ of the government, investierting
timber for tha menfacture of airplanes.

I have hinted with Cj :;sia£ McDonald. I h-ve fished
with Cf.ecius McDonald. I wr-s at Me hunting Ledge us t cues

t

three yoar6 in pioeusun, andithers met some of the big
industrial men of Mi oh i gen,' e he.& teen a frequent visitor
et ry homo, and the Letch string hongs out for Cassius KcD nald*
More I cannot sa y.

Very truly yours.

AACJBO



Orard .r. rl<5®* Kiohlgan#V vv prll 2, 1936.

/

:*r. D. fcochler,
Dlreotor, "Social .©rvlce Unit,
'Jnlt.ed 3t't^e Penitentiary,
-eavenworth, harass.

Ties :eDw."UJ), Caaalus m.

Reg. Ko. 4Q370.

Pear ."r. Dueh.ler:

3oxe tlr© ago I received a letter

; you ashing, a number of questions concerning my

huaberd, Casnius •'» ‘cGorr-ld, who la now In your

l'.otltutlon. tr.org othor things you wanted to »trow

nhon and rhere no wore married, ao rething at>°ut my

husbaM’s attitude toward Ms family responsibilities,

hi a occupational hi tory, something about hi § habits,

and our fut »ro plena In connection with hlrr. after hie

relonoe. You at? te your flloa Indicate you have not

received c.r. fro:- I will now fttrtcrcp* t»o

nna^rr nil thooo quootlon®#

rirat--the reason for try not replying

to ovr form letter wan because I received a letter

fro- the oclal G'Tvlce "tnlt at Grapd Rapids, uichlgan,

and having nra-erod It, I thought that would take care

of the ~/>tter. T nr enolonlng oarbon coplea of lottors

received erg c.r sv erod, od ’reaacd to Poolal Service Unit

Grand a- Ida,
'

lohlgan.

*.©oord—In answer to rhen and where

v;e vrere rrrlod. © wore married In "ew York City,

"arch 21
, 1???.

ihlrd--ao i ethirg about my husband's

attitude to*. -art! hi© fo lly resporalbi iltloa. Hie

attitude r- n • lv; yo one of the very beat; always kind,

lovi-'g peg generous.

oirth--hl8 occupational history.

;*o Rnn In bualr.ean for hl colf dealing In timbor tracks

lu-.lcr and forestry} had a a:.vr mill in the Upper



..*
D.I.B.

Inter transferred to Airoraft Division in oharge of

timber. Enolosed you will find oorbon copy of letter

be received from Major James 0. Heaslet at the olooe

of the world war, stating his aervloes wore of the boet.

Fifth—something about his habits,

and my future plans in oonneotlon with him after his
release. It is rather difficult for mo to answer this

question, as I feel It is very rereonal, still I shall

try l 1ft*. WoDonald was a home loving man. His recreation
was golf, fishing, hunting and swimming. Always being
an out-door man he enjoyed theso sports more than tho

average man. Rls work oalled for long hours In the

woods. Though he was a Civil Engineer by training, he

had followed Forestry Engineering tho past twenty years
or moro. His friends know him as an out-door man,

gonial and well-liked by all.

In answor to the question of my future
plans in oonneotlon with him after his release, this is

diffloult for me to answor. I Burros© my plans will be
the same as they have been in the raet and the presort.
We both love our home, and it is one to be proud of.

That is why this persecution of both *r. rcDonald and
agreeIf has hurt so terribly. It is beoauso we loved our
home end friends that we were made the object of publicity
and poreecutlon.. . .our home sonrehed by six Department
of Justloe agents while wo wore hold In Florida, they
claiming we were hiding two men they were looking for,

who had maohlne guns, and they were poaitivo they were
living in our home. After questioning the servants and
searching our home without a serroh warrant, or any
logloal reason, they como to tho conclusion there had
boon no one there. The sorvants had boon instructed not
to let anyone into the house while wo wore away. I’r,

MoDonald and ngrsolf had taken apodal care to lonve these
instructions because so many homes in our vicinity had
been entered while the owners were South, I even loft

word with the man-servant to notify Judge Charles L,

Bartlett, our friend, if there wore any strangers about
the house, I also left tho same word with the c: rctr.kor

of our Lodgo in Northern : lehlgnn.

sv her. we were takon into custody I was
held from noon one day until noon tho next day by tho
Department of Juntioo agents In a hotol room lr. ent
Palm Feaoh, Florida, while my baggage arc! personal
belongings whioh I had with me woro being, searched. Not
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finding what they war* evidently looking for, the agent
In eharge beoame Tory abusive In language and aotlona.
One remark made by an agent named "Hetoalf” to another,
agent was pertaining to a number of one-dollar billa
I had In my trunk, which were kept for Incidental
expense* while traveling. His remark waa "If the**
were the twenty-dollar billa our oaae would be winched”.
Hot knowing what they were talking about. I asked what
twenty-dollar bills they were referring to as 1 had
one-dollar bill* and knew nothing about any other bills.
These statements are faots and can be verified. X am
only relating them to you because you ask what I Intend
to do In connection with my husband after his release.

These same agents have In every way
tried to blacken my husband's character. Some one sent
to the Detroit newspapers a statement that we had
armoured oats, and that our home waa a mystery plaoe.
protected by two vicious police dogs. Doth statements
were untrue, as one of our dogs had died of old age
several weeks before; and as to the other statement in
regard to our having armoured oars—the Taokard Kotor
Car Company of Detroit has serviced our Taokard sedan
for soveral years. If It Is armoured It Is news to the
sorvloe manager, Ur. Hendricks. Kj LaSalle Coupe I

have had several years and no one but the Cadillac has
ever serviced It. The Manager of that department will
verify that It Is not armoured in any way. Then they
stated in an artlole that Ur, McDonald had me ride In the
back seat of the automobile to prevent me from being
In the line of fire. I Just cannot Imagine anyone
connected with a Department of Juatloe going to such an
extent to Injure one with suoh publicity. These state-
ments con be verified, so please do not think I am Imagining
them. The newspaper artlolos I have filed and can produoe
at ary time.

As head of the Social Sorvice Department
of Justice, why onn not these foots be put before proper
offlolals and tho truth brought out. far. McDonald and I

only wish what any oltlson of the United States Is entitled
to—that Is, a fair investigation of the faots and the
truth. I oan relate oven more as to the porseoutlon of
my husband and mysolf, but will not at this time. Tou oan
understand my roaoone for not answering your former letter.

Very truly yours.

Urs. Cassius i*. MoDonald
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can verify this with the Social ^ervico I-<p art:. cut at Lea-
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and if any attest is au de they -ill -me v.;t: ni that it
will not bo because *r. UoDofteld v r. yilty of ? reason

but that some one is determined to get hir. in Alcatraz.
Two agents of the Departs:ont of Investi c tUn v,h; ouestleiv-

-cd M* KoDonr-ld r/hilo he wee detained in D: County Jail,Kia
-mi, Florida, February 1935 before tide indictment rt St. Paul
me even thought of throats war ;

r A 2 against lir. McDonald's
life and agents stated they vrould see that he was sent to
Aloatraz, tills is before the time they later testified they
on stand in St. Paul trial that they found ransom mendy in
Cuban Bank collection vi th about £10,000,000. deposited

in the vault collection of this bank in Cuba, claiming
that they found m^ney that checked with ransom list of

Minnesota federal eserve but as record of testimony shows
they did not presefit in oourt this supposed ransom money but
Instead claimed that Kr. Hoover of the department of Invest^-
-gation had ordered this money with othermoney sent to Wash.
tthJ^ %fti<HfCliJ-9&>fc}ruary 1935. My reason for mention
ingthis is to show someone is determined to harm Mr." Kcdonald
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T*t*grants "Aircraft Pr*du*tlan <

i

A4dr*M rap*T *

IRCCUTIVC DlfT PRODUCTION DlVtRION

Suraau of Aircraft Production

1590 Woodward A**

Oatrolt. M-c*v

WAR DEPARTMENT
BUREAU OF AIRCRAFT PRODUCTION

DISTRICT OFFICE PRODUCTION DIVI8ION

DETROIT

J919

Major Jan-s G# lle&slet

C&bs ius ^cDonald* 122 Stevenson Street* Detroit* Michigan

Subjec t

:

Dear 2ir:-

1 want you to kno.y# at this* the time of your
leaving the Government Service, that tne oharaoter
of >VuT •ervioo has been very much appreciated*

The call to servo here at home was no less
urgent and no less important than tne oall to meet
the eneny face to foce in Europe 9 and f In the years
to come* you may enjoy the satisfaction of knowing
that you rendered to your country the aid that was
expected of you*

I thank you for your individual cooperation
and I take this opportunity of extending to you my
warmest and best wishes for your future, .success and
happiness*

Tours very sincerely,

CIV ILAJOR A.l.A.P.
District Manager, Aircraft Production*



ARTICLE TAKEN FROM IdAin PAPER FEBRUARY 3,1937

OTLEY ACCUSED INVESTIGATORS IN KARPIS CASE.

RILEY,COUNSEL FOR ALANS ATO RANDALL, COMPARED TACTICS OF THE FBI
1£EN TO SECRET POLICE OF RUSSIA. HE ALSO SAID \2B HAD REPORTED THE
PURPORTED BRIBE PROPOSAL TO FED UAL JUDGE HALSTSD L. FITTER AI'D HAD
ASKED REP. J. MARK WILCOX FOR AIT INVESTIGATION INTO THE D PARTI'ET
OF JUSTICE.

THE ATTORNEY HELD THERE WAS" NOT ONE IOTA OF EVIDENCE JN STATEMENTS

THAT ADAMS HARBORED KARPIS," AND ADAl-'S, RANDALL, T.R. KNIGHT AND
RIATHANIEL HELLER,HAVANA HOTEL MANAGER, WERE UPON THE STAND TO

TESTIFY TO THE ACTIONS OF THE FEDERAL AGENTS.

KNIGHT TESTIFIED HE HAD INDUCED ADAMS TO SIGN A S^ATEMEIT? THAT HE
HAD HARBORED KERPIS, BECAUSE HE WAS TOLD ADAMS WC"LD B3 RELEASED
IMMEDIATELY.

RILEY INDICATED HE WC”LD FILE MOTIONS TODAY 0 ."ASH T : 2 IIDICTI'ENTm rTT * o cN'TJtytT YV>t> op VAID A HEAR I JO WAS SHELLED FOR HI.

JAN 27th. 19 37
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FEDERAL AGENTS S1DEPRESSED AS EVIDENCE, A l'CTI:.
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CH R.-.LT A. RILEY

RILEY CHARGED THE STATEI TENTS WERE CLTAILED F.-.C!

BY FRAUD AND DEC1ST AID ILLEGAL ITEALS USED TG OPT A. I.

ON THE STATEMENTS*

ADA! 5 AI D RANDALL
TL3IR SIGNATURES

YESTERDAY HE DECLARED "THERE 'WAS LO LEGAL, CnTETELT^DL DL CS

INTRODUCED BEFORE THE GRAND JURY ?/” IGF

WIDFNCS WHATEVER INTRODUCED SLOWING TKA* A^>Ai - A.^ .JvDAL^ I- xiJii

ALfS KAKPIS aS HIS CO CCLSPIATCR TORE FUGITIVES FROL J’STTCS AS ALLEGED

S THE INDICTMENT AID NO EVIDENCE TO S"C'V T : 'AT T 3Y Is—*.7 T“- - l-ilSL

GUEST KNOWN AS WAGNER WAS IN FACT KARPIS. H

MR. RILEY, DECLARING HIS EFFORTS HAD REEL TC NAVE THE TRIAL DATE SCHHU

-ULED, ASSERTED HE DESIRED TO HAVE IT S ETUI St
_

C- T. :^CALja_D P. IF

POSSIBLE, A REQUEST WHICH JUDGE AKEHNAN EXPLAI: iJ At .
LD^I-lT.-v^ AI.R

JUDGE BJPHN V. HOLLAND'S CALLENDER ALREADY SET D' RU G Ui.

END OF ARTICLE
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- testimony of Bryon Bolton-

0

Bagt 962 of transoript.

</>/ V"

^ *?k y°u whether or not at that time you were not then****4 thia question, and did not giro this answers
5 .*?* 7®o ranalnad there until whaj date f •referring to Appleton.
Xie}fr?

0U D0
» “**•*# * 7°*11 in Borember.* Mid you so

li •£•« l
n ”e ,omrtlm' ln lste Cotol«

•ords, the suhatanoe of your testimony was to the effeot
K 2*f?i JMk t

Toa »’«**. y°u rent AfPleton, and SaySla Appleton until Horember- As that right* A. I don’t hellers
v^* tXAO

i subotanoe of ay testimony. I regarded Appleton asHy hwi| bcotUBi Z itnt ny tifi end children up there,

ii «?*? "0t a,kln« fou anything about that. How I will ask you whethery
.
U *tr* aBk*.d this questions 9*J How In November did you™ S Aii i^,*nT

J
X1

?lJS1?nol8t* tod did y0" 1101 answer: *Onetime.yss,*- did you so testify* a. 1 don’t reoall. *

}• -I®n, don, t reoellt A. Ho.
you to state whether or not In oonnection with that

jona t?°w^ -*?Ti tla* gare any testimony to the effeot that you had

feet

100 ]

er

Jpsonwille in June of 1934t A. I don’t recall hy axaot

lo you reoall Aether or not you testified that you had gone11* in JUne afjter returning to Chicago- 1 am just asking
reoall your t^timony - If you don’t ,say so. A* I don’t

will ask
any

ter farm
>o Bark

made 4
revOn. whether or not at this other trial
anyJkind, of haring any talk in Bensonrllle.

o* elsewhere In tl*.t town, with Fred Barker
8*V«*t M Ho. I did not.

9. WHa Ua£t aBothe:
Mr. Bolyonf Va.
been able to put In^

9* Hell now we are
I am asking you

A. Yes.’

i^thsone or the items'that ^
es. There are etill a\n inber that
on aocqunt of legal questions.

\
tot dl sou selng the
f that Is one of

rd slipped y^ur rind,
I hare not

/

_ phases qf tills case,
e things that you orerlooked*

9» Yes. You had knol
these other defendants

Xlftfer fanner longer than you had knorm any of
H/thio case? A. Yes.

9* And you had been ln business with him for some timet A. Yes.
9« And were rery olos&- isn’t that rightt A. Yes.
9 fow was it because of that close friendship with siner Farmer
that you foiled to so testify in the other trial, for fear it would
implicate hlmt A. Ho.
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A* That had nothin® to do with that- is that right?
A* X lent* that ha had already Bade a full confession*

MR. RMF80H* Z move that that be strtoken ae not reap-
onelTe to t ns question and stating a oonoluslon of the witness*

THI COURT i It Bay be stricken*

A* You say that the faot that you knew and were friendly with Miner P
farmer, had nothing whatever to do with your haring overlooked this
conversation about tkhloh you now testify? A* Bo, because farmer
was not present*

<1* Veil, your answer is,*Bo*f

THI COURT l Veil, let him finish that answer*

MR* RXFSCHt Veil, he is going to state a oonoluslon*

THB COURT* Ho, he Bald because Parmer was not present*

HR. ROTSCH* v .1, X will be glad to go into that*

q. Was Rimer Parmer present? A. Bo.
q. Where was this td k you now olein ooourrod In June?

A* At Rimer Parmer* s V-verjt* \ V

/Tv * . A / \ j

'

of slot machines*

\
At hi 8 tavern? A. Tea./
Bo you know di ere Miner w$st A. He had a 1
He fT.s\orobably d|it taking ?are of them*

At 1 ou are quite surf th\t ho was not there?

<1* And You did not fdol \hat Yhe fdet that the talk oocur:
his tareto would in ady v?efr in$licate\hin>. is that right?
A* I dia»*t think itjwohl^ ,BflL \ x
<1* I wiljVask whether of' not atthis other trial you Bade any ref-
er enc e to Rreddie Barker or Boo Varker, dr elth- wniCh was *BoO or
Preddie? \A* Preddle. \ \ ;
q. It was Prbddie? A. Tes. \ \
q. Did you rake any reference InXfcis othe\ trial to his haring Bade
the etatercent th-t he had a man inTtatroit Vho would exchange we

money? A. Bo, I did not.

q* You did not? A. I had made that statement to the federal
agent? however,
q You sny you had made that statement to a federal agent?

A. Yes, I had.

q. So your missing that was not because you overlooked it- is
that right? A. That is right,

q. Bov? that was due to some instruttions that you had had with
reference to th~t situation, was it not? A. Ko, instrudtions,no.
I merely wt-s not asked about it.

q. But you had told the special agent about Preddle Barker telling
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you in Bmer’s tr.vern tfcnt he had a ran in Detroit, to e-' O? v^e t'ic.t

tton«y. it5 that right? A* I said I thought c. ner* vur.ed C: : eh in
Detroit e> cheng ed the money.

q Did you tell him about thlr ccnvcrrrticr, in H: er rc.rr er's Tavern
In June? A. Yee.

q What is the Events name plesre? Whet egont did you ^ibc that
JUaformaticn tot A* Peek Brennan.

q He web the man who wes on the stand here this momine- is that
right- well ,you wouldn’t knew. Bo you did tell ?'r. Brennan about
this conversation that you had with Freddie Barker at Slmer Former*
tavern? A. I told him I had a conversation with Freddie Barker,
and Z thought a man in Detroit nemed Cssh handled the money*

q Veil, now, you will save time here if you will just answer my
questions. Mr. Reporter, read the last question.

(Last question read by the reporter.)

A* I don’t know that X told him it was at Bmer Parmer*

a

tavern, no.
q. Did you tell him you had that canvergatio^nt A. Yes.
q. Did you tell him Harry Sawyer web there? A. Ho.

q. You did not- bo the feet that you did not te3tify about thie
oversight on your jVrt, was it? A. Ho, I was not asked,

q, So now you say the nyiion you did not tell us web because you
ere not asked? /X \

MR. Do you cay he pas akad about it?

rsOR* lVam asking the witness vchat his olala 1 b.

questions as he 1
cofer*
iked.

. RUHSCH*

Well\naturally! he oan onlvNnnswer suoh
ked. I suppose that ip neoesear?iy\ true.'

Veil, stated one reason, your Honor. 1

THX COURT* Veil, he said he\ad impart eA that in format
-ionto somebody ti.ee. and that the Govfennnent
not asked about it at the other trial.

it, but he was

MR. RJBfSCHt He Bald today he did not teotify to
.t beoauee it was an oversight,'

TH3 COURT: Ho, Z don’t think he so teatified.
q. Well, did you not so stats, that you did not tell about this,

because it was an oversight?

THX COURT: Do you moan at the other trial?

RXJJBCH: Right now today. In your Honor’s presaaoo.
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I did cr not.

Cl, Yen :>n*t recall v). ether you so ptr-tcd or not? A* ITo.

q. Tov; you itv t’m t Brrkcr at that tire told you if you rented the
r^TplrJ nc $2,000,00 that you had oonino ond I take it he ?.ae

talk Inc about your share of the kidnapping money- is that right?
A. Yes

q. Thr-l if you wfjnte d it that he would pay you off in Erer.er ransom
noteot A. *es.

<1* But you told him you would prefer to wait until it had bedn exchang-
ed? A. Yen.

q. And I believe you testified that later on, in Chicp.go, about the
16th or 17th, you wet Freddie Barker and AlYin Karpis at 96th
and ~estern, and that it w&e pursuant to a call from KLamer farmer,
and tix t at that place they gave you two $1,000.00 billet A.Tee.

q. Is that right? A. Yes.

q. And you testified you made a ve'y careful examination of those
.notes* A. I did, yes.

q. Vheredid you make this examination, Mr. Bolton? A« I made It

the Atlanta federal Reserve Bank? A. There was a small tirols
In one corner of the bill with "federal Reserve Bank sf Atlanta, Qa/
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Liman cat

n

Page 276

q* Will you indicate the pereona wham you mv
around the hotel?

A. Mr, McDonald once.

q. Mr. MoDonald, th# defendant, you Indicate,
la that oorraetT

A. Out tint, ya*.

q. Whan did you ••• Mr. McDonald around tha

p ,
CL Commodore Hotel?

'ik ' A. Zt was just before Christmas, either the
** previous to Christmas,—

q. Tha day before Christmas, do you think?

A. Z think It vaa.

q. In the year 1934?

q. Tou talked with Ur. Uc Donald?

A. Vo, X didn’t talk with him.

q. Did you see him visit and talk with any other
persona In the hotel?

A. Wo air, I didn't.

q. «hat was he doing?

A. He asked for ur. Alans, ns I recall,

q. He asked you?

A, No, he didn't ask me,—the younc Inly who w^s
at the desk.

q. In your presence?;^;

A. In ray presence.

Q. Ur, Adorns, who Is he?

A. Hie maneger of the hotel.

i. Joseph A t<\
v.8 <

A. Yes.

y in- ulre.



saaaamma
By Mr. Renechi

An you working now?

A. Tm.

q. By whoa or# you employed?

A. The Knott Hotel organisation in Hew York City.

Mr. Heisey:

Knott, ie that right

T

The Ritneeei



Showing you Goremuent *s Ixhibit 45, I will
aek you-tf you saw that 7>an in the hotel?

A. I cannot recall that I have.

•t. You cannot recall that you hare?

A. Ko.
- . v # *' *

He isn't the man who told you hie nano was
Bolton,—he Is not the person who is referred
to as Bolton?

A. So, sir.

Mr. Ran9ch

l

That is all.

Mr. BullIran

!

That is all.

(Witness escused.)



JOSEPH H. ADAX3 Pag* 530

Galled as a witness for and on behalf of the
Oovernaent, being first duly sworn, testified
as follows?

DlRiCCT mmHATIOM-.

By Mr. Sullivan?

4. Tour name It Joseph H. Maas?

A. Yss, sir.

*here do you 11 /# T

A. Ulaal, Florida.

Q. Bov long have you llrsd thsrs?

A. Sinos 1930.

4. Tou are in business in XI ami?

A. X aa.

<4. ffbat is your business?

A. Hotel business.

4. What hotel axe you Identified with?

A. The £1 Commodore Hotel.

4 . 'Vhat Interest do you ha ve In the hotel?

A. I aa the general manager.

14, I believe your f.\thox-in-law owns the hotel?

A. That is right.

•4 . nth what other business In Florida are you identified?

A. I am in the racing business.

4. nth what track? -

A. *ilsc«yne.

4 . That race-track i.« devoted to the racing of dogs?

A. Racing of greyhounds.

4. How long have you been identified with th»t track?

A. Since it was licensed, in 1931, I oeliove.

3i:;C« that time?

A. Tes.

r. _



Bov long bars rou boon manager of the CL
Commodore Hotel?

A. 81no« July, 1954.

What la the alia of the CL Commodore Hotair

A. Twslrs stories, 350 rooms.

<1. During tha lat tar part of tha year, commencing
with September, 1934, will you state aa to tha
mmber of employee that you had?

A. la that In the offloor

Q. Tea.

A. Wt*.

q. Will you giro tha tltlaa of tha different amployear

A. Vail, Oeorga Ctray, aa olarlc and Hr. Coveil aa
night manager and clerk, and I had two operators.

Tou mean telephone operators?

A. Telephone operators.

<4. Did you have any bookkeeper In your employment
during that period of timer

A. 3andercock handled the book end of It, too.

3. *hat, If anything, jiil the clerks and Ur, Oray
and Hr . Covell have to do with the^booka?

A. veil, each clerk on duty brings his record
up to tho tlr.e that he leaves ; then at night, the
night clerk, which Is usually the clerk and
night nenager, bring* all the books up to date,
and c loses them, and balenoss them, and the next
day Smderoock checks the money end deposits it.

Sel?, In your hotel during thla period of time
in V*£S that ve have referred to, you had what
was known as a guest card that the guest
rogigterc on, upon entering the hotel!

k. Yob.

4. >nl on thr reverse aide of that guest cord,—

The Court, t

Jiaun't th’t been gone over by othor witnesses?

VT. '.'-lUll/MlS

Yen, your Honor.

fhe Court :

- C -

.vhy repeat it?



Mr. Sullivan:

I was leading up to the arrival and dapartur#

record. IX the court is satisfied it has

been gone orer, I will withdraw the question.

I wae thinking it had been.

V

a. low, do you recall a card oovering the

registration at your hotel from Septmber
lot to September 18, 1934, or thereabout,
do you recall that regietration card of

William J. Harrison and party*

-S A. Tee, X do. 1{ L

<4. Of Clereland, Ohio, le that right?
gj/ A

A. I don't remember where they were registered

from, Mr. Sullivan, but I remember the card. *>j

o, well, now, did you make a searoh for that

card in your hotel previous to o

o

wing Up

/ here to testify in this caeet

A. I did.

L

Were you able to find that registration cardT

A. To the best of ay,

Ur. Rausch

l

Answer it yts or no.

A. I beg youx ptxloa. liepaat the question, please.

Q. (Last question repeated by the reporter.)

Ihe.Cpjjgt;

Were you able to find the registration card?

A.

A.

[ was not.

fow. I »>>* you ra a exit's 'Exhibit 90, and

isX you if you can tell us what this is, the

>ook itself?

This is the arrival and departure book that

wo use in the hotel. (Page 323)

v.iioso duty. If any particular person's In the

office, is it, to keep up that record?

A. The clerk that is on duty when he registers a

Euoet, he carries that in through on all of our

recor Is, an! he is the one that posts the arrival,

—he 'l^it be off iuty when the guest checks out,

and the other clerk on duty then posts the departure
- 7 -



q. lot, do you horo anything to do with the
•baomlloa and supervision of ths hooping
of tho hooka and rooords of your hotel?

A* Too, Z do. Z am tho gentral manager and Z
am supervisor of tho entire hotel.

q. Can you atato aa to whether or not this hook.
Governant *a exhibit 90, has boon kept under
your direction and supervision?

A. It has.

q. Can you state as to whether or not the entries
appearing in this hook are true and correct?

A. Z can.

q. Are they?

A. They are correct.

q. Zs this Oovernsent'a Sxhlolt 90 one of the
books and records of your hotel cc*r>any?

A. Zt is, air.

q. This record, Sxhlblt 90, was that brought up
from Xlftmi to 3t. Paul here 7

A. Teo, elr.

q. AVthe time of thiedrial by you?

A. Tee, sir.

Ur, SulHran:

Tour Honor, I off or in evidence at tni 3 tlxe
page 332 or Coverrjr.ent •

a

inhibit 90.

Ur. Rsnsckt

Uay we have Just a o>omont, Your iv nort

HulS&xxI*

Yoa, Pago 222.

Ur. 8ulliranl Paco 324

Fage 323, with reference onl. 1-- t..

.

. jc
line thr.t is appearing upon th»u ptige.

Ur. Rensch:

Ko objection with reference to foundation. I

would like to h.Hve 1 1 subject to tho conoid
objection with reference to the *;V

—

jaa-Caadi*

It may be received.
- 6 -



Mr. Sullivan!

t

Kur Z m4 it to the jury at this tiawT Z
will road tba heading of tho paga, and that
will diap«QM with hooping it boro.

Tho Court t

That part way ho road to tho rocord to identify it.

Mr. Sullivan!

I will read tbo heading of that nagei
"Saturday, 9ept«*oer 1. 1984, Guoat arrival."
a column headed "Boom,” and than thoro io
another column headed "Per. ," and another
column headed "Card," and another headed "Rate,"
"Room 1005-4. Harrlaon, w. J.j "aider "Per."
there ie a figure I with a 8 written over it or
under it. Z don't know which, 8318 ie the eard
muberi the rate hae been changed evidently,—
there wae a 8 and apparently a 7 ie written
over it. low. Z offer in evidence from the ease
record, or ask to read from the ease record 00,
the last entry appearing on Page 347.

hr. Renach!

Ho further objection.

iM smx*
It may be received.

Hr. Sullivan:

"Room 1004-5, Harrlron, if. J: rera-ons 3; card
3fr>7. Thot !oo* this heili/if? up here mean!

A. departure

—

i. ijepartuxe, what does thAt nawi there i

A. Tnat shows the rate.

,. ;
; 7 . 00 7

\ . !r. r

.

Ur. oiU.lj.vftn

:

ti e heeling of th~t departure she** Is "Wednesday,
So-itei.o«r 12, r-S4. u

Ifo.T, I am Cftlllng your attention to this second
line here, the entry of Harrison, w. j. t and
under the number of persons there appeer to be
t to figure?, on'; overdue other. Con you
e x - 1 -ilr. that ?

A. :vhen he registered in, he registered W. J.
Harrison, on ! then when the clerk found there

- 9 -



W2.3 someone else in th e room, they changed it*

q. And they put doto what?

A. It looks like a 3 there

Jtr . Renech i

I move that when the clerk found there had bean

a change, he changed the figure, as being a

conclusion of the wltnese and no foundation

laid for that statement.

in
1

I think that statement may be stricken.

. .. m S .S ^ 44am in

A. Tea.

q. Later the nunher of persons was Ranged to three,

is that correct?

A. Changed to two.

q. 'TTtKTttoee or two?

A. Two.

Hr. Holes/:
^

Ur. 8ullivant

q. z notice the rate has been
has been changed from what

changed also. St
to what?

A. from $3.50 to $7.00.

Page 336icr, Sullivan

i

May I show that to the Jury so they can see

for themselves?

IkS, SaaElL*

Yes.

(Ur. Sullivan shows same to the jury.)
* IT./**'

q. sow on the 12th of September, the departure shift,
the record discloses, does it not, that two
persons checked out of that room?

A. Yes, sir.

s. Sow, dll you know the occupant of ths room just

referred to?



UX.

The

Hr.

A. X knew Harrison,

q. William J. Harrison?

A. Tea, air.
MU**

<*• long

A. X should Mgr around two and one-half to throa /ears

T0u had boooaa acquainted with him In the raoa-
traok business? _

A. Tea, air, ha waa a aut\AAl .Plark* .

Q. Bad you seen hla for somstlms previous to
8aptaaber, 19347

A. Bo, X Imagine it had been a /ear and a half.

q. Where was Harr 1 eon when /ou first saw him In
Miami, in September, 1934, where dll you see him

7

A. He came to the hotel.

3. What hour of the da/T

A. X presume It was around nine or ten o'clock.

Q. Do you know whether or not he had regl stored
before you saw him?

A. He had not.

Renscht

In the morning or evening?

Witness t

Xn the morning.

<i. Well, now, when you flrat sethl.m at the hotel at
nine o'clock, on the coming of September lat,
State whether or not anyone was with him?

A. He was alone.

Did you have any talk or convor eatlon with him
at that time?

A. fee, si?. ...

Q. What wifi it?

Rensph t

That la objected to as hearsay, and no foundation
laid.

The Court ?

>Tell, I think I should have a showing before I

rule on it. I ar. not role to determine whether it
- 11 -



It hearsay, or whether 1% is material on some
other point.

Mr. BullIran

»

X can Indicate to the Court the purpooo of
the Inquiry.

The Court :

Very well. (Conference between the Court and
Couneel off the reoord.)

<}. Well, now, when next after nine o'clock In the
Bomlng or September let wae it that you eaw
Harrison?

A. I think I eaw him again that day.

3. At about what hour wae it?

A. Z be 11 ere It wae In the afternoon, sir.

share 411 you see hi* on that occ&elon?

A. In the hotel.

<}. *>hich part of the hotel?

A. In the lobby.

'7r9 he alone or with some other person?

A. He-wa s- alone at that

q. Did you talk with him at that tlir.o?

A. No, I don't think anything In particular,
possibly said "Hello".

<q. tAter did you see him the same lay?

A. Yes, sir, I think T did.

'{. 'Veil, lid you see hlr In company with any
norson in tho hotel on the first day of
'opt-v.oor, 10V. ?

Not or. the first day, no.

•C. '.hen did you see him in the hotel with anyone?

A. I think it wna the second or third day.

rh.it would be the = econl or third day of
>j;>t Gnoer ?

A. *h*»t 1 • vl .ht, f»lr.

On the occasion *vhen ; oa srov hlr. in company
.vifch >?o\e other peison, whore was it in the
lobby oC the hotair

A. Ir: t;.e lobby.

- I~ -
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Maatos StigAga

-bikscx MmmJUJL ssa

\ " (Direct Examination of Mr. Mass returned by
Mr. 3ullivan.

)

\ 1 Mr. Adams, yesterday you suited that the first

\ i tins you saw V. J. Harrison In Miami, alone;

\1 about tbs first of part of September, was In
A _ tbs botsl lobby. Twit Is correot, Is ItT

\
.......

''na. Vo, sir, the first. time I saw bln on September
tit. It was on tbe streets of Miami, and then later
in tbe lobby of tbe hotel. ‘

you stated yesterday in response to such
on. that you saw bin In tbe hotel lobby
ret tine?

A. Well, I aren’t correot in thct, sir,

You desire to change that to what you just
answered?

* well,
queetl
tbe fl

A. Tee.

Q. And then later on that day you saw his In tbe
hotel lobby?

A. Yes, sir.

(Registration cards marked by tbe reporter fear

tbe purpesu of identification ae Gcrera-ent'a
inhibits 10S-10^A).

I show you, Mr. Adams, GJoyemraent's Exhibits
102-103A and ask you if that is one of tbe record!
of the SI Covolore Hotel?

A. It is, sir.

T

16 -



Zs ttul ana of the original record*?

A* It la, yea, olr.

Bov, Bo you rocall whoa you last mi that
raoord, Mr, AdaaoT

Too, I think the laat tin# in January,
•Ban tho Department of Juatloo earn# to tho
hotol to gat all ooplaa of thaaa ©aria.

That vaa In January, 1986

1

Too, air.

Pag* 883

At that tie* waa It tumad orar to aom* agant
of tha Department of Juatlca, that exhibit?

Z don't think It waa tumad orar at that tima.

knowj*&goT
<la *# tumad over to your

A, lot to *y knowledge, no.

<4* But thla la tha fir at time you have seen tha
racord alnoo eomatlae in January, 1935?

A. That la corraot.

la that a trua and correct racord of your
hotel carpany

7

A. It la.

Q. And all tha entries appearing thereon of your
hotel oompany?

A. Xt la.

Q. And all the entries appearing thereon are trua
and correct, are they?

A. Xt Is, sir.

Ur. Sullivans

X offer In evl lance at this tire Government's
Sxhlbit 103 and 103A.

Ur. Reneoh!

No Objection other than the objection heretofore
stated, four Honor.

2M Co^al!

It aay be receive!.

Ur. Sullivan:



/

1s W. J i hsjrrj

t »
/ \

* CleVfljkd,
ns, at Abe

tbs registrant
Cbio, data 9-1-34, s<wr( Mr. Adaas, ••
jioss « tbs session of ye sterday you stated
that you saw the defendant MeDonald and Harrison
and some third party in the lobby of your hotel,
and what date did you place that at approximately?

A. Well, I don't remember the exact date. sir. itwas between, X *>euid way, between the and and
the ®th or 6th or somewhere In there) I couldn't
tell you the exact date.

<1. Vae that the flret time that you had seen
Harrison In the hotel?

A. Tee.

»o*» what time in the afternoon was It approximately?

A. Ae I recall, it was sometime after four-thirty,
or maybe fire or fire-thirty, sometime late in
the afternoon.

<1. Do you know who the third man in that party waa
were you introduced to him at all?

A. I was not, —t —

<}. Did you hear him addressed in any manner br any
of the persons? # ^

A. X heard Harrison Just rsfer to him.

Xn the presence of this third person or fourth
person?

A. Yes.

Q. How was he referred to?

A. Sea Lion.

<}. Do you see that person in the courtroom?

A. Yea, sir, he is in here.

•
4 . ’>111 you indicate that person?

A. Yoo, sir, the gentleman right here (indicating).

The man that rises?

A. Yea, sir.

*• fh~ t is tho defen lant 3a>ryar?

A. Yoa, air.

.* tiv t th»> f 1 rot t! o you La<i c«,»t tl.lo mm
j-o.n Men ?

18



A. I was never introduced to him; he was there In

the company of those gentlemen, end he was

never intro iuced to me at all*

fhare was a conversation or talk between all

four of you men on that occasion

T

A* Oh, yes, Just a casual conversation, sir.

<4, Did you hear any conversation between Harrison

and McDonald and Sea Liout;

A. Kell, we were all talking there together,
the four of us.

q. Did Mr. 8awyer taks part in the conversation?

A. well, he never had at any time in ay presence

very much to say at anytime.

q, fell, did he take pert in this conversation?

A. Oh. yes, just at intervals there he was

talking.

Well, now, did the nan you knew as bom Lien,

whoa you have identified as the defendant Sawyer

here, did he state during that talk as to where

he came from and *iat hie business was?

A . Io, I don’t think at that tiae. at that
particular time,—during the time that Z had
seen him there at the hotel I think on one

i occasion that he and Harrison end Z were talking

Vv and as % understood, he was in the cafe business
v cut west.

*

q. Be said nothing about hie business, or his
business location at that time that you saw him
firet in the lobby?

A. jro, he did not.

q, well, new, did you leave that group before any
of the rest of the aen left the gathering?

y. So, I think we all disbanded all about at the

7 ease tine.

q. As to the persons going away with each other,

how did you separate from that group?

A. They left together—

q. Where did they apparently go to?

A. As 1 recall, towards the elevator.

q. Xs that the last that you saw those aen on
that day or did you see them again?

K. I don't remamber if I saw them any more that
day or not, Mr.



4. When neat did you •©• either Karri *Qn,‘ McDonald
or Sawyer?

A. Well, I ©aw the* quite frequently while they
were there, #

<1. Where, In end about the lobby of the hotel?

A. Tee, eir.

<}• low, do you remember or reoolleot erer having
taken an automobile ride with these three aen.
McDonald, Sawyer and Harrison?

A, Well, I didn't take an automobile ride with them:
I took them out to show them a gambling place there.

Xn an automobile ?

A. Tea, eir.

Do you recall the date of that occurrence, or not?

A. X oouldn't answer as to the correct date, sir.
I can give you approximately it.

<1. ®lvo the approximate date?

A. It m>uld be between the 2nd and the 11th of
September,

Q. 1934?

A. To 8, sir.

Q. Sow, how long were you in the company of those
throe wen on this date when you went out there
to thin gambling location?

A. Oh, I should aay aoout approximately an hour
and n half to two hours. It was about seventeen
miles from k'innil and seventeen mile 3 back.

A.

Q.

At that time, I nasume you four men conversed
together and talked?

Ce did, sir.

Fags 337
( j-

Sow, when again, if at any time, did you pee
onj of those men?

* J

A. veil, I don't recall Just how t, my tines that ‘
//,

I saw them} It was in and out of the hotel there / j
in that stay tint I s.vt the*; ouite often— '

7

\] \Q.

A,

Con you give us any idea as to the nur-ber, are
you able to express any opinion es to that?

"•11, ... I env Harrison, practically, I would vy, \
s'.

approximately every day, ar.d I don't think I t
Saw l!c Donald, Oh, maybe not over three or
four times.

- 20 -



q. low how sum/ tiaoe did you ••• Sajryer la and
around the hotel during that period of tine?

A. Well, 1 would tee hie occasionally, he newer
did ooae around end talk) he was always to
hlatself, practically—

q # Bov nan/ tinea epproxlaately did /ou aee hla
durlngthat period of time froa 8eptenbor
3nd to the 11th, 19M?

A. I would say roughly oaybe six or seven tines,

a. Bov. do you reoall any oooaalona when either
R^rriaon or h’cOonald brought you a hottle of
UtfUorT

A. Tea,

q, Yhc waa the person or persons that brought
this hottle of liquor to you?

A. Harrison.

Q. tag there jinyhody with hla at that tine?

A. -'At tht>.t tlr.e ho called me and 1 want to the room,

q. What room, If you reoall?

A. As I recall, 1005,

*ho were in the rooa when you got there?

A. Ssr. Idea vi l Karri son,

q, r.'V.t wr-~ aald at that tine with reference to

.there this liquor wno secured?

i*

y.‘j tfXil h* brought it over from Havana.

“.ho Aa.i l that ?

* . rorriscu,

q. Old ho say then ho had been to Havana?

A. He had Juat returned that day—

\

ivt

0

A ^
‘,0V, as tc tiie length of tl no that Harrison » v*

..

ih.1 di-.wyor vevo fit tho hotel at thfct tire, ?hat q. >

:.-ve you to nayi

"all, I should eay,—of course, I have knowledge

of looking at the card when they checked In l

,s..;Vi ChCCl.O 1 OUt, '

Aj I roc nil, without refreshing -uy -.netory, that

r; - U*r c-'i ir. on --jptvrd>*r 1st and cheered

o it '-•' t

. \ •



:x V Vv^yerT

a, Y„a, sir

»

<f Uor, Vi i /cu aruin at any t;-o ritor September
i>th M3 Sawyer in iii.vct?

A. No, sir, I never laid eyes on hla

—

q. Until you s : w hi* i ere in the courtrc*on

T

A. Tsb.

q. Did you eee Harrieon hack there at your hotol
aj?..in after '-ipt ar.ber 12th?

A. I saw Harrison In UltoelJ I don’t recall hia
stopping,— X never saw hla stop there, but I

»aw hi* in Miami after that—

q. How frequently?

A, ’.Tell, I think it was only one time that l saw
hla after he had checked out of the hotel*

q. Row, Ur. Adam*, did you have any talk oar

conversation with Hr* McDonald with reference
to any of hie friends or associates coning
through Idas! on business? Just answer yes
or no, pltaes.

A* Yes*"

q. Will you state the conversation please?

/(Hr, Hensch objected to as no foundation laid.)

the Court ?

^ ^ Re haven’t the time.

to

'
l

'

q, fthnt, wee the conversation?
JV /

’

i y

/ v, a. well, they were talking over all the gambling
/ .. and race track in Cuba, and that the people



* 7\
'H &ft'y.rJi

1

coming down, that they would refer thaw
to th« hotol.

q. McDonald wtatwd that to you?

A. And Harrison.

q, Harrison also Joined In that conversation?

A. Tss. —

q. How, I Aow you this group of photographs and

I will ask you to sslsct therefrom LI you can
ths picturss of such persons who, rfter

^-^September IS, 19M. and up to January 15, 1S35,

stopped at your hotel?

A. there is one that stopped there.
^

q. This person stopped there?

A. The one I identified—

VC

t

/

/

Page 345

S q. low did you then during the eonth ef^ December

at any tireree eee the iefendar.t ’/cDrnrld?

A. I did, sir.

q, then was that, if yoa can give u~ rr.j information?

A. The latter part of December,

q. And where did you see McDonald at that time?

A. In the lobby of the B1 Commodore Hotel.

q, That was in 1934?

A. Yes, sir.

q. State as to whether or not at th/’t ti-.e you had

any talk with HcDon/il*?

A. Yoa, I tn?Vn<! to M- r. faw rlnutoe

— the lobby.

•re In

q. State ao to anether or net tr.nt t'-V '• i c rlth

referonco to th-' Vo- -to-. o' -*vm

.

Mr .
»J.en»ch s

That is object el to r.o loni.M.- ..r. * o-^lin.

/or * cond ition.

22£ court.?

I assume it is a preliminary guosfcion. Ho sny

answer yos or no.

A. Yes.

23 -



A/
-

,

~7*7
! /(. It J "

A/
“
7T. y/'.

/ -

/f?

/
/
/ 17

)//

Will you atati what , if anyth\ng, MoDonald
•aid so you at that tin with reference to
the *\4>Joot matter I bar* direct*! your
attention to?

A. Til, it was regarding the street address,

SJ wad I gars hla ths^t^lsjifions^ntwhsr.

Did McDonald inquire as t <x vd street address?
/

A. Tes. / /y
(

Q. Of whoa, nagger?
\

A. Tee, sir. \

That is the man that yxjii identified^ Carpus?

A. Tee, eir. 0 y
Q. Tou say at that time you gars hla the telephone

Whloh

1

number of the house la

Tes, sir, Z did.

Xhrpis was living?

x.

7/
t

,/j ' V
' *r> // *

r/ r,

/' y

Now state as to whether or Mot you had any
further Inquiry or talk *lth McDonald with
reference to the location of th* man you knew
as Blackburn—Freddie Barker? /

1 / {
I don't know if it Was that east day, 4t later
he wanted to See Blackburn so Z wired Blackburn
that McDonald wanted to see him. /

rt,

V

*ell» dll McDonald make inquiry of you as to
' ? A /J'

• the location of 31ackbum .e.t that time?

'*

t
* -/ A. No, he didn't afk, as I. recall jShe direction!

' s / ,
_ejCac£ly where ivewaa living,— he asked if I

/-

v

f ; / could reach him.

/ , Page 347

't-i. / McDonald asked if you could reach Blackburn?
n.

’ :

'(

A. Yes.

>

/
A /

/

' /
/

/

'*. Did he say whether or not he wanted to eee him?

A. Yea, he did.

(Telegram marked by the reporter for the purpose of
identification as Government's Exhibit 103.)

I flhow you Government's Exhibit 103, Mr. Adams,
and I will nek you in whose handwriting that is?

A. That is my handwriting.

‘lid you write It at or on the date which Appears
on tii.- t exhibit i

A. The date is not in r.y hen Iwxitlng, but it was
along' about that time.

- 24



A. The edHrees is in ay writing. The date isn't.

H. The body of the writing is yours

T

A. Yes, sir.

Together with the signature appearing thereon?

A. That is r ight.

State at whose direction, if anyone, you write
end signed this Exhibit 103?

I had no instructions to si^i that naae to it*,
hut Z was iuiked to contact the nan. so Z
contacted him, aa you see by the wire.

Sv ^ho ashed you to contact the man?

A. Mr . Me Donald.

9tate as to whether or not Ur. McDonald was
I present at the time that you wrote this
Exhibit 103?

’ A. I don't think he was.

, Q. After you wrote this Exhibit 103, what did you
do with it?

Veil, I was talking to him and later signed
the wire, standing at the desk, and placed the
wire on the desk, and told the olerk to ring
for the Western union boy, end they sent It.

Can you state why. if there Is any reason, you
signed the naae which appears on this Exhibit
rather than your own name?

A. Well, no, Z can ..noti—In the first place, Z
ItHn' t TfaaV“to see the man end Z was asked.
xxx erely placed thejean'i name m
ttiai is allJ^Hefe'tfaa no particular reas^tr
of. course^ Z could hare written the fire
embodying that In the wire, he wanted to see
him, but nobody asked me to sign It that way,
or suggested that I sign it that way.

<4 . Will you state, then, why you elgned the naae
"Cash* to this wire?

A. He was the man asked me, that he wanted to see
the ir.an, so I Just signed it in hie neat.

i*. Did you know McDonald's naae at that time,
that is his first name, or his next name, or
whichever it may be?

A. Yes.

>c. Hew was McDonald fcrowh to you?

A. Cash McDonald, T norer Jc;ew him by anything else



Did you mr talk to Blackburn previous to
this tlww In Deowaber, with reference to or
•bout McDonald?

, A. *hcn he arrlrod at tho hotel, ho Introduced
*\ hlweelf aa being Identified with McDonald,

i in taking over the gambling and the national
/ Caeino and Horae Track in Herana.

V <*. !• that the only talk you had with BlackburnV about McDonald?

A. Tea, I think It la.

Q. Were you ac<ju&lnted with the property whleh
Blackburn rented out along Lake wain?

A. Tea, that haa been.—My partner has owned the
property, he Inherited it from hit grandfather.
It haw been in the fanlly, X ahould aay fifty

v
n yeara.—

j , .

(t A U ji./j:' *>t* i«. i /< / { / * - v A/
t

( L. C -is **

(

> V.

(Suppoee^A man by the name of Randall called for ^
envelope, with money left with Adame day following y ? ,

.

•hooting January 17th. f

, Turned bill* over to Hansen 3 or 3 days after.) /
'

'

" >1

/

Page 353

And the bill which they took from you at that time—?

A. They didn't take it from me—

Which you delivered to them at that time, pardon me?

A. That la correct

—

Q. Did you, at any time during the latter part of
the year 1834, at your hotel in Miami, ever see

this man who® you knew as Wagner, In tho presence
of, or with the defondant McDonald?

A. X did, sir.

And when was that?

As I recall, it was between the latter part of
December and someti’r.e In' January. ^

What part of January prior to this shooting
at Aklatrawa?

Yes, sir.

Was that In your hotel building?

In my office.

In your office?

Yes, sir

»

- 26 -



IM
v- /

A

S. i r / 4 / v.

/

f
J

\ V /

y

t ...
/

;
/

i ,

1
f.

«

/

r/"'< / < V

/
/

v"'o. Will, etate a* to the arrival o? the*# P*r,wJ*»
were they la the offloe before you got there?

A. Vo •

For how long a tire were they In your office?

A. At I recall, only Just a few minute*.

q. State as to whether or not they went out from

your office together?

A. I don't think they did, a* I recall, MeDonald

left and than later on Wagner left.

State a* to whether they come into your office

together?

A. So, I don't think they did.

q,. 3tn$o as to whetbor or not they were talking
together In your office.

A. 7/ell, there wag a general conversation, not

anything more between th3 two than between is)

, I* ms just t; general conversation.

\ ?ell, did they adlreca—Did Karpls and Uo Donald

address each other in any way by name?

A. 1 don't recall that, elr.

Mr. Sullivan I

V (

You nay inquire

.

- 37



(Nigfrt Clerk El Conmodore Hotel, Sept. 1934.)

q. Do you tare any recollection of a m<in, william
J. Harrison, • guest at your hotel at any time
during tho fall 1934?

A. I have eeen that card, the registration card.

Ur. Renscbt

I move tlv.t he stricken out.

The Court t

It may he stricken.

q. I v&a asking you If you had any reeollectloa of
the man Harrison being a guest sometime in
September T

A. Yes.

q, Do you recall hie arrival?

A. Yes, I wouldn't by the card.

Will you turn to the date September 1, 1954.
In the book of arrival. I call your attention
to the second line under the heading $23 page,
Exhibit 90) Do you recognise the handwriting?

A. Bo, I oan't recognise that,

q. You did not make the entry?

A. Bo, I didn't.

q. Will you turn to entry of September 13, 1934.
le this a departure reoord?

A. Yes, sir.

q. Did you see anyone during September 1 to 13,
who is now in the courtroom, in and around the
hotel?

A. No.

i. Shat? ..."f * » « V. »-» «** * <^,

A. No. Saw guest from 3nd to 9th of September,

i. From September 2nd, 1934?

A. Until at least the 12th, or the 13th that I

noticed him.

... uii you see Kate 3*rker around the hotel?



(fraud* C. Covall)

A. fall, 1% la about September 2nd, until the
13th, or eooeehere around In there—1834.

353

•exhibit 93

Tha Court t

Tou Identify Mra . Barker aa one Daloraa
Deluncy?

A. Taa.

Tha Court t

And Ur. Has1oar, as on* Alrin Terpla?

A. Tea.

Q, Phe tlae you oa?f the* is the period of tlna
covered by registration on /Exhibit 82?

A. Tea, air.

Corex e period from September 20th to the 21st?

A. Toe , air

Sxhibit 94

Corara September 29th

f
4

,j. Understand you bocar.e ill September l<?th.

Instead A— iccor .lin>j tc record—left Sept. 5th
back sept. 20th in his handwriting h3 Admits.

Mrs. Wagner’s cord dr. ted 11-14-34.



ORAl
Page 367

I // f To work 5th of Hoveaber, 1934. 1**$ J6»
1836,

|U' »M f'-hr \ Ho registered Harr1 eon, Howe and 5
}J SiJimber—

v
L.

• I \ aiSO S S tOO* Saw Harrison several times tn DocomOor

/A ' A f T, / eth to is
I

f \ ' f ko 16th of December

.

/ r< < i

\'J 4<£-
'

• I Z '3- Kxhibit 961

96 — 963 — 96C — Howa \

/
Harrison Identified being at hotel—Dsoember 5th—

8th to 16th with Howo and Bolton.'-

//

M l

•V iK,7 - \

i

y V n r/v

, r /*
.* fry

rr.d Baxlc.x D.c«fflb.r 6, 1934. i ^ ^

/f
' A 7/ 4 yy

I Hr*. C. Ryan — Kate Barker — (1006) 13 - «t

Exhibit 98

Mrs.

Blackburn (1004) 12 - 8 - 34.

Somers 1-13-36 Campbell

V Burdette

Room 706 loft 1—14—36.

h A
?fae there anyone else whoa you saw In and

around the lobby during the period you worked

there T

i -/r
1 ‘r.A f.

. ^ x. Mr. McDonald once.

V • ,,i
/•'

< . r

f *

/

/ A
i,

- i / ;

Defendant McDonald?

X. Yes, one time. It was ^at before Chrljjtaj*

either the day previous to Christmas—the day

before, I think.

You talked with Mr. MoDonald?

A. Ho, I didn’t talk to him.

Did you see him vieit and talk with any other

persons in the hotel?

A. Ho, I didn't.

q. .’rhat was he doing?

A. He asked for Mr. Adams, as I recall.

He asked you?

A. Ho, he didn’t ask me—the young lady at the

desk—In my presence—for Mr. Joseph Alains,

Manager of the hotel.
- 30 - A.

,
• ? •

i
‘ 1 — * i •

A

T



I

f /

\
V

V

Page 375

Exhibit 45

Ask you if you 8aw that mem in hotel

?

A. I cannot recall that I hare.

(Kan registered as 3olton told his was Bolton)

Q. He la not the person referred to as Bolton?

A. Bo, sir.

/

RAIKCBD mm
(Room Clerk, McAllister Hotel)

C. McD. register on or about September 1, 1954.

Mr. Jennings?

What date was that?

Mr. BullIran t

September 1, 1934,

Just registered in the regular way. I do not
remember the man.

Sxhiblt 87.

X \ JAMisa rung
J \

(Auditor)X \ Sxhiblt 88.

* \ Account of C. McDonald

\ Paid account of C. McDonald, checking out Sept.9, 1934

45-

\ Sxhiblt 89.

\ That shows that he registered the 6th and he

\ the nights of the 6th, 7th, 8th{ checked out
September, 1934.

was there
the 9th

q. Did you make « search for the registration card
of C. -McDonald for date of September 6, 1934

1

I did.

>7ere you a ole to find it?

No, sir, I couldn't find it.
(
.itnese excused)



/JK.

\ V

r- •

vjl-\
1X 1

~>V-

<

IN

(anted la the Gfreene kont the Utt«r ©art cf

25SS2 StiSTH le*’ aSSa. ^
1 tWak. Bo was eccocrpaaief

a dyteT| 4*rt holy and i/m, and omjr oloor rtdn,

apl-ly now, do you mo la the oourtrooa o
HTJ2 X3^**?* anj person who
telted ot the Oreene hocao during the period
•f time you worked there?

^ p

Tow, wlr.

Ull you Indicate by pointing to the nan who
jresenblsw a eon who called at the OreeneBOM, Hull nan that arisea.

Tew, fly.

That tw defendant McDonald?
Do you recall approximate date?

It was Chrietaae day.

Can you etate how this man that
McDonald was dressed on the day
Qyeene bone ?

you Identified ae
he visited the

>A* ho, wlr*

Mr. Jennings

:

1 euhrsit that Is not what the wituo38 aaid. She
didn’t Identify him ae McDonald. She said he
Resembled McDonald.

Zhi CftMEV
I think that Is correct.

Mr. SoilIran l

l
riI1 withdraw .IhtLAUftltlfliu

How was this man who visited the Oreene home
and whom you have stated resembled McDonald
dressed on the occasion of this visit?

He was wearing a light euit and a Panama hat.

Was this Panama hat turned down?

Yea.
_

-V

flie brim was pulled down?

Yos, sir.

Did he partaxe of sore refreshments in the house
or. that occasion?

3S



A. Tm, air.

^ What hour?

k, Between one end two o'oloek, Z think.

sum mmsm
Mr. Jennings

:

^ You Mir the vieitor at thalr how* reeambled
Mr. Vic Donald, that he had a hat on with a hrla
turned down?

A. Yee, air.

(£. You have seen other people In Uaiai with the
bria turned down of their Punaaa hate?

A. Yea.

<i. That la & common occurrence ian't it, down there?

A. Yea.

. Jennings

x

That i» all.

Exhibit 103
Toledan and awelope

Ur. Jennings:

X object to tils tel*?#:;-*. If I laderstand the
situation, this telegram le the one which Ur.
/Wimus eaid no sont without authority fro* Mr,
McDonald. ‘r-

»- ' * . -V/*-. •-» ^-V>W. S<V>*er

Mr. Fei*©y»

7. object to that statement because the evidence
does not ehoit any such a tiling.

Mr. Jennings!

It seems to me It uo«ie. If it doesn't, you may
bn/ ao

•

Ur. Helaeyi

/ Ur. Adams testified he sent it by the direction

f end at the request of Ur. McDonald and the record
shows he was the agent of Ur. McDonald in sending

\ M.O tolOcPT

I S'.Cemi't to the Court thr.t what he said was that
hi’. McDonald said ho deoirod to coo this gentleman
B..r/-V.buxv., jahI that he, upon hi a own motion, sent

33



the tele£r«3 without any authority to send It. If
2 under * and the testimony, that Is It.

Bat, £aa&
I understood Ur. vlaae to sa/ that Mr . Me Donald wanted
to get In contact with Ur. Slnelcburn.

Mr. Heisey:

Correct.

The Court :

And Ur. AdciRs agreed to assist him in getting hla la
contact with Ur. dlackborn. and as the result of that
conference Ur. Adama sent this telegram.

Mr. Halsey:

That is oorrect.

The Court !

that objections do you want to aakoT

Mr. Jennings:

I object to It on the ground It Is lncowpetsnt.

BOLSSBXt*

X will overrule the objection, and It Is received la
evidence.

Mr. Heleeyl

Bare you any croes examining?

Mr. Jennings:

Bo.

(witness excused.)

Mr. Heiseyl

May I read this to the jury?

Yos.

Hoads telegram—

lIKiQ TO SZ2 YOU 3UB0AY

Signal: CASH

Shows ’xhiolfc to jury.

.7* —

Xhs. £&S± :

Very well. Page 366



S2K&

Mr. Jennings:

C^QSo

3®? 5£
ok

J. °f..
ti;>* »*• Mcjjnald desired to

Soat thatT
CAUra ’ °° /0U r0Ca11 youI testimony

A, In.it Is right,

'•
4^%*^ i

du tell the Court and jury Just *£.en
*

WA* ^A|J

A. Til, It was the latter part of Deceiher.

«• 1934?

A. T#i, sir.

*•
J^u^saat*^

*** l4At«r part of Decesbex, what do

w*H\? ooulda't recall the exact data. air. but
X will Confine It within a wary ftw days. Iwill way trim «ha 30th to tha 30th.

|
l°u C4fi hot confine It more cloeely thaa that.

|

•« Xou, lata than tan days?
*

l
*• I ^ **»lf to aay, and I think I will

a* fv^Soiv 1® I**1** that it was from tha 22nd
10 lat 47tfls

<1* that la aa aloaa as you can limit it, la it?

A. tall, yea, X don't recall aa to tha exact data

tLl *i f**?*?* llk0 that » ** 1 know
that it was in that tine.

Mk. Jaanlngsi

That la all.

MR. FRIZBR

f (federal Reserra Manager, Cuoa.)

A*
if?!

McKee asked me to recelwa fro™ the National
City Bank and cancel, personally supervise tha
cancellation of certain notes which he had die-

Bank, ransom notes, a
*»®t of which would ho included with the transaction
which we had on May 13th,

<*• On May 13th 7

A
* srogate—$1,000 in $10.00 notes,

in ad lition §2,500. In s. jtpi?.! ? '•.t -to
which wore also $10 notes on the Fodoral* Heserve

oi Minneapolis. in allition teero were CL
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f

old note* on federal "esorve of Minneapolis,

ani the remainder making up <*14.000. 00 In

$10.00 notes being National Oanfc notes, anl

notes of other classes of U. 3. Currency

i -» i.j 4.-U X M mm fiTi

regular manner in which federal Reserve Ranks

cancel currency, and shipped to Washington,

the lower halves on the 2ist of May, as I

q. Tou spoke of perforating machine

T

A. Tss.

a. You mean you ran these bills through a
machine that perforated them?

A. Tes, we ran them through the machine which

punches four holes in toss, a hole about a
half inch square, or maybe three quarters

inch. Sach Federal Reserve has a die to
distinguish where the note was cancelled.

q. You shipped the lower halves on May 31st

T

A. Tss,

q. To Washington?

A. Tee. Treasury Redemption division, upper
halves ehipped eeveral days later, around the

25th or 36th.

Exhibit 86.

tr

^ TEe Federal Reserve 3ank. To Whoa were

referring?
’

a. I am referring to the Director of^the Bureau
Of Investigation.

A, Yee.

Mr. Halsey

l

Thftt is all.

Ur . ensch

:

That 1

3

all.
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Blur
FI : ir.t iff,

-vs- rod

J0S2FH H. ADAIRS
,
et el.

Def enda nts.

V.OTI ON TC QUASH

.

Defendant, Cassius KcDcr.sld, fcy his attorney,

J. Valter Kehoe, respectfully troves this court for an order

quashing the indictment as against hint, because:-

J._

Defends j«nko:

Said indictment is defective in that the portion

thereof alleging that defendant would unlawfully and

clandestinely furnish and afford shelter, refuge and protection

does net allege that such agreement had for its purpose or

intent the prevention of discovery or arrest of the s id Karpis.

II.

Said indictment is defective in that an

agreement to aid and assist the said Karpis in preventing and

resisting arrest, as alleged or. pages 2 -nd 3 of the indict-
* , *

ment, constituted no violation of Section 141, Criminal Code,

therein counted upon.

This motion is based upon the files and records
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I

3 th -'ey of December,

A., A:-' o |
wii o c c

: e r •:.
] jurors unknown

#

:rt?',tn house ieeated

rcrl end trie r;?..oo ' g »
.•

'
• : s yran-1 yniy a;- •

:
-

y aid to one Thornes, *7 50* CO as rental for
‘

'

: t

etllSrl Northeast 85th Street, Dede Coo;: i.y
,
Florida.

9. That cn or sbont, tc-v.it, ‘he 1 Kh day of December,

A, D. 1934, DSL0R3S DFTAI-Fx' al ias inL. S a •-v-» — . o. a. fliae KRs, L.O,
S. A
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# * -

C. 1 V c*

d £

oi v a. !er\w I

A.D. 1535, D3LCRSC •?• :--s • 1.3 . 3. A. ' V,", -
. ;r-s kkS. L. 0.

WOODS, aiiasKRS, 3. V. 7AO '30, vd.: o rul or. true na . e if to this

grand jury ar.d these grand jurors unknown,: ro c 4 red and yeasage by

means of the Florida Dost 0 ; - at Js:1vhy a/.d c*her c: rriers, to this

grand jury and these grand jnr :rs orinovn, -..it*. Atlantic City, hew

Jersey os her destination,

24. That on cr about, it--wit., ...= 1 or d: y of January,

A.D. 1535, Wynor.a Burdette, y recur ed and took . a sc age ty rooms of the

Florida East Ccost Railway and other carriers to this eras..; jury and

these grand jurors unknown, with Atlantic City, hew Jersey as her

destination,

25. That on
,

tc-v.it, the 16 th dr- y of January, A.D. 1935

,ir the County of Dade, Statd of Florida, 'iff.',OJA BURD>7?TS, made con-

tact and had a conversation with H33DRY RA'uy.LL ,ei las H51;RY RANDALL,

alias E*IK3 RANDALL, alias HENRY ST5.tr, whose real and true name is to

this grand jury and these grand jurors unknown,,

26. That on, toflwit, the loth day of January, A.D. 1935,

in the County of Dade, State of Florida, WYl'CNA BURDETTE, conveyed a

message t qHSNDRI RAw jyA*.s. , arias ; 3,r( AAoi^a*...
, a.a i • s a/ ’Kjb> R^r*.1A Lx.

, s,l i as

H SirRY STSRIT, Ahosc real and true name is to this grand jury and these

Jv ve Y$ ii N }\
& <3 /// /V -
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J. Walter Kc:.:-;,

qua^>;ir.^ an I

tee nu re:-

I.
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harbor In;/ an. I ; -ae- t. •
:

to have been done- bt d f«. :.dn:

ccaln.ent or harboring and • t :

atterrpt to have others cane-al

if such co ..at he construe

sufficient ir. that tch a. .a a 1

federal offense- and if con

would likewise be defective bee.: use ;

and it is not charged that defendant caret i'

person known or unknown to the
;
a

II.

Count 2 states no of ft

it appears from the facts therein
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:

#
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: i*i t :
•

<•; * u r i f a i c t i * r

- ^ - Ah , a] ins CASSIUS KC LC'.a?, all--: CASH KC 1)01'ALL,
se rci>1 -- ? -e ^r,r,c- is to this grand jury and these

U!.-:rcv,ngrana juror

did unlawfully, >nc\vinA;ly, wilfully, f raud^l ently G r.d feloniously harbor

sr.d c or. coa l sc jU3_
_

tc
_.J.

r yV£pt. Iris — t » one A.VIN KARP -

I AvfIoS, ii asALVI.-, KA.ulS, "--ore rcU and true r.arc is to this grand jury
‘

and these grand jurors unknown, a perse*' for whose arrest a certain

warrant tc-wit, a certain bench Harrant had then and there been issued

by the District Court of the United States of A • rica in and for the D

District of Minnesota on an indictment returned an', filed in the said

Court on tc-wit, the 4th day of Kay, A. D. 1934, end pending in said

District of Minnesota against the said A VIM KARFAVICS, iies ALVIN KARPIS,

whose real and true name is to this grand jury and these grand jurors

unknown, and other persons, charging a violation of the Act of Congress

approved June 22nd, A.D. 1932, then and there well, knowing and having

notice and knowledge of the fact that the said bench warrant had then

and there been issued for the anpr ehension of the said ALVIN KARPAVICS,

alias ALVIN KARPIS, who°e real a d true name is 'o this grand jury and

zxv&Jurcxp, ;j&no«-n; that is to say, the defendant S.G. McDonald,

stliaf CASSIUS KC DONALD, .’alias CAS.i KC DONALD, whose real and true name

is to this grand jury and these grand jurors unknown, did with knowledge



% 2.. %
aforesaid of the issuance of said warrant, aid, ^onceal. secr et e _&pd ^

haTbor the said ALVIN KARPAVICS, alias ALVIN KARPIS, whose real and true

n* e is to this grand jury and th^se g'and jurors unknown, h'

# •

and mailing arrangements with otbers^to provide shelter rnd comfort at

Miami t 1 r> the County of Dade and State of Florida, for the said ALVIN

KARPAVICS, alias ALVIN KARPIS, whose real and true name is to this grand

jury and these grand jurors unknown, so as to prevent his discovery and

arrest upon the warrant aforesaid which had thereto fore*been issued as

aforesaid, for the arrest of the said JLVIN KARPAVICS, ©lias ALVIN KARPIS,

whose r»al and true name is to this grand jury and these grand jurors
#

u~vnown;
Contaary t* the form of the statute in such case and

provided and against the peso® and diginity of the United States of

America.’

SECOND COUNT

And the grand jurors aforesaid, upon their oaths afore-

seid, do further present:

That hereto fore, on or about, tc-wit, the 9th day of

Se t-mher, A.D. 1934, at Miami, in Dade Co nty, Florida, in the Southern

District cf Florida and within the jurisdiction of this Court, /

N CjI.G. KC DONALD^ alias CASSF’S KC DONALD, alias CASK ^ i \) /

VC DONALD VC DONALD, whose real and true name is to this grand ,

jury and these grand j urors unknown, \<

d* d un 1 awfully, kncwingly, wilfu’ly, fraudulently and feloniously harbor L
^

end conceal so as to prevent his di savory an i rrect, one ALVIN KARP- *
1

AVICS, alias ALVIN .KARPIS, whose read and true name i* to this grand jury

and these grand jurors uninown, a person for who re arrest a certain

warrant to-wit, a certain bench warrant had tv en sr.d there been, issued

by by t* e District Court of the United States of America in an 1 for the

District of Minnesota on an indictment returned and f : K-d in the said



Court on to- “'it, the da; c
:*

District Kir.'-.-; rot i a_rir.pt

KARPIS, whos >:• r 1 e : t ru r.ic .c

juro ~s unknown, and ot-.tr \ c rs-*r.

alias ALVIN KARPIS, whe-ce r.-l «.

a.: .

ALYT

/these grand jurors unknown, and ot..-r
;

r: - r.t .
o

I
l ate ^he Act of Cor.gr r or e-.rcvvd June :..ni, A. P. .. ,

ThW'.

\ well knowing and having notice and 1 1 • f f . fact lot

tench warrant had then and there teen -s o., .a : :• <%•
_ r>. ..

the said ALVIN KARPAVICS .alias ALVIN KAJ IS, /• . ]

is to this grand jury and these grand jurors n't:. r.; t

t

1
•-

the said defendant S. G. KG DONALD, r.'i .0 CaLcI'L !' I DONALD, t;

y;
-. re

Ad

s eKC DONALD, whose re 1 and true nan is *. th'.-
:
.mn •

. urg and

grand jurors unknown, did with kr.--.tl. d£v i.f.-r -sal -i of the iss .:.:e v >f

said warrant, aid, conceal, secrete and harbor the paid ALVIN KARPAVICS,

alies ALVIN KARPIS, wi.cB e real and true nor.-- is tc this t.ran<i jury a fid

these "*and jurors unknown, by arranging and r.a-.ing arranger onto with

others to provide shelter and confer t at fci tcc
t , in the C runty of Dt.de

and State of Florida, for the raid ALVIN KARPAVICS, alias ALVIN KARPIS,

whose real and true name is to this grand jury and these g rand jurors

unknown, 8" as to prevent hie discovery and arrest U] on the warrant
-

aforesaid which had thereto fore been issued as aforesaid, for the arrest

0' *hp said ALVIN KARPAVICS, dalias ALVIN KARPIS, whose real and true

name it to this grand Jury and these grand jurors unknown;

Contrary to the form of the statute in such case made

and provided and against the peace and dignity of the United States of

America/

United States Attorney.



IN

s\ . <

e _
:' •

'. i j ; c- s :

i j _ : . \ rsv.cr n ar*a c . . ?. :* r

ur cn th.ir oaths y recent

:

> .r» "i

••'- - ice., L; arm led,

£
- j r: D1 -ic: of Florid.

Th: t heretofore, to-wit, fr n t. - if r-r ~ , c ,.
'

to the date of the filing, of thin indi-trent , i i. Z

\

' n’.y of L* .'C and

State of Florida, in the Southern District of Florida end within the jurist

diction of this Court, Joseph! H. ATATS alius TC3 H. ADAVS alias JC2 ADAKS;

Kathan H. Feller alias NATHANILL H. rtALI.il*. a lies FAT L N LI.SR; (and

KC PCS'ALL.-alius CAVILS rtf--DONALD alias CA.v-1 1.10 LCN.-XB, se fleet realfend

true nar.es are to this grano jury and t r. see u „urors un^nevn, KKLDnY

RANDALL alias KSTRY RAl'DALL alias DUK-J vMN/Il alias K£ :RY STSRIT; and

DEL0R3S DELAT' alias MRS. S. A. NL.-NL: ali; s MRS. L. 0. 3C0D3, alias KRS.

35. Li. XA02'aR,N,c r. e real and true names ore to this grand jury and these

grand jurors un'.-novn, and TY'GNA "hu'LTTi, h r: N uaf t‘*r biing referred to

individually and collectively as d* fondants, did unlawfully, wilfully,

knowingly and feloniously confederate, conspire, combine and a. ret together

and with e- ch other, and with numerous and divers other persons, whose r.<- -r.es

are to t^s gr&r.d jury end these c^nd jurors unknown, and together with

one ALVIN KARTAVI03 el ins ALVIN KARP I N alias 2.N. '.VAONNN.v.l.ore real and

true name is to this gran jury end these grt nd jurors unknown, hereinafter

called the fugitive, to__corlit jt certain offense against the United States

of America, that is to say, tat they the said defendants at the times and

places aforesaid, unlawfully ,
did conspire, combine, and agree together

and with said divers and numerous other persons to ante grand j -try and these

grand jurors unknown, and with the said fugitive, tc violate the Act of t

I
\i Congress approved the 13th day of Jfey,A.D. 1934, (Title 18,United States A

s *v •

. .

& d

^Code, Sec. 403e; )48Stat ,762; , in this, that at the time*’ d places aforev

/ ea* d the said defend, uts and the said fugitive did then and there have the

knowledge of the c-emi scion of and */nr,v; that a felony cognizable by the

Courts of the United States had been actually com tied and they the said

* defendants and the said fugitive did then and thereconf ederate, conspire,

combine end agree tc ponconl and to net at any time disclose and make knov.n



the actual commission ef such felony cocnizable by the Courts of t:.e

United States to any Judge or other person in Civil of Militr.ry authority

under the United States , that is to say, that at the times and places

aforesaid, the dafendants ^foresaid, and the said fugitive did then and ther

know that the said fugitive, to-wit. ALVIN EARPAVICS alias ALVIN KARPIS

alias S.M, WAGNER,whcs e real and true name is to this erand jury and these
$

grand Jurors unknown.was a person who lafeely, theretofore had moved and

traveled in Interstate Commerce f rom the State of Minnesota to the State of

yioridaimore particularly, to the County of Dade in said State of

/ Florida. with intent to avoid prosecution forthe crime of kidnapping,tha^t

is to say, to avoid prosecution for the crime of kidnapping theretofore

connitted on the 17th day of January .A.D.1934, at the City of St.Paul,

ln the County of Bamsey in the |tate of Minnesota, the victim of said kid.

napping being one EDWARD GEORGE BRJKER,who was then and there held by

:|the said fugitive, together with divers other persons to this grand jury

nd^hsse grand jurors unknown, for ransom, the said crime being a felony

:4?v*un ier the laws of the State of Minnesota,

fti (Wary to the for* of the Statute in such case made and provided

f,,^d against the pe.ee and dignity of the United State, of America.

,04 the grand Jurors aforesaid, upon their oathe aforesaid, do

^further present; .

That in pursuance of said conspiracy, combination, confederation

U^d agreement herein in this indictment set out, and to effect and accomplish

j the objeot thereof, and with the intent, and for the purpose of effecting

and aooompllehine the object thereof, the said defendants did do and commit

<the following overt acts, to-wit:

i; That on or about, to-wit, the 15th day of December, A.D. 1934,

JOSEPH H. "ADAMS alias JOE H. ADAMS alias JOB ADAMS, whose first real and

true name if to this grand jury and these grand jurors unknown, did deliver,

transge? and give to HENDRY RANDALL alias HENRY RANDALL aliis IXJKB RANDALL

villas HENRY STERN, whose real and true name is to this grand jury and these

''•‘

grand jurors unknown, a certain machine gun, at the XI Commodore Hotel, in

the city of Miami, County of Dade and State of Florida.*

t <
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2. The! or., to-v.it , 1 he cth dt; of N:v .7, A.

County of Dade and State of Fl'-rica, JCEEF-. h. ADAJ S f-..' 3 . C., .• . a

elias JOE ADAMS ,
whose real and true na o is tc thi.: Jury ' t'.icc- grt r.^

jurors unknown, ordered HENRY RAT ftALL alrr s HEN-cY RA' DAL— £ -• ir.s D’ . - A' .

alies HENRY STERN, whose real er.d true ns:, e is to this yr: ;. I j -ry rr.d these

grand jurors u nknc.-.r. ,
to register v.itn the Kotor Ye.. role Cor. - rr ; ;..er cf

the State of Florida, a certain 1934 Ford V-6 Coupe, Model 40, Kotor No.l£-

1037460, end to procure the certificate cf title ther.tc tr.-i the Florida

State Kotor Vehicle license plate for the- said autorcMie.

3. That at the tine and place set forth in overt act r.u: herd two,

HENDRY RANDALL alias HENRY RANDALL alias DUKE RAPTALL a lies HEIR" STERN,

whose real and true name is to this grand jury andthese grand jurors un-

known, did fulfill and carry out the orders given tc hi:.: as set forth in

said overt act numbered two and did pursuant to said orders, obtain

Florida State Kotor Vehicle Certificate of Title Numbered 95C615-6.

4. That on or about, to-wit, the 31st day of December, A.D. 1934,

JOSEFH H. ADAMS alias JOE ADAMS alias JOS K. ADAMS, whose first real and

true name is to this grand jury and these grand jurors unknown, ordered HSTDRY

RANDALL alias HENRY RANDALL alias SUKE RANDALL alias HENRY STERN, whose real

and true name is to this grand jury andthese grend jurors unknown, to

travel from the City of Miami, County of Dade and State of Florida, to the

town of Etowah in the State of Tennessee.

5. That on, to-wit, the 31st day of December, A.D. 1934, HENDRY

RANDALL alias HENRY RANDALL alias DUKE RANDALL alias HENRY STERN, whose

reel and true name is to this grand jury and these grand jurors unknown,

left the city of Miami, in the County of Dade and State of Florida, and

proceeded to Etowah in the State of Tennessee.

6. That on or about, to-wit, the 14th day of December, A.D. 1934,

JOSEPH H. ADAMS alias JOE H. ADAMS alias JOE ADAMS, whose first real and

true name is to this grand jury and these grand jurors unknown, assisted

ALVIN KARPAVICS alias %LVIN KARPIS alias E. M. WAGNER, whose real and true

name is to this grand jury and these grand jurors unknown, in renting a

certain house located at 1121 Northeast 85th Street, Miami, Dade County,

Florida.



7. That on or about, to-’.vit, the 14th. day of IF.CZ'BER, A.D. 1934,

JOSEPH H. ADAMS alias JCS H. ADAMS alias JOE ALAI'S, whose first real and

true name is to this grand jury and these grand jurors unknown, assisted

DOLORES DELANEY alias MRS. S. A. C-RZEN alias ICRS . L. C. WOODS alias OS. E.K

WAGNER, whose real andtrue name is to this grand jury and these grand

jurors unknown, in renting a certain house located at 1121 Northeast S5th

Street, Miami, Dade County, Florida.

8. That on or about, to-wit, the 13th day of December, A.D. 1934,

JOSEPH H. ADAMS alias JOE H. ADAMS alias JOE ADAMS, whose first real and

true nar.e is to this grand jury and these grand jurors unknown, paid to one

Thomas, $750.00 as rental for that certain house located at 1121 Northeast

£5th Street, Miami, Dade County, Florida.

9. That on or about, to-wit, the 14th day of December, A.D. 1934,

DELORES D :CLANSY alias MRS. S. A. GREEN alias MRS. L. 0. WOODS alias Mrs.

E. If. WAGNER, whose real andtrue name is to this grand jury andthese grand

jurors unknown, signed a lease in which the demised premises were that

certain house located at 1121 Northeast 85th Street, Miami, Dade County,

Florida.

10. That on or about, to-wit, the 22nd day of December, A.D. 1934,

ALVIN KARPAVICS alias ALVIN KARPIS alias E. M. WAGNER, whose real and true

name is to this grand jury andthese grand jurors unknown, at Miami, in

Dade County, Florida, gave to HENDRY RANDALL alias HENRY RANDALL alias KIKE

RANDALL alias HENRY STERN, whose real andtrue name is to this grand jury

and these grand jurors unknown, $1096.50.

11. That on or about, to-wit, the 22nd day of December, A.D. 1934,

at Miami, Dade County, Florida, HENDRY RANDALL alias HENRY RANDALL alias

DUKE RANDALL alias HENRY STERN, whose real and true name is to this grand

jury andthese grand jurors unknown, used the money given to him as set

forth in overt act numbered ten hereof, to purchase a certain motor vehicle

to-wit, a Buick 5 Passenger Coupe, Motor No. 42949155, in the name of LEROY

MORRISON.

12. That on or about, to-wit, the 12th day of December, A.D. 1934,

JOSEPH H. ADAMS alias JOE H. ADAMS alias JOE ADAMS, whose first real and

true name is to this grand jury andthese grand jurors unknown, received

from ALVIN KARPAVICS alias ALVIN KARPIS alias B. M. WAGNER, whose real and

- 4 -
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rue name is to thi~ Cr<-*-a J

oney, the exact description and - cunt t:.crco, heir^ ^ a... ^

Ltd these grand jurors unhnovm.

u. That, on or about, to-wit, the X2th day of December. A.D. 19-4.

, . Tnir k ALANS alias JOS ADAI.'S, whose first real and

roSEPH H. ADAKS alias JOE H. ADAj..d an*

,rU e name U to this grand jury andthese erand jurors unknown, received

Tom ALVIN KABPAVICS alias ALVIN KAP.PI 3 alias E. K. SAGuEP.. “h0 'e Ie

. tn this Krand jury andthese grand jurors unknown, a

tnd true name is to this grana ju j

jertain One Thousand Dollar hill.

14 . mat on or about, to-wit, the 26th day of December, A.D.

wvwry ra^ALL alias DUKE RANDALL alias H3KKY

L934 HENDRY RANDALL alias HENRY RAwDAUj ana

i n nd true name is to this grand jury and these grand

STERN, whose real and true name

a /s«o t v Vain to construct a box.

jurors unknown, procured one L. »• Earn t

_ Qvn»t to-wit, the 2nd day of September, A-D-

15. That on or about, to wit,

19, 4 0. McDonald alias CASSIUS MCDONALD alias CASH MCDONALD, w oss

first real and true name is to this this grand jury and these erand jurors

known traveled from the oity of Miami, County of Dade, State of Ehrrda.

o Of Havana, in the Republic of Cuba, by means

the City of Havana, rov
the ^act description

of . certain aircraft operated by Pan American Airways,

f this aircraft being to this grand jury andtbese grand ~
' M. That on or about, to-wit. the 6th day of September, A.D. 1934.

, G MCDONALD alias CASSIUS ICcDONAlD alias CASH MCDONALD, whose first re

, to this grand jury andthese grand jurors unknown, traveled

— true iS t0 8

\ Le State of Plorida, to the City of

from the city of Kiami, County of Dade, State of

.... Cuba bv means of a certain air

tr „«n Province of Havana, Republic of Cuba, .

®a *
t T. e gycgt description of this air-

craft operated by Pan American Airway ,

craft being to this grand jury and these grand jurors unknown

^
That on or about, to-wit, the 2nd day of September, A.D. 1934.

E. G. MCDONALD alias CASSIUS MCDONALD alias CASH MCDONALD, whose first

. + . this Rrand jury andthese grand jurors unknown,

real and true name is to this grand
y ^ Havana.

took passage andtraveled from the city of Havana, in Provi

Hepublic of Cuba, to the city of Miami. County of De.de and State Plorida.

4y means of a certain aircraft operated by Pan American Airways the
_

let description of which aircraft being tothis grand jury andthese grand

jurors unknown.

- 5 -
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E • G. kcDONALD alias CASSIAS IfcDCKAL^ ciic.s CA^t/i 1. oU. AT.D
j v.Lose first r^al

and true name is to this grand jury ar.dthese grand jurors unkr.n.n, took

passage and traveled from the city of Havana, in the Province of Havana,

Republic of Cuba, to the city of Kiami, County of Dade, State of Florida,

by means of a certain aircraft operated by Pan American Airways, the exact

description of which aircraft being to this grand jury and these grand jurors

unknown.

19. That on or about, to-wit, the 29th day of D-.-c ember , A.D. 1934,

£• G. licDONALD alias CASSIUS KcDONALD alias CASH licDCNALD, whose first real

and true name is to this grand jury andthese grand jurors unknown, sent

and caused to be sent by Western Union Telegraph Ccrry any , a certain telegram

directed to T. C. Blackburne.

20.

That on or about, to-wit, the 16th day of January, A.D. 1955,

HENDRY RANDALL alias HENRY RANDALL alias DUKE RANDALL alias HENRY STERN, whose

real and true name is to this grand jury ana these grand jurors unknown, a

card or paper bearing the name "IXinmore Hotel" in Atlantic City, New Jersey.

21.

That on or about, to-wit, the 16th day of January, A.D. 1935

HENDRY RANDALL alias HENRY RANDALL alias DUKE RANDALL alias HENRY STERN,

whose feal andtrue name is to this grandjury andthese grand jurors unknown,

gave DELORES DELANEY alias KRS. S. A. GREEK alias KRS. L. 0. WOODS alias I£RS

S. M. WAGNER, whose real andtrue name is to this grand jury andthese grand

jurors unknown, a card or paper bearing the name "IXmmore Hotel" in Atlantic

City, New Jersey.

22.

That on or about, to-wit, the 16th day of .Ternary, A.D. 1935

HENDRY RANDALL alias HENRY RANDALL alias DUKE RANDALL alias HENRY STERN,

whose real and true name is to. this grand jury andthese grand jurors unknown

gave WYNONA BURDETTE, a card or paper bearing the name "Danmore Hotel" in

Atlantic City, New Jersey.

23. That on or about, to-wit, the 17th day of January, A.D I935

WAGNER, whose, real and true name is to this grand jury and these r,v« ^ •grand, jurors

way and other carriers, to this gr;nd jury and these grand jurors unknown

with Atlantic City, New Jersey as her destination.

24. That on or about, to-wit, the 17th day of January, a.D. 1935
WYNONA BURDETTE, procured andtook passage by means of the vioxida East



*• *
Coast Railway and other carriers tc this y:

unlr.ov/n ,
with Atlantic City, Rev; Jersey e s

.’ur?; an< these rrand jurors

: - e destir.at ion.

25. That on, to-wit, the 16th day of January, A.D. 1935, in the

County of Dr.de , State of Florida, WYNC"A F’h'OJTTS, rr.cde contact and had a

conversation with HENDRY RA?E)ALL alias HENRY RANDALL alias UEYE RANDALL

alias HY'IY STERN, whose r or 1 and true nan. e is to this grand jury andthese

grand jurors unknown.

26. That on, to-wit, the ICth day of January, A.D. 1P35, in the

County of Dadr, State of Florida, WYNCZ'A BU'iDETTE, conveyed a message to

HENDRY RANDALL alias HENRY RANDALL alias DT T "S RANDALL alias HENRY STERN,

whose real andtrue name is to this gr; nd jury andthese grand jurors un-

known, from ALVIN KARPAVIOS alias ALVIN KARP I S alias S. K. WAGNER, whose

real and true name is to this grmd jury andthese grand jurors unknown.

27. That on, to-wit, the 16th day of January, A.D. 1935, in the

Jounty of Dade, State of Florida, WYNCNA FTRDETTE, arranged with HENDRY

UNDALL alias HENRY RANDALL lias IPY~ RAIDALL alias HENRY STERN, whose

real and true name is to this grand jury andthese grand jurors unknown,

'or a meeting between the said HEZTDRY RANDALL alias HTTY RANDALL alias

XTfY RANDALL alias HENRY STERN, whose real andtrue name is to this grand

jury and these grand jurors unknown, and ALVIN KARPAVICS alias 1LVIN KARPIS,

ilies S. K. WAGNER, whose real andtrue name is to this grand jury and

• h e s e grand jurors unknown.

26. That on or about, to-wit, the 14th day of November, A.D. 1934,

JATHAN H. HELLER alias NATHANIEL H. HELLER alias NATE HELLER, whose first

eal andtrue name is to this grand jury andthese grand jurors unknown,

egistered at the El Conr.odoro Hotel, in the city of Id ami , County of Dade,

nd State of Florida, and there procured room numbered 1004 in said hotel.

29. That on or about, to-v/it, the 14th day of November, A.D. 1934,

nd from said date to and including the 20th day of November, A.D. 1934,

ATHAN H. HELLER alias NATHANIEL H. HELLER alias NATE HELLER, whose first

eal andtrue name is to this grand jury andthese grand jurors unknown,

ccupied room 1004 in tine El Cowmodoro Hotel, in the city of Miami, County

f Dado and State of Florida.

30. That on or about, to-wit, the 5th day of December, A.D. 1934,

ATHAN H. HELLER alias NATHANIEL R. HELLER alias NATS HELLER, whose first

- 7 -



real and true nar.e is to this i_r: ns jnr" and t.; ..ce ' i\ r."

registered at the 111 Corrodoro Hotel , in the cit” ci ?i?r

and State of Florida.

31. That from, to-wit, the 5th day of Reader,
and including the 7th day of December, A.D. 1934, NATHAN

NA^^aWTHL- H. alias xiATli H iLL HI
, whose first real a

to this grand jury and these gxi nd jurors unknown, cccu;i

particular description of which is to this gr- nd jury and

unknown, in the El Corr.modb ro Hotel, ir. the city of Miami,

and State of Florida.

of fade

A. D • to

H . HELL HR alias

r.dtrue name is

ed a. rocj., a. more

these grand jurors

County of Dade

32. That on, to-'* it , the 14th day of November, A.D. 1

DELANEY alias ICRS. S. A. GREEK lias ICRS . L. 0. 7/CCB3, alias IP

WAGNER, whose real andtrue name is to this grandjury and these

union -'•"n
,
registered at the El Comr.odoro Hotel, in the city of ],:

of Dade, ar.d State of Florida, usingthe nar.c of "Krr;. 3. r. ?;a

-

there procured room numbered 1005 in said hfttfel.

33. That from, to-wit, the 14th day of Kcve..cer, A.D.

934, DELORES

3. E. 1C.

grand jurors

lari. County

i'34, to

and including the ISth day of November , A.D. 1934, DELORES D LAKEY alias

ICRS. S. A. GREEK alias ICRS. L. 0. .CCDS ? lias ICRS. E. K. WAGNER, whose

real and true nar.e is to this grand jury andthese grand jurors unk.nov/n,

occupied room 1005 in the El Corrodoro Hotel, ir. the cit;.- of Hi ami

,

County of Dade and State of Florida.

34. That on or about, to-wit, the 13th day of January, A.D. 1935,

WYNOKA BURDETTE, occupied room 705 in the El Commodoro Hotel, in the city

of Miami, County of Dade, State of Florida, together with one HARRY CAI PBELL,

the s«id mom havener b^n procured in the name of "C. F. Siurarers and wife".

35. That on or about, to-wit, the 25th day of November, A.D. 1934,

WYNOKA BURDETTE, occupied room 905 in the El Commode ro Hotel, in the city

of Miami, County of Deae, State -of FLori^aty t-ogettrer -with one HARRY- -CAMPBELL,

the said room having been procured in the name of "G. F. Summers and vife".

36. That from, to-wit, the 25th day of November, A.D. 1934, to

and including the 11th day of December, A.D. 1954, WYNOKA BURDETTE, occupied

room 905 in the El Cornmodoro Hotel, in the City of Miami, County of Dade

and State of Florida.
e
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IIT TrE DISTRICT

D - .n

U.-' IT3D STAT33 0? AMERICA,

-VS-

JOSEPH H. ADAMS, et al.

C
~\ .-v » , t — »

ainti ff

,

,T — T - -r

1 -i M

IT:

Defendants.

VQ'7’ 1 C'* r 4 cu* - * v .«* v %, Am. i a

Def er.dant
, Cr. s 3 i u s KcE Id, - j n u t c v i\

,

;>->*- S'
J, WALTER KSf-'OE, SRL, respectful’” T'fves t- * - -> - . ~* * * ' ••‘ ve ° '-- -V t vi' an order

quashing and dismissing the indictment as tc hi.:., b ^ cause: -

It

Inasmuc.o as tue alleged ccns"irso • to conceal

the fact that the said Karpis had moved in intersv-t « cc r ”-' - ce

wit'n intent to avoid prosecution for the crime of : ifnaming
under the laws of the State of Minnesota, does r.r t institute
a violation of Section 406e, title If, Criminal Ccd^ and

Criminal Procedure, U.S.C.A., the alleged corner ir; cv could not

constitute, as a matter of law, a violation of said Section

408e, as charged in said indictment; and the foots alleged in

said indictment descriptive of the su stantive off er.se which
defendant and others are. alleged 'ib'^aye .conapi^o-l -to commit,
do not constitute a violation of said section «i06e.

II.

If the allegations, descriptive of the substan-
tive offense which defendant and others are alleged to have
conspired to commit, be held to constitute a substantivee offense

-I-





,v

v„

yjj jIji.Uv. '^v. -- v.'

AND FOR T:'Z 5C"V AN _i . . 1 - > .•
. ..

ducs'-sr Tire: ?-e>.-.cf, a.:-. kUrx
F2LD AT JA-2r.se: VI- II, Fb.

n Di-

V v ^ The grand jurors of the Unit-id “t to c of A:

impaneled, sworn and charged to inquire within and :

:

strict of Florida, upon their oaths present:

That heretofore, to-wit, on the 6th day of Septer.b er.A.D.

1934, in Dade County, Florida, in the Southern District of Florida and

within the jurisdiction of this court, ALVIN KARPAVICS alias ALVIN KAR-

isalias E. K. Wagner, whose real and true name is to this grand jury

end thesegrand jurors unknown, hereinafter called the fugitive, was a

person who had lately theretofore moved traveled in Interstate Commerce

that is to say, from the State of Minnesota tothe State of Florida for

the purpose and with the intent in him the said fugitive then ana tsere

toavoid prosecution for the crime of kidnapping committed in the said

State of Minnesota lately theretofore on or abouty to-wit, the 17th

of January, A.D.1934,at the City of_St. Paul,in the County of Rains*

ey, State of Minnesota, by him the said fugitive together with other

persons to this grand jury and these grand jurors unknown, upon the

person of one EDWARD GEORGE BREMER, which said kidnapping was then and

ther - a crime under and cognizable under the laws of the__State of Minn-

esota, and at the said time and rlace the Defendant^S.G.FC DOlALD^lias

CASSIUS MCDONALD alias CASH KC DONALD,Whose first csdl and true name

is to this grand jury and these grand jurors unknown, did unlawfully,

wilfully, knowingly and feloniously, then and there well knowing that

the said fugitive had lately thereto fore moved and traveled as afores-

aid in Interstate Commerce from the State of Minnesota to the State of

Florida for the purpose of and with the intent to avoi d prosecution

for the crime of kidnapping aforesaid, which was a felony cognizable

by the courts of the United States ,then and there conceal and did not

as soon as he might have thereafter disclosed, and make known the. same

to any one of the Judges or other persons in civil or military author#

ity under the United States, but did in order the better to enable, tie

said fugitive to avoid apprehension, arrest and discovery, travel
k
/'•« J

't
' 1 >/*

between tne United States and the Republic of Cuba:
,'

i,k . b*
>

"
• f

Contrary to the form of the statute in such case ms.de and
1

provided end against the peace and dignity of the United States of

America.

Second Count
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.-^

if)

And the grand jurers i i . 1
]

• c r.

do f-rther present:

That heretofore, tc-v.it, cn the .5 th dap cf 3ef te::.eer,A.D.

1934, An Dade County, Florida, in the Southern District of 7j.or.iun, and

within the jurisdiction of this court, ALVIN KARPAVICS alias ALVIN KART IS

al^-p B.M. WAGNER, whose real and true ns me is to this grand jury and tne

grand jurors unknown, hereinafter called the fugitive, was_ a ffson.^

who lately theretofore moved and traveled in Interstate Co. ur. ere e, teat

is to '•ay, from the State of Minnesota to the State of Florida for tne

purpose and wi^J-he. intent., in him the said fugitive then and there to

avoid prosecution for the crime of kidnapping committed in the said

state of Minnesota lately theretofore on or about, to- wit , the 17tn day

of January ,A.D, 1934, at the City of St, Paul, in the County of Ramsey,

State of Minnesota, by him the said fugitTvVtogether with other persons

to this grand jury ad these grand' jurors unknown, upon the person of one

EDWARD GEORGE BREKER,which said kidnapping was then and tnere a crime

under and eoentnaUla undergo laws og.the^tate_of “innosota, and at / ^
! DONALD

the said time anyplace .the defendan^G. MCDONALD>lias CASSIUS ISC

alias CASH MC DONALD, whose first real and true name is to this grand jury

and these grand jurors unknown, did unlawfully, wilfully, knowingly

and feloniously, then and there
.

well knowing that the said fugitive had

lately thererofore moved and traveled as aforesaid in Interstate Commerce

from t*e state of Minnesota to the State of Florida for the purpose of and

jj^with the intent to avoid prosecution for the crime of kidnapping aforesaid,

which was a felony cognizable by the courts of the United States, th en

and there conceal and did not as soon as he might have thereafter dis-

closed and
-

mike known” the same to any one of the Judges or other persons

in civil or military authority under the United Stat es,but^ did make

&s>ntacts and arrangements with various and sundry parties to this gran

jury and these grand jurors unknown, for the purpose. of obtaining the

$1& and assistance of such parties in harboring and storeting th§
j-

- f/%
fugitive;

w

Contrary to the form of the State in euoh case made and \ i

j. ^
provided and against the peace and dignity of the United States of America >.
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O v> A

ti tr.i n e* 1 c *v : c

li V T

rrsr.a ju

el

r* . i

O L ^ - C

t'r. •= t i f row t

the r u r r

c

;void rresecuticr. for the crime of

Minnesota lately theret Oi c

l-D
January , A. D«X of St, Paul

tv tof 1'innesota
1- ’ ron sc i a iu 'll

‘‘ ,JUv
this grand jury and thee-; grand jurors unknown, uv or. t .. • . - . £ of one

V^SD’AfARD G3CRG2 PR23.3R, which -aid kidr.nr sing was then an. : the-e a crir.e vr.de

^
\ and cognizable under the luus. cl u*c y ni we*. Stshicc o: A. -erj. csj nu a; i:.e

S 3 id time and j lace til o d*.-f^CT.t 2 "1
T-C DC..A-u-> _'v— i - - o ; C

• ALIAS CASH HC DONALD , who ce- first realSnT^rue mure is to this _r. r.d jury

^t '&nd these grand jurors unknown, did unlawfully, wilful. y, hu gainJog and

it feloniously, then an d ther e well kno^i-ng that the said fugitive had lately

fjUi /theretofore moved and traveled as aforesaid in Into rat. to Cawnoe frer »

J J the State of Minnesota to the State of Florida for tae yv;osc oi an- wxthl

*;/'] • V
v

f
i the intent to avoid prosecution for the crime of kidnapr ing aforesaid,

|\

J \ ‘{which was a felony cognizable by the courts of the United States, then \

and thejre.. conceal and did not as. soon as he sight h-nv. thereafter disclosed^

and make known the same to any one of the Judges or other versons in

/
'v-

civil or military authority under the nnitec* Staves* hut oid m order tnef

better to.en ble the said fugitive toavci d^«d reh^nsn on, orrect and
.

discovery, travel between the United States and the Republic of Cuba;

Conte'rjTlf^the form, of t’r. c statute in such case made and

provided and against the peace and dignity of the Uni ton St: tea < f America.

FOURTH CCDNT

And the grand .jurors aforesaid, upon their oaths aforesaid,

do further present;

>s|y That heretofore, to-wit, on the Sth day of September, A.D.
“*5
^”' * ' '

1934, in Dade County, Florida, in. the Southern District of Florida end

%



v . _ a *-eu ti cn

1 ; : 1 * r

* >

r j *a • —• • - •- -

. v - 1 . • *-

V • * - J

.73 '.Ti, c7

t

n v* r CASH r.C DCHAID,

. ir . t , The ever: u jury mu these yrand jurors

'-'vn, eld uni;..fully, wilfully, knoul njk^ and feloniously, then ana there

v.., Tv-- 1 th- re id fu; ,i vi* o .hr d le t ely th o; f or e r eved and traveled

, Interstate Cor.-r.erce fro:;, the Stole of Ki nr: c-scta to the

j AS-S rvr v •)'- ofe of f r.d aith the i : jt e-nt to <. void prosecution

1'
. crime of ? i .

m:; OiC.’«.c, :u, c.. •<^...
.

...

r -v-tr; of the *'r.i ted. St ies, then unci there conceal end did not as soon__

^ ..r mcI r.t'.'.
\ ^andVake hn '••

v.tj the same to any one

r.„ or sh« ia oiTil or rr.ilitrry authority !U1«« if*

+ ^ r
- v„xt did rr'/.Q contacts and arrenijener.t" v.lth various and

^

^ e cs to this ryc.r.o jury and these Grand jurors unknown, for the

-ore of ohtrinixifj the aid and assistance of Gucj^ parti es^in

re cretins the raid fugitive;

Contrar"' to the fora, of the statute in such case and

Ha r,r- r^ r, f.-t the • cnce and dignity of the United States of America.

(s) «TCh.\ V#
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UK IT ZD STAT -IS CP AT ICA

IK THE DISTRICT COURT FCR THZ SOUTHERN DISTRICT OP FLORIDA

UNITED STATES OF AMERICA

Plaintiff,

-VB

—

J.G. MCDONALD

Defendant

MOTION TO QUASH

Defendant, Sassius McDONald, by his attorney

j, WALTER KXHOE, respectfully moves this court for an order

quashing and dismissing each of the four counts in the indict-

ment, because:

J.

It appears from Count I that the acts alleged

to have been committed by said defendant took place in the

city of St, Paul and State of Minnesota, and therefore this

court has no jurisdiction of such offense.

JIa_

In any event. Count I is so indefinite, un-

certain and ambiguous as to the venue of the commission of

the alleged crime by said defendant as to be insufficient in

law to constitute a valid indictment against defendant because

0f t^e uncertainty as to what place the phrase "at said time

and place" in line 18 of said applies.

III ,

Because the act, which it is charged in count 1

constitutes the alleged concealment and failure to disclose,

does * ot as a matter of law constitute a concealment or

violation of sectio n251, title 16, criminal code and procedure,



• • &• ears to be tssed,
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y.
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; section saic c.
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ld constitute only an
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IV#
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It arrears from Coun- -
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^ . ther ,f c re this

City of St. Paul and State of Kinneso.a, “

court has no jurisdiction of sucn offer,.e.

-
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VI.
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failure to disclose,
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. Code end procedure,
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no jurisdiction of such offense.



VIII

In any

tain and ant i gu ou s f.$

fcv-.nt, C unt 3 is so indefinite, ur.cer-

to the venue of the commission of the

alleged crime by said

to constitute a vflid

the uncertainty as to

place" in line 15 of

d-fencmt ss to be insufficient in lav/

ndictment a ainst d.-fc-nd r.t because of

<vn?.t place the phrase "at raid tir.e and

aid count applies*

TV
J -'V •

Because .he act, which it is charged in Count 3

constitutes the alleged Concc- Inent and failure to disclose,

does 'ot as a matter of law constitute a conceal:, ent or

violation cf Section f:Sl, Title lo, Criminal Cede and Procedure

U.S.C.A., upon which section said count appears to be based,

one at most the specific act chi rgc-d would constitute only an

attempt to assist the s= id Kory is to avoid ap. rehensi on and

arrest and of itself constitutes- no crime cognizable under the

lav. s of the United States.

X.

Count 3 contains no facts from which it might

ar i.e. r, as a conclusion of law, tnat the alleged kidnapping

was e crime cognizable under the laws o' *'»'» United States of

America for the reason that there is no allegation of fact

that said kidnapping in any way involved interstate commerce#

And furthermore traveling in interstate commerce for the pur-

pose cf avoid ing prosecution for a federal offense is not a

violation of Section />08e, TiTle 18, Criminal Code and pro-

cure, U.S.C.A.
, cr any other federal offense, and hence a

concealment or failure to disclo’e +he fact of such traveling

is not of itself a crime under my la.W“bf the United States.

to have
city of

Xt C ,

'* r
- V Cj p

•vn c cr. i.
r

t-x 1 1 e d by cr i d

• PEd tl and State of }'

hunt 4 that the acts alleged
defendant took place in the
-unesota

, and therefore this



court - > r . r.'-ici sr;c:'. o: : r. '•?.

XT I

.

>. v

;

hr; ~ - "at si id time

In an; - event. Count 4 is *

t? in ariii ambiguous pf to the v-.rr-.c :f . .

.

aliened crime by sfi '• d-. f-.r.dant s to he

to constitute a vr-lid indict:, -cr.t against d ien.hnt l

of the uncertainly as to what ;li ce tn

and place" in line lc of saia count apixies.

jan.

Because the act, v,hi i. i is charge din darned in

constitutes the alleged concealrent and failure to disclose,

does not as a matter o*’ law constitute a concealrent o*

vio.'ation of Section 251, Title 18, Criminal Cede and Procedure,

U.S.C.A. ,upon which section said count _ ,:.rs to be based,

and at most the specific act charged would constitute only an

attempt to assist the said K; rpis to avoid a; . r ennension and

£rr set and of itself constitutes no crime QD.^nizabie' under the

laws of the United States.

...
ffi-

Count 4 contains no facts from which it might

appear, as a conclusion of law, that the alleged kidnapping

was a crime cognizable under the laws of the United States of

America for the reason that there is no allocation of fact

that said kidnapping in any way involved interstate commerce.

And furthermore traveling in interstate, commerce for the pir-

pose of avoiding prosecution for a federal offense is not a

violation of Section 408e, Title 18, Criminal Code and Pro-

cedure, U.S.C.A., or any other federal offense, and hence a

concealment or failure to disclose the fact of suoh traveling

is not of itself a orime under any law of the United States.

- 4-
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txJ+y* HELD AT JACKSONVILLE, FLORIDA.

ft^The grand jurors of the United St&tes o' America, duly impanel ed,

sworn and charged to inquire within and for the Southern District of

Florida, upon their oaths present:

That heretofore, to-wit, from the 1st day of September , A. D. 1934,

to the date of the filing of this indictment, in the County of Dade and

8tate of Florida, in the Souther' District of Florida and within the

jurisdiction of this Court, JOSEPH H* ADAMS alias JOE H. ADAMS alias

Joe adams; lathan H. Heller alias NATHANIEL H. HELLER alias NATS

HELLER: and^XG. MC DONALD^! ias CASSIUS MC DONALD alias CASH MC DONALD,

whose first real and true najnes are to this grand jury and these grand jurors

unknown, HENDRY RANDALL alias HENRY RANDALL alias DIKE RANDALL alias

HENRY 8TKRN: and 1XLORES DELANDY alias MRS.S.A. GREEN alias MRS. L.O.

WOODS,alias MRS. X. M. WAGXER, whose real and true names are to this

grand juicy and these grand jurors unknown, and WYNONA BURDETTE, herein-

after "being referred to individually and collectively as defendants,

did unlawfully, wilfully, knowingly. qnd feloniously confederate, con-

America, that is to say, that they the said def^pdants at the times

and places aforesaid, unlawfully, did conspire, combine, and agree to-

gether and with said divers and numerous other persons to this grand

jury and these grand jurors unknown, and with the said fugitive, to

violate the Act of Congress approved the 18th day of Ray, A. D. 1934,

(Titlel8, United States Code, Sec. 406e; 48 Stat. 782), in this,

that at the times and places aforesaid the said defendants and the

said fugitive did then and there have knowledge of the commission

of and know that a felony cogni zable by th e Courts of the United

States had been actually committed and they the said defendants and

spire, coniine an* agree together and with each other, and with numerous

and divers other persons, whose names are to this grand jury and these

grand jurors unknown , and together with one ALVIN KARPAVICS alias

ALVIN KARPIS alias X. K. WAGNER, whose real and true name is to this

grand jury and these grand jurors unknown, hereinafter called the

fugitive, to commit a certain offense against the Uni ted States of

»

/

.



•
.

rr

the P*** fugitive did then and there confederate, conspire, combine and
L.

”*.r ' * '** — i . —
.OOPQeal and to not at any time dlaclose and make known the

^OMaieslon of such felony cognizable by the Dourts of the

Judge, or other person in CiTil or Military authority

Jtates, that is to say, that at the times and places

«hdants aforesaid, and the said fugitive, did then

fu«ltlTe* to-wit, ALVIB KARPAVICS alias

-
re*V“4 tru * “• »• *® *m«

:
frand Jurors' unknown, was a person who lately.

traveledjin[ Interstate Commerce from the

# 71***6*?'*ote particularly,* to the
"

*lt*> *ntmt t.;«T»n gross.
'
>

to avoid, prosecution
»#ingfo>&orofore awaitted on;the 17th day of

> fe-
” '

1 *'

-•V5r

fof;the. aaid ’;>-
5V
vyin and —

* the Mid rugitiT., ^^
July udW. pud ??

** i.Ht. told «rU« Mm . t.W irndarWf :
;££,*35*

- v i ;x4

,t *y" *' ^ . •uca
i

“ «agL0 ana pro- ' v

*ut.. sf >srio«? :- S

e vcrand iuroro aforsald, uponitheir ofcths aforesaid, do»Jpo*» .t»eir oaths aforesaid; do^
|jSu3rthdr;^resenti -.' .' '5?;-'’:

'^reuance^of-^d ;^nspiraoy^_combination, ' confederation 4
^i^^otiB^eet'

;
out ; ;ani ' to effect and ao-

3for the purpose of
A ^

SifiTectinfy - iAddinnl I sVImm ..A 'k.: ••' '• -J
. V

'

, v, i
f5^i

.
n?“4

,
»0«»®llBhtng th« <(W ect thweof.th. eat a defendants did

m^co^oit the 'following overt sots, to-wit*
£^S:’T- • - •

• r- i-
'

H>'.:

-2-
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'>*vr. r ' ~f

L, That on or about, to-wit, the 15th day of December, A.D.
t

1934, JOSEPH ADAMS alias KOI H, ADAMS alias JOS ADAMS, whose first
•* *

#
*

real and true name is to this grand jury and these jurors unkr.wn,
i

A •

did deliver, transfer and give to HHTDKY RANDALL alias HENRY RANDALL
> > •

.•

Alias DUO RANDALL alias HEKRY STERN, whose real and true name is to

Xthis.grarid Jury and these grand jurors unknown, a certain machine gun,
.* *

•

•" •

at the Ml Commodoro Hotel, in the city of Miami, County of Dade and
> T * ' \ ’*c‘

. / . .

* * •

Stat 6 of Florida.
> *’

• V'-vi* - .
•

• :
*

•

2/ 'That' on, to-wit, the 8th day of November,A.D. 1934, in

# tht ijjouflty D&d^ &nd 8t&tc of Florid&i JOSSPH H* ASAl*S sliss JOS K*

whose first real and true name is to this gr nd
• - -

..
t. 4 \ . O'- V If r*- ' \ •* *

X "
-

Jury these grand jurore unknown* ordered HXtfDRY RAraALL alias HENRY

• w,w^>T.T. '^i»^S DUKE RANDALL alias HUNKY STERN, whose real and

^rfttiro^nane is to .this grand Jury and these grand jurors unknown, to

!

<*/r*:* .'.»>•<£- 4"
•> r *

yitfl frt4r iflth the * Motor Vehicle Commissioner of the State of Florida,
-V-*

“

V
v'«C

; •’

.

'Baftfln'';1934, Ford T-8 Coupe, Model 40, Kotor No. 18-1037480, and to

;^%rooM^to^U»«rtificate of title thereto and the Florida state Motor

-n
V. Jr.;*, .y

^ehiol 6 License, plate for the said automobile.
:*/*’*'* V v~ i‘

fe^^-.lS/’^Phat^^^tha time and place set forth in overt act numbered

RANDALL alias DUO RANDALL alias HENRY
• \

! "*'
••

‘

'l':,

^'0TSRM,^^ho(is
>

teal and true name is to this grand jury and to ese grand Jur-V'»ipiAWi| »i«yoa av»* 1

WfifcSW W* 4-
,

;*>ra Wchoirn, bLi’d fulffill and oarry out the orders given to him as
,

‘ XffW-wvr%
-M'ltpxw nhScnown^ '<

. .c.oae^yrltth jln iai&.overt aot numbered two and did pursuant to said

$
v bordersi-fobtal

n
*jnorida state Motor Vehicle Certificate of Title numbered

December, ^.D.1

|^>^:';^;.<4^y^«ib^h-'9r’%bout,'' to^wit, 'the 31et day of Imatm ‘

h/^«^4,^08iVHvP, ADAM8 alias FOE H. ADAMS alias FOE ADAMS, whose first
, : ^ v X :

' '
'

.

- x^meal*^d ;t>fue name is t? ?this, grand Jury and these grand Jurors unknown
«.Vr ».V'

t X 4 ' ' -• *' •' 1 < • M

' xt#»rdered HENDRY RANDALL alias HENRY RANDALL alias DUKE RANDALL alia*

•K-. f •

-S

r Y t* #
• 7

w >*•
^

. > .w *.
. j



real and true name is to this grand jury and these grand jurors un-

known, left the city of Miami, in the County of Dade and State of

Florida, and proceeded to Etowah in the State of Bennessee.

6. That on or about, to-wit, the 14th day of December, A.D.

1934, JOSEPH H. ADAMS alias JOE H. ADAMS alais JOE ADAMS, whose first
#

real and true name is to this grand jury and these grand jurors unknown,

assisted ALVIN KARPAVICS alias ALVIN KARPIS alias S.M. WAGNER, whose

real and true name is to this grand jury and these grand jurors un-

known, in renting a certain house located at 1121 Northeast 85th

Street, Miami, Dade County, Florida.'

7.

' That on or about, to-wit, the 14th day of December, A.DJ

1934, JOSEPH H. ADAMS alias JOE H. ADAMS alias aJOE ADAMS, whose first
*

real and true name is to this grand jury and these grand jurors unknown,

assisted DELORES DELANEY alias MRS. 8. A. GREEN alias MRS. L.O. WOODS

alftAsMRS. E.M. WAGNER, whose real and true name is to this

grand jury and these grand jurors unknown, in renting a certain house

located at 1121 Northeast 85th Street, Miami, Dade County, Florida?

8.

" That on or about, to-wit, the 13th day of December, 4..D/

1934, JOSEPH H. ADAMS alias JOE H. ADAMS alias JOB ADAMS, whose first

real and true name is to this grand jury and these grand jurors unknown,

paid to one Thomas, ^SO^O as rental for that certain house located
* * *

•

at 1121 Northeast 85th Street, Miami, Dade County, Florida.* .

* * #
* *

9. That on or about, to-wit, the 14th day of December ,A.D.‘
*

1934, DELORES DELANEY alias MRS. 8.A. GREEN alias MRS. L.0« "WOODS • •

alias MRS. X. M. WAGNER, whose real, and true name is to this grand

jury and these grand jurors unknown, signed a lease in which the de-

mised premises were that certain house located at 1121 Northeast 85th
# # * * *

: f

4 \ •

*

Street, Miami, Dade County, Florida? '*:

10? That on or about, to-wit, the 22nd day of December, A.!)? >

V‘

1934, ALVIN KARPAVICS alias ALVIN KARPIS alias X.M. WAGNER, whose i

'
' r'> v- - • -

real and true name is to this grand jury and these grand jurors unknown,
* . -V V

,

> : ?};;

at Miami, in Dade County, Florida, gave to HENRY RANDALL alias HENDRY -
-

: r \ -v-h .. • v t.' ~

RANDALL alias DUKE RANDALL alias HENRY STERN, whose rael and • ;• 'v'
9 L

true name is to this grand jury and ti ese grand Jurors unknown/1 l096.A5G<?

*»>»

- 4-



11. That on or about, to-wit, the 22nd day of December, A.D.
0 • 0

1934, at Miami, D&de County, Florida, KEKDRY RANDAL alias HEIR" RANDALL

alias 1XJKK RANDALu alias na<Ki ufjsrui, who^e re-i .«

is to this grand jAiry and ti ese grand jurors unknown, used the money

given to him as set forth in overt act numbered ten hereof, to purchase

a certain motor vehicle, to-wit, a Buick 5 Passenger Coupe, Motor No.

42949155, in the name of LBROY MORRISON.
12 .

HI. That on or about, to-wit, the 12th day of December, A.D.
0

.

1934, JOSEPH ADAMS alias JOS H. ADAMS alias JOS ADAMS, Whose first real
*

• f

and true name is to this grand jury and these grand jurors unknown,

received from ALVIN EARPAVICS alias ALVIN KARPIS alias S.X. WAGNER,

whose real and true name is to this grand jury and these grand jurors
- ...

Unknown, "certain money, the exact description and amount thereof being :

& :ihlB grand jury and these grand jurors'unknown

•

i '

^ " J* V •* *.vV $j 0 ’ ' '
,

••• ‘
•

.

-

•
- <

v
. 13J That on or about, to-wit, the 12th day of December, A«D.

<1934 , JOSEPH ADAMS alias JOS H, ADAMS alias JOS ADAMS, whose first

^%real and true name is to this grand jury and these grand jurors unknown.

S;;,vC received from ALVIN KAKfcAVICS alias ALVIN KARPIS alias l.H, VAGNER,

Whose real and' true name is to this grand jury and these grand jurors
i >/:

3unknown, a certain One Thousand Dollar bill*'

v
;.ti

’A-

14* That on or about, to-wit, the 28th day of December, A.D.
f’

it'. •> ..
5

•

:V '
•' v ’

:
•

*-'v
- •

1934, RSNDRY RANDALL alias HXNRY RANDALL alias DOES RANDALL alias HENRY

* STERS* those real and true name is to this grand jury and these grand jur
.. .

'• 0 '

; . j: -V .
: .

< *
...

*
.

r-

ors unknown, procured one L*V* Rain to construct a box.
’

•-
. •_ w /' *

w.-. .

*
•
' *

w 15, That on or about, to-wit, the 2nd day of September, A.D« 1934,

: { E.G. VC DONALD alias CASSIUS KC DONALD alias CASH MC DONALD, whose

first real and true name is to this grand jflry and these grand jurors

unknown, traveled from the City of Miami, County of Dade,

State of Florida, to the City of Havana, Province of Havana, Republic of

Vycubai by means of a certain aircraft operated by Pan American Airways,

the exact description of this aircraft being to this grand jury and

, these grand jurors unknown,
v

;
'

• •
' * / * - • '

16. That on or about, to-wit, the 6th day of September, A.D.1



1934, I.G. MC DONALD alias CASSIUS MC DONALD alUs CASH LC DONALD, whose

first aBdl and true name is to this grand jury and these grand jurors un-

known, traveled from the dity of Miami, County of Dade, State of Florida,

to the city of Havana, Province of Havana, Republic of Cuba, by means

of a certain aircraft operated by Pan American Airways, the exact de-

scription of this aircraft being to this grand jury and these grand

jurors unknown,

17.

That on or about, to-wit, the 2nd day of September, A.D.

1934, 1.0. MC DONALD alias CASSIUS MC DONALD alias CASH MC DONALD, whose

first real and true name is to this grand jury and these grand jurors

unknown, took passage and traveled from the city of Havana, in the

Province of Havana, Republic of Cuba, to the city of Miami, County

of Dade, State of Florida, by means of a certain aircraft operated by

Pan American Airways, the exact description of which aircraft being to

this grand jury and these grand jurors unknown.

18.

* That on or about, to-wit, the 6th day of September, A.D.

1934, I.G. VC DONALD alias CASSIUS MC DONALD alias CASH MC DONALD, whose

first «Bal and true name is to this gr-and jury and these grand jurors

unknown, took passage and traveled from the dity of Havana, in the

Province of Havana, Republic of Cuba, to the city of Miami, County of

Dade, 8tate of Florida, by means of a certain aircraft operated by

Pan American Airways, the exact description of which aircraft being

to this grand jury and these grand jurors unknown,1

• • » *

19. That on or about, to-wit, the 29th day of December, A.D. ;

1934, *,G. MC DONAL^alias IASSIUS MC DONALD alias CASH MC DONALD, whose

first real and true name is to this grand jury and these grand jurors

unknown, sent and caused to be sent by Western Union Telegraph Company,

* certain telegram directed to T.C. Blackburn.
# # 0 •

• ' -

20.

’ That on or about, to-wit, the 16th day of January, A.D.‘

1935, HENDRY RANDALL alias HENRY RANDALL alias DUKE RANDALL alias HENRY
* ' *

‘

,l\
__

STERN, whose real and true name is to this grand jury and these' grand

jurors unknown, a card or paper bearing the name "Dunmore Hotel* in '4
1

:-

Atlantic City, New Jersey.1



21. That on or about, to-wit, the 16th day of January,

A.D. 1935, HENDRY RANDALL alias HENRY RANDALL alias DUK3 RANDALL alias

HSNRY STERN, whose real and true name is to this grand jury and these

grand jurors unknown, gave DELORES DELANEY aliaB MRS, 8, A GREEN alias

MRS L 0. WOODS alias MRS, 3,M. WAGNER, whose real and true name

is to this grand jury and these grand jurors unknown,

a card or paper bearing the name "Dunmore Hotel* in Atlantic City, New

Jersey.

22. That on or about, to-wit, the 16th day of January,

A.D. 1935, HENDRY RANDALL Alias HE "RY RANDALL alias DUKE RANDALL

alias HSNRY STERN, whoc e real and true name is to this grand jury

and these grand jurors unknown, gave WYNONA BURDETTE, a

card or paper bearing the name *Dunmore Hotel* in Atlantic City,

Uew Jersey.

23. That on or about, to-wit, the 17th day of January,
§

A.D. 1935, DELORES E8LAN3Y alias MRS. S.A. GREEN alias MRS L.O. f

WOODS alias MRS. B.K. WAGNER, whose real and true name is to

this grand jury and these grand jurors unknown, procured and., took .*

passage by means of the Florida East Coast Railway and other

carriers, to this grand jury and these grand jurors unknown, with
t *

Atlantic City, New Jersey as her destination,
* * *

24. That on or about, to-wit, the 17th day of January,
• ' * • .

' ‘

A.D. 1935, WYNONA BURDETTE, procured and took passage by means of

the Florida East Coast Railway and other carriers, to this grand
* *

jury and these grand jurors unknown, with Atlantic City, Hew

Jersey as her destination.

25# That on or about* to-wit* the 16th day of ^anuary* 1935*
# * 0

in the County of Dade, State of Florida, WYNONA BURDETTE, made

contact and had a conversation with HENDRY RANDALL alias HENRY

RANDALL alias DUKE RANDALL alias HENRY STERN, whose real and true

name is to this grand jury and these grand jurors unknown^
. ,

• , $ • • -t-

26, That on, to-wit, the 16th day of January, A.D. 1935,
§ • "

J
*

,

r

in the County of Dade, State of Florida, WYNONA BURDETTE, oonveyed

a message to HENDRY R2N8ALL alias HENRY RANDALL alias DUKE RANDALL

alias HENRY STERN. whose real and true name is to this grand jury
-7-



and these grand jurors unknown, fro:; ALVIN KAKPAVICS alias ALVI-

KABPIS alias E.N. WACSER. "Hose real and true «n is to this grand

jury and these grand jurors unknown.'

27 That on, tor.it, the 16th day of January, A.D. 1935, in

the County of Dade, State of Florida. WYNONA BURDETTE, arranged with

HENDRY RANDALL alias HENRY RANDALL alias DUKE RANDALL alias HENRY STERN,

.hose real and true name is to this grand jury and these grand jurors

unknown’ for a meeting between the said HENDRY RANDALL alias HENRY

Ffm„r .lias duke RANDALL alias HENRY STERN, wh« e real and true name is

to this grand jury and these grand jurors unknown, and ALVIN KARPAV1CS

anas ALVIN KARRIS alias S.H. WAGNER, whose real and true name is to

this grand jury and these grand jurors unknown,'

28. That on or about, to-wit, the 14th day of November, A.D.

1954^ NATHAN H, HELLER alias HATHANIEL H, HELLER alias NATE HELLER,

.hose first real and true name is to this grand jury and these grand

jurors unknown^ registered at the El Commodore Hotel, in the city of

Nismi! count, of Dade and State of Florida, and there procured room

jmmbered 1004 in said hotel."

”

»> That on or about, to-.it. the 14th day of November, A.D.

19M ; wnd from said date to and including the 20th day of November. A.D.'

oathANISL H. HELLER alias HATE HELLER, whose

1934. HATHAH H. HELLER alias HATHAiuib

first real and true name is to this grand jury and these grand jurors

unknown* occupied room 1004 in the El Commodoro Hotel, in the city of

« v

Viainif County of Dade and State of Florida#

.304' That on or about, to-wit, the 5th day of December, A.D.

1934* HATHAH H. HELLER alias HATHANIEL H. HELLER alias HATE HELLER, whose

first real and true name is to this grand jury and these grand jurors

unknown, registered at the EL Commodoro Hotel, in the city of Miami,

County of Dade and St ate of Florida.

31. That from, to-wit, the 5th day of December, A.D. 1934, to

and including the 7th day of December. A.D. 1934, NATHAN H. HELLER slais

NATHANIEL H. HELLER alas HATE HELLER, whoseivlal and true name is to

this erand jury and these grand jurors unknown, occupied a room,
this grand jury «

on „f wMoh l3 t0 this grand jury and these

a more particular aescriy

Q



grand jurors unknown, t-ne 31 Ccrmcdore r; 0 i.el, i:. si c- :

County of Dade and St-te of Florida.

32. That on, to- .'.it, the 14th day of November, A.D. 1934,

DELORES DSLANY alias ICRS. S. X. GREEK alias ITtS. L.C. Hi CDS alics

ICRS. E.K. WAGNER, whose real and true nome is to this grand jury end these-

jurors u riknovm,regi st er ed at the SI Comm.odoro Hotel, in the city

of Miami , County of Dcde and state of Florida, using the name

of KRS. E.M. WAGNER" , and there procured room. numbers d 1005 in said hotel

33. That from, to-wit, the 14th day of November, A.D. 1634, to

and including the l£th day of November, A.D. 1934, DSLCRE3 DFLANY, alias

MRS. S. A. GREEN alias KRS. L.O. WOODS alias KRS S. K,.. WAGNER, whose

real and true name is to this g-e nd jury and these grand jurors unhr.ov.n,

occupied room 1005 in- the El Commodoro Hotel, in the city of Miami,

County of Dade and State of Florida.

34. That on or about, to-wit, the loth day of January, A.D.

1935 , .WYNONA BURDETTE, occupied room 705 in the 31 Commodore Hotel, in

the city of Miami, County of .Dade, State of Florida, together with

one HARRY CAKFBELL, the said room having been procured in the name

of "G. F. SUMMERS and wife".

35.

' That on or about, to-wit, the ;.5th day of November, A.D.

1934, WYNONA BURDETTE, occupied room 905 in the El Corcmodoro Hotel,
: * t *

in the city of Miami, County of Dade, State of Florida, together with

one HARRY CAMPBELL, the said room having been procured in the name of

"G.F. SUMMERS and wife".

•

36. That from, to-v/it, the 25th day of November, A.D. 1934, to

and including the 11th day of December? A.D. 1934, WYNONA BURDETTE,

occupied room 905 in the EL Commodoro Hotel, in the city of Miami, h

County of Dade and State of Florida.

Contrary to the form of the ststute in such case made and pro-

vided and against the peace and dignity of the United States of America.

(S) JOHN W. HOLLAND

UNITED STATES ATTORNEY
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UNITED STAT “3 OF AMERICA

IN THE DISTRICT COURT FOR THE SOUTHERN DISTRICT OF FLORIDA

UNITED STATES OF AMERICA,

Plaintiff,

-vs- no:

JOSEPH K. ADAMS, et al.

Def endants.

y •

MOTION TO QUASH.

Defendant, Cassius McDonald, by his attorney,

J, WALTER KSHCE, respectfully moves this court for an order

quashing the indictment as against him, because:-

J,
Said indictment is defective and insufficient

in that a conspiracy to conceal does not constitute a violation

of Title ie. United Spates Code, Section 408e therein stated

as being the statute which said defendants agreed to violate.

II.

Said indictment is insufficient in that it fails

to allege facts as distinguished from legal conclusions showing

that the said Karpis ’ ad committed any violation of Title 18,

United States Code, Sect'o 08a, in that it is not shown that

the Raid kidnapping involved interstate commerce and the

indictment therefore does not show an intention on the part of

the said Karpis to avoid prosecution for a violation of said

sectio" 408a and hence fails to allege knowledge on the part of

defendant that the said Karpis was a fugitive for the purpose

of avoiding prosecution under said Section 408a,5

III.

Inasmuch as moving 4 n interstate commerce for



r

the purpose of avoiding prosecution for a federal offense does

not constitute a violation of Section 40Sa of Title 1&,

TJ.S. Code, and concealment or failure to disclose the corrms-

ation of the acts charged against the said Ke.rpis constitutes

no federal offense and hence could not he the subject of con-

spiracy as therein charged, and said indictment therefore charges

no federal offense#

This motion is based upon the records and files

in this cause.

attorney for said defendant,
CASSIUS MCDONALD,
240 Civic Bldg.,
Miami, Florida.

- 2-
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MFUORASDDM FOR MR* ALEXANDER BOLTZOFF,

SPECIAL ASSISTANT TO THE ATTOP.NET GENERAL •

X aa returning herewith the letter free Mrs. Edith G*
McDonald dated April £7, 1957, together with the enclosures,
addressed to the Assistant to the Chief Clerk of the Department,
with reference to the c&se of Cassius McDonald who la Mrs*
McDonald*a husband*

- Cassius McDonald was convicted at 8t* Paul, Minnesota
Under an indictment charging conspiracy to kidnap Edward Georg#
Brener, and on February 1, 1956 was sentenced to serve a ter* of
fifteen years in e Federal prison* The caee was appealed end a*
March 6, 1957 a circuit court affirmed the conviction. Zt wee
later taken to the Bupreoa Court on a writ of certiorari and this
writ was denied on May 18, 1957*

Following McDonald* s conviction, his wife became active
in his behalf end cade complaints against various agents who had
aided in the investigation of the Bremer kidnaping case* These

__
complaints were investigated hy the Bureau end it was ascertained
that there was no foundation for the same.

* „ v
‘

*
'

\
V i* / '

! k

i For your Another infornatloa X night state that Agent
Metcalf who la referred to in Mrs* McDonald* a latter, is no longer
connected with this Bureau*

\

\

V
\
v

v

I

;
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wmmm union gift orders are appropriate gifts for all occasions.

1MSTH231\mEmmm
TELEGRAM FULL RATE

DAY LETTER DEFERREO

NIGHT
MESSAGE

NIGHT
’ LETTER

1 LETTER
| | RADIOGRAM]

Patrons ihooldthukdsufwrrfet
dMired; otherwise bmss«c« will be\ transmitted as a fnlPraia >
A ttaunaaiestloft. J

WESTERN
UNION

ACCTQ INFMN.

TIME FILED

K. I. WHITE
HHMDtNT

NEWCOMB CARLTON
CNAI.HAN Or THE BOAEO

J. C. WILLEVER
fimt vtc«-rnraiD«NT

Stnd thafoliatingmcuaft, mijtci tothtUmu ontact itmf, whicham hmiyagmtd to

SEND COLLECT

Bart A. Riley
Charles H* Hyde
Attorney#
Miami, Florida

June 1, 1957

J. EDGAR HOOVER OUT OP CITY FOR ABOUT THIRTY DAI8. PLEASE

ADVISE IF PAPER CAN BE SERVED 'ON BIS ASSISTANT.

,
. JOHN B. COLPOYS, U, S. UARSKAT.
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united states subpoena dpces tecum

DISTRICT COURT OF THE UNITED STATES OF AMERICA

THE UNITED STATES

VS.

SOUTHERN DISTRICT OF FLORIDA

Nob. 4608-M)
4609-M)

JOSEPH H. ADAMS amd
HENDRY RANDALL,

?• Defendants*

THE PRESIDENT OF THE UNITED STATES OP AMERICA

Tot Hon* J* Edgar Hoover, Director,
Federal Bureau of Investigation,
Department of Justioe, , k>i -

/ Washington, D.C* *

'
. * *•. .

2-
..
* “ ’ '

r
* •

'* “ ’

YOU ARB HEREBY CCNMANDED to appear in the DISTRICT COURT

OF THE UNITED STATES for the Southern District of Florida, at the

Courthouse, in the ©ity of Miami, in said District* on the 7th day

of June, A.D. 1037, at ten o (olook A.M. of said day, and also that

you bring with you and produoe at the time and plaoe aforesaid, the
; %

y*- •

following papers

t

1* All reports of the following named agents of the

Federal Bureau of Investigation of the Deportment of Jus*

tics of the United States, to-wltt I* C* Falkner, H* C.

Douglas, C* 0* Hurt, C* G* Campbell, 8* K* McKee, R. D*
“ V

*
- »-

/

\ Brown, W. B. Peters, J* H* Hanson, R. L. Jones, P. C*

Dunne, L* B* Nichols, F* M* Stone, J* W* Going, and L« J*

Metcalf, of and in connection with the investigation of

the faots and circumstances and persons Involved in in-

dlctments found by the Grand Jury of the United States ‘

District Court of the Southern Distriot of Florida, as

follows

|

*

Indictment No. 4608 against Joseph H. Adams,
Delores Delaney, Wynona Burdette, E. G. Mo-
Donald and Nathan Heller*



Indictment HO. 4609 against Joseph H. Adams
and Hendry Randall

Indictment Ho. 4610 against Joseph H. Adams,
Delores Delaney, Wynona Burdette, B. 0. .Mc-
Donald and Nathan Heller

Indictment No. 4611 against Joseph H. Adams

Indictment Ho. 4612 against Joseph H. Adams -

Indiotment No. 4613 against Joseph B.
Nathan Heller, B. 0. McDonald, Hendry
Delores Delaney, Wynona Burdette and
Karpla ••

Indlotment No. 4643 against Nathan Heller

Indlotment No. 4644 against Nathan Heller

8. All reports and communications to the said Federal

Bureau of Investigation made by other persons than those

named, and whether employed by the said Bureau, or any other*

agency of the Government, or not.

3. Ali reports in possession of the said Federal Bureau

of Investigation of the Department of Justice concerning

Interviews with Delores Delaney and Wynona Burdette con-

cerning the facts and droumstances and persons Involved
. \ . ,

/
'

•• •
• • •

in said Indio tment a, and whether said Interviews were held

at 8t. Paul, Minnesota, Milan, Michigan, or any other

plaoo, and also any affidavits made by-the said Delores

Delaney or Wynona Burdette at any time. Whether during

the Grand Jury investigation of the United States Die-

trlet Court for the District of Minnesota, .Whird Division,

as a result of which Alvin Karpls, Arthur Barker, Volney

Davis, Harry Campbell alias George Winfield, William

Weaver alias George Phoenix McDonald, William J. Harrison,

Harry Sawyer alias Harry Sandlovloh, Byron Bolton alias

Monty Carter, Blmer Farmer, Harold Alderton alias Harry

Bllerton, and Cassius HoDonald alias Cash McDonald, were

indioted, or during the trial of said Cassius McDonald

under said indictments at St. Paul,Minnesota, and any

Adams,
Rfindtll|
Alvin



other statements or affidavits made by the said Delores

Delaney aad Wynone Burdette.

4. The reports required to Include all investi-

gating work <bne in Miami, Florida, and Havana, Cuba, in

regard to the matters and things set forth in paragraph

numbers 1 and 2 of this subpoena, and information as to
- /V .. . . * .. |

' • * " * ' , .. i

the names of agents who registered and remained at the

El Comodoro Hotel, ldsml, Florida, between September 1st,

1934 and January 31st, 1935; and names of agents who

visited said hotel during said dates) together with the

dates' of registration and visitation, and the persons

examined or contacted at said hotel during said period,

5, Also the reports of all agents operating in the

State of Florida, between September 1st, 1934, and Janu-

ary Slat, 1935, who investigated the companions of Earpls,

including "Ma" Barker and her son, and particularly the

reports as to the killing at Ooklewahe of "Ka" Barker and

her son, and any reports, if possessed by your department,

as to one Campbell, a reported member of aald gang, who,

during tha time atated herein, was held in some town in

the 8tate of Florida, on a charge of manslaughter growing

out of the death of a man oaused by Campbell while driving

an automobile,' ..
r

." L —~V; ^

than and there to testify on behalf of tha Defendant, Joseph H,

Adams and Hendry Randall, and not depart tha Court without leave

thereof#

Hereof fail not under penalty of what may befall you

thereon.
uJ- tfoui-AfitJf

WITNESS the Honorable Alexander- Akeruair; District
Judge of the United States, this day
of May, A.D, 1937, and in the year
of the Independence of the United States of
Amerioa,



UNITED STATES MARSHALL'S RETURN

THE UNITED STATES OP AMERICA)

and on

i

Received this writ at
*

at 1

tha within named J. Edgar Hoovar

on

I served It on

a true and certified copy hereof with all indorsements thereon.

Marshal's Fees

Travel $

Service #m

TTrmrariHaT

By_

V
USeputy
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I
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1616 FEDERAL EESIXVI. BARK BUILDWJ
KARSAS CITY. lfilSSOURI

Jobe 15# 1937

Special Agent la Charge
Los Angeles, California

• '
.

‘ ‘
'< 4 “ * ' '

.

Bear Sirs *•

8E1 » I B II D

this office has received Information from the
Sheriff at Wlohlta, Usm, that Wilton.(Lett, who la being
•ought by the Bureau for questioning in connection with harbor*
lag activities* la nor located at 526 Grange Avenue* Apartment
15* long Beach* California* It was reported to this office

« that Lett is presently •toying with Lynn/Jordan, alia* Bertie
Jordan* at the aforementioned address* A deaoriptive photograph
of Vilton Lett ie tranaaittod herewith* and for your further
information Lynn Jordan Is described aa foilora

i

EAIB
AGS
HEIObT
WEIGHS
EYES
bah
coyruaioi
BUI1D
occurATICB
RESXDHKS

>

F*F*C«

LYKM JOEQAB

50 .

•"

5 ' io 3A"
158 lbe*
Blue
Light Brow
Lediua
iedlua
truck driver and oil driller
586 Orange Avenue* Long Beach*
Calif*

l i I
1 Aa

Zt is auggacted that an tnaediate and discreet la*
vestigatioa be node at Long Beach* California In ea effort to
locate auod apprehend Wilton Lett tot questioning*

Tory truly yours* ,

WAGiOS (Bnd*)^.
eo • Bureaa i/ •

Cleveland
Cincinnati
Oklahoma City

RECORDED & INDEXED
DWIGhl BkABm.1
GtlcGlKL ASUiS tt

zJLLLkr-
BlimAU OFJi.v-vii^'.cM

'

•JDN 17
T|

??7° M *

S. ili'A.l; l <i\ : i\

AIR BAIL - SPEC 1/1 DELIVERY



LMCiEAM

7-576 June 17, 1937.

Spocial /gent la Charge,
Oklt-hoat City, Oklabona,

REi QEORfiE TXKIK£X| BIU JOSEPH P,
OKAS, with •lif.mi, martin, v-

.

> : 1* O* «t il •
- EDEABJD GEORGE SnaER - ftCTZK| fr"

KIEHAPXGO| HARBOTilSG 70GITZT£8|
ocsTEOcnoa of jucncif

Dear Sir* VAtXOKiL FIKAMS ACT,

Reference it aide to the inTectigfition being conducted
of alligation* sede to the offoct that Joseph T, Miller,
• representative of the Federal Laboratories, Incorporated, hie,
la the peit, furnished aachina guas to crialiials.

Zt 1* noted that e oooeidirabli auaber of sutcachin*
guns h&v* bees ehiclced by the Oklahoma City and Kansas City
offices sad that la aost instances the present location of the
gras have been definitely determined* it 1* desired that the
Bureau be advised whether the Investigation thus far conducted
has disclosed say inforution indicating thst eutorchine guns
sold by Miller reached the heads of aeabe- t of the underworld.
The Bureau also desires to be lnfonted as to whether, in your
opinion, the investigation thus far suds warrants further inquiry
into this aatter*

A copy of this letter is being directed to the Kansas
City office so that office asy submit an appropriate reply thereto*

t.

P

CC KAMSAS cm

Tory truly years.

Be0ORDBJ)
j:7-S7aZ7M33.

John lfi!g*r looser, ;u? -,.r i^VLSTiGATfi-
Director.

JUN ifc> 193? P. M.

U. S 0LPAR1 WENT OF JUST'^E

\
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liberal Bureau of Jnoesttgatr

_.mteb States Separtment of 3Jm re

SJaBljingfan, ®. <L

June 17, 1937.

Tine - 2*03 P. *.

MEMORANDUM FOR THE DIRECTOR

O O
Be* Trial of Joe Adams and Hemy Duke Randall.

Mr. Brian McMahon of the' Department telephoned with reference to
the above entitled investigation, stating they have received quite
a few letters commending the manner in which the case was presented,
particularly calling attention to a letter from a woman, from which
he quoted the following*

"From the evidence so ably presented by Mr. Carr, everyone
was convinced of the guilt of the defendants. The integrity
and sincerity of the Federal Agents who testified were
unquestioned and frequently commended. Ve did, however,
overhear remarks questioning the integrity of Judge
Akerman and his connection with the liquor scandal and
the unsavory reputation and political power of the
knights in this state."

Mr. McMahon stated that this was a "rotten* situation. He told
me that he is going to analyse the transcript of the testimony
himself.

Mr. McMahon advised that from his informationJr^kerman went down
there to do a job and succeeded.

*



Post Office Box 514,
Birmingham, Alabama,

June 17, 1937.

DOG: CEB
26-5217

r • •
-

jfr > - .

Director,
federal Bureau of Investigation,
Washington, D. 0,

u v •

Re i DONALD BSRCMAH'FOOTS, with aliases;
FRANK JOSEPH] CZERNEN3KX , Jr., with aliases;
NATIONAL 110TCR VEHICLE THEFT ACT;
NATIONAL FIREARNS ACT.

Dear 81rt

A review of instant file reflects that the re>
saining investigation pertains to tracing 1921 Model Thompson sub-

Y machine gun #6037, which was recovered in this ease, and identifying
/Oeorge alias /"Johnnie", Ao la indicated as the party that arranged
* for the acquisition of the machine gin after it was transported fromfor the acquisition or the maohlne gin
Ohio to Alabama in February, 1935.

- Reference is made Technical Laboratory report
£8484 in this ease, dated Maroh 13, 1936, whloh reflects that specimen
bullets fired from the machine gun in question have been found identical
with four bullets reoelved in the Laboratory from the Cleveland Office
in connection with the 8R2KID case, noting the latter bullets were fired
at Deputy Sheriffs in the vicinity of Bowling Green, Ohio, in November,
1935. ^ • * _ * "* v —

\ . .
•/ \ :• \ f . \

*.•
> O • >7

' Inasmuch as Harry Campbell, with aliases, previous
I. 0. #1236, Is reported to have frequented the vioinity of Bowling Green,

v '

Ohio, where he was married about November, 1935, it is believed advisable \
that Campbell should be interviewed relative to his complete knowledge of
the machine gun Involved in this oase, end all other Information available
should be obtained from him oonoerning the identities of pereons who have
furnished high-powered firearms to criminals and manbera of the underworld.

In event the Bureau approves Interviewing Campbell,
kindly advise relative to the location of the Federal penal institution
Where he ia now incarcerated, in order that the Birmingham office.oan set

—

out appropriate leads for the desired interview.^ oo / h i J ^ c
tiKCOHUEO

)
/ Z O L ->g., ^T.,1. ^

—

to fcl M 7

J. X. CLEGG, V ’
....

L . ? .
•

: i r\! Ufc )v c ‘

Special Agent in Charge* ^

I

.

KiVtVTW'IVNIDIBO



JCU:EHU

i

4 ^mar
'•4 7-576 - / <VV 3
C -62-537WP

June 85, M3*.

Special Agent in Charge,
Birmingham, Alabama.

Ret POSWLD BHICHMAH JOOTB, with aliases}
TRAKT. J08FPH CZERHSKSKI, Jr., with alieseaf
SATZOKA1 ROTOR TKHICL8 tliSFT ACT)
hatiokai rnaawB act.

Pear Oirt
c ' ‘

Reference le made to your letter dated June IT,

1937, requesting the approval of the Bureau of a plan to
interview Harry Campbell for the purpoee of obtaining
information relative to the aaehiae gun Involved in this
oaee and for the purpoee of obtaining from him information
concerning the identities of persone who have furnished
high-powered firearms to criminals and members of the
underworld.

Please be advised that the Bureau approvee of
tba proposed interview, and that Harry C, Campbell is
presently inearoerated ia the federal penal institution
on Aloatraa Island,

Very truly yours.

John Bdgnr Hoover,
Plreotor,

mi*

OriCTNAL

FILED

IN

2C-

VdItOSi



JOHN EDGAR HOOVER
DIRECTOR

r
*

T'

*

/
ffrtoral Surratt of InucBiigation

Unitrh states department of Justice

UJaetyingtcm, B.<£.

EATjDM

Tins - 9*45 A. M. June 18, 1937*

MEMORANDUM FOR THE DIRECTOR

RE: BRfJED

While talking to Sac Fletcher at the Omaha Division on another
natter, he advised that last night Mrs* Sawyer called at the
Omaha office, in Mr* Fletcher's absence, merely to report that
she is changing her address, stating that she plans to go out
on the road and will not return for about four months.

Mrs. Saiyer told Mr. Fletcher on the telephone last night that
she would be glad to write him a letter each week telling him
where she Is located. I told Mr. Fletcher to advise Mrs. Sawyer
that this will not be necessary at all and that if we desire to
contact her, it can be done through her company, which is located
in Omaha. I pointed out to Mr. Fletcher that if she reported
to us each week, if she became involved in ajy racket she might
claim she was reporting to us all the time, and further, we
would be acting as sort of a semi-probation officer in keeping
in touch with her*

Mr. Fletcher advises that apparently Mrs. Sawyer was followed
into the building and while in the office, the guards in the
building noticed a man standing on the stairway of the fifth
floor, which is the floor immediately below the office, and when
the guards approached him, he said he was waiting for Helen*
When asked as to who Helen was, the woman described was Mrs*
Sawyer. When this man got down to the ground floor, he ran
and disappeared* Apparently this is part -of the systerlous
informant program* This informant, you will recall. Is the
Individual who believes himself a detective and claims to have
information indicating that Gladys^Sawyer has in her possessiom
$30,000.00 worth of uncut dlamonds{\

DEXET) ' „(
I suggested to Mr. Fletcher that he tell Agent Flood
he sees this man again, to tell him that he had better have
the alleged detective of his be a little more careful and jy j.

that he is liable to get himself shot if he follows people around
the streets and into office buildings, and gets caught doing it*

RBOORDED & rNDEXED ' ^&A.
that when



.iimtl ^uraut of ^nfostigattn

JS. BrpKrimrnt of 3it*tirr

1500 Biscayne Building,
Miami, Florida,
June 19, 1937.

Director,
Federal Bureau of Investigation,
Washington, D. C.

Dear Sirs REl BREKID

Reference is made to Bureau letter dated September

6, 1955, (7-576-7165) wherein this office was advised
that immediately subsequent to t^e trial of the defend-
ants in the case entitled "Alvin" Karpis , with aliases.
Fugitive, I. 0. #1218, et al.j Edward George°Bremer,
Victim; Kidnaping, * the Browning Automatic! Rifle, Serial
#211549, should be forwarded to the New York Office for
submission to the officials of the Winchester Repeating
Arms Company for examination by that concern.

The Bureau* a attention is respectfully invited
to the fact that it has been approximately a year and
ten months since the date of reference letter, and the
Bureau's advice with respect to the disposition of this
gun at the present time is requested.



f

June 25, 1957

LUC IDC

7-576-14457
:'^RD®D ;>

Special Agent la Charge, " ' *•••

*

\

- • - Kiaei, Florida* ;

Rot BRFXXS

Soar Siri
' •

Receipt is acknowledged of your eooaunicatlcn

dated June 19, 1957, with reference to the disposition of

the Browning AutooetiO Rifle, Serial Ho# £11249#

la view of the fact that the Depertaent has not

yet arrived at a definite conclusion aa to whether prosecution

will be Instituted against Adana for the possession of this

gua under the Rstlewi Fireanse Aot, you ebould retain It In

your office until the question of prosecution has beon

definitely determined#

Very truly youre.

John Edgar Hoover,
Director#

&



Steforal IBtirrati of Smifsttgatum

X. $. B*juurtm*nt of Juattr*

1616 FIDERAL RESERVE BANK BUIIDING
KANSAS CITY, MISSOURI

JUKE 18, 1937

Director
Federal Bureau of Investigation
Washington, D #C#

Dear Sir*

I am attaching hereto copies of a letter from f&rden
J# M#. Sanders,^Missouri State Penitentiary, Jefferson City,
Missouri, in respect to the situation concerning transportation
of Edna^Murray, an inmate of that institution, to St. Paul,
Minnesota as a witness in one of our cases#

Warden Sanders is a friend of the office and has been
most helpful and cooperative since he has been connected with the
Missouri prison system#

DB:os
Enel#

-
v

' K
c

*MUVn
\

7-S? i-MM-T-

—

INDEXED
; F-

.



MISSOURI STATE PENITENTIARY

C JEFFERSON CITY
0

P
Y

June l6th, 1937

In re: Edna l&irray, $28975

Mr# Dwight Brantley,
y

Special Agent in Charge,

Federal Bureau of Investigation*
U# S # Department of Justice,
l6l6 Federal Reserve Bank Bldg#,
Kansas City, Missouri#

Dear Mr# Brantley*

On July 6th, 1936 in compliance with a writ of habeas
corpus, I sent Edna Murray, Missouri State Prison $28973 to
St# Paul, Minn#, where she was used as & Government witness in
the case of United States vs Alvin Karpis et al» She was
accompanied from this prison by Guards Robert C #\Jarrett and
Matron Irene\Orchard of the staff of this prison# She remained
at St# Paul until July 26th, 1956 in the custody of the above
Gue.rd and Matron, when she returned here# On August 22nd, 1936
I submitted to John J# Farrell, U # S # Marshal at St# Paul, Minn#,
an itemized statement supported by receipts for $258#23 oover*
ing the amount expended by the Department of Penal Institutions
of Missouri in transporting Edna Murray from Jefferson City,
Mo to St# Paul, Minn#, and return on the above trip# On
November 27th, 1936, not having received a reply to my communi ca-
tion of August 22nd, 1936, I sent a letter to the U# S # Marshal
at St# Paul calling attention to the fact that the bill submitted
in my letter of August 22nd had not been paid and requested advice
as to what was holding up the payment of same*

I

informed him
we were anxious to receive payment and clear our records in the

;

• matter#
~

‘ v •

“

The Marshall office at St# Paul did not reply to my
letter of November 27th, 1936 and on April 6th, 1937# I again

,

*' wrote that office again requesting payment of this bill# Ho -

reply to this letter was received from the Marshal 1 # Office at
St# Paul until June 8th, 1937 when that office sent me a letter
enclosing voucher form #10314- and requesting me to execute same
for the sum of #258#S3# Immediately upon receipt of this voucher,
I forwarded it to the U# S # Marshal at St# Paul for payment#

copies destroyed



The above is written for your information and anything
your office can do to expedite the payment of the above
voucher, will be appreciated by me#

' Yours very truly,

> •, /s/ M. Sanders V

<J • M# SA2TDEHS, Yfetrden

jmsitg
.

v \ .

t



July 5, 1937IS.^iOOR'n TCT>7_5 76_1443q
HE:UK

MBiaJHANUUK VOL Hit XjhI&TANT TO IBS ATTOKKET OKNSRAL ,

,

KP. JO‘DG>H B. KSSKAN

Re* GEORG? TIWNST; SR. JOSEPH P. KORAN,
with aliases - TUCKT1VS, I, 0. 1838; et
el; SDTARD GEORGE BREMER - Victim} KID*
KAPINQ. OBSTRUCTION OF JUSTICE. HARBORING
OF FUGITIVES. NATIONAL TIRiAHVS ACT,

The Kansas City, Ulesouri field division of this Bureau on
June 16, 1937, received a oonmuaicatton from Mr. J, M. Senders, Barden
of the Missouri 3tate Penitentiary, Jefferson City, Missouri, in vhloh
Ur. Sanders stated that he was having difficulty in obtaining payment on
a bill for $230.83 incurred in transporting Edna Murray from Jefferson
City, Missouri, to St. Paul, Minnesota, on July 6, 1936, in eoaplianoe
with the writ of habeas oorpus to produce her as a Government witness
in the ease of the United States versus Alvin Earpis and others who were
on trial far the kidnaping of Edward George 3rec»r.

r-

C’

t

She remained at 3t. Paul until July 86, 1936, in custody of
a guard and a matron of the staff of the State Prison. An itemized
statement in tbs amount of $256. 83, Covering the expenses met In answering
this writ w-lb submitted to the United States Marshal at St. Paul on
August 82, 1936, and the vouchers not bain- acted upon, Itr.Sanders atated
he then eamaunieated with the Marshal's office on April 6, 1997, requesting
payment of sooe. On June 8, 1937, the Marshal's office forwarded to Mr.
Sanders voucher form #1034, requesting that It be ezeeuted in the sum of
$253*83, which request was oomplled with, but apparently the money has not
yet been received by the Warden

.

‘l '*»

f It might be noted that the Bureau has always received excellent
cooperation from the various officials of the Missouri Stcts Prison systna
and any notion which might be taken to oontlnue and foster this cooperation
will he greatly appreciated.

COMMUNICATIONS SECTION
MAILct,

JUL 3 - 1937

P. M.
ftiilMl ilitlM] /if r

$TtSiTICfl,

.

1- Win!MU! if JHSifci

Very truly yours.

John Edgar Hoover,
Direotar.



federal ffiurrau of fmiestfgallon

nfteb §tatPB department of 9u *e

700 West Virginia Building

Huntington, West Virginia*

June 18, 1937.

Director
Federal Bureau of Investigation
Washington, D.C*

O
GEORGE ITUINEZ;
DR. JOSEPH P.^MORAN with aliases -
FUGITIVE 1.0. J1232 - et alj
EDWARD GEQRGEHbRELIER - Victim}
Kidnaping, etc*

Dear Sir*

Reference is made to Bureau letter of June 15, 1937,
67-63806, transmitting copies of a letter received from Miss May
T^Sates, 21-1/2 Capitol Street, Charleston, relative to Dr*
Joseph P* Moran*

In reply I wish to advise that the individual referred
to above has been interviewed, as set forth in report of Special
Agent F* G* Tillman, dated at Huntington, June 15, 1937*

Very truly yours.



FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
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Form No. 1
This case originated at CINCINNATI, OHIO FILE NO. 7—30 INC

/

REPORT MADE AT

BOSTON, MASS.

DATE WHEN MADE

6/25/37

PERIOD FOR
WHICH MADE

5/20,21 ;6/5/37

Tm* GSORSE TBIIN3Y; DR. JOSSFH F. KORAN
with aliases FUGITIVE, I. 0. 1232; et al;

EDWARD GECRGE^BREMER - VICTIM.

REPORT made by

R* F. GLEASON

character OF case KIDNAPING;
OBSTRUCTION OF JUSTICE; EARBCRINGj

OF FUGITIVES; NATIONAL FIREARMS
ACT*

SYNOPSIS OF FACTS:

Reference:

DETAILS:

GEORGE G*|^0RKE not employed Smith Corona Co#,

Boston, Mass*, during past several years;

discharged for excessive use of liquor; located
at 87 Vernon St», Boston; employed by Salvation
Aimy* Rorke has not contacted any members of
the organization handling instant guns since
indictment against him dismissed; has no knowledge
as to ultimate disposition of guns or as to
whether Gun 950 was in the group delivered to
the S# S# East Side, Hoboken, New Jersey, or one
of 60 guns delivered to him in New York City; no
knowledge of present whereabouts of Frank: 6r

-

Fred Williams; states names are fictitious^
History of Rorke f s connection with instant jguns .

obtained# - Her’

- P -

Report of Special Agent Jerome Doyle at Buffalo, Q
New York, dated 4-7-37; letter from the Bureau'"
dated May 28, 1937*

AT BOSTON, MASSACHUSETTS

MR* H* S.^YAFFA, Manager of the Smith Corona Company,
38 Chauncy St*, Boston, was interviewed at his office entf'/on being questioned as
to any kncwJiedgi of the present whereabouts of GEORGE G. RORKE, advised Agent that

tAPPROVED and/
FORWARDED, S\vSzGiMffi

i

COPIES OF THIS RSPORT

3 - Bureau
2 - Cincinnati
1 - Washington Field (inf.)
1 - Wet Yd* (inf.)

2 - Boston COPIES DESTROYSD

DO HOT WRITE IN THESE SPACES

n-~\5 'il-wmd

p 28 A.M.

r

JUN 28 1937

r



Horke had come to his office approximately three or four months ago,
advising Mr. Yaffa that he had used his name as a reference and '

requesting a recomnendation if contacted, Mr. Yaffa stated that
Rorke wouldn’t give him any infomation es to the type of work he

expected to enter and would not furnish any information as to his
present activities# He further advised that, approximately a year
ago, while driving on Shawmut Avenue in Boston, he sqw Rorke in
-front of the Morgan Memorial and from that, gathered that Rorke,
was living there# ‘ i ; V; V./ v

'

• ? { J’

On being questioned as to the employment of Rorke by the ;

Corona Company, Hr# Yaffa stated that Rorke was employed by the V
Corona Company intermittently but had not been employed by that
company for the past several years as the company found it necessary
to discharge him due to his excessive use of liquor# He stated,
however, that Rorke was a good salesman and was satisfactory in every
other way#

{

'

_r .
. v

.

: ; / ,

Mr# Yaffa furnished Agent with a group photograph, which
contains a picture of Rorke and which is being forwarded to the
Laboratory at Washington for development for the completion of the

files# ^ \

\ / \ • / S •" 7

At the Seavey Settlement of the Morgen Memorial, Mr. R# C#

Weddleton, Social Secretary, was contacted and Mr# Weddleton advised

that George G# Rorke had been a resident at the Seavey Settlement

for the pest two years intermittently, but was at present employed

by the Salvation Army, 929 Washington Street, and living at 87 Vernon

St#, Boston, Massachusetts.

Mr. Weddleton allowed Agent to check the record of the

Seavey Settlement in connection with Rorke and it reflected that Rorke

was born in Marshall, Missouri, 4-27-1893; that he was a widower;

had a daughter, Nancy C# Rourke, 3768 McKinley St., Yfeshington, D. C#;

that he had attended Georgetown Law School, and was last employed by

R. F# Downing, Washington, D# C. Y

The record further indicates that through 1935 and 1936

he had come in, remained several months, and then started drinking.

The comment on the card indicated that each time he returned to the

Seavey Settlement, he was sent to work in industry and got along for

a short period, after which time he destroyed everything with adverse

talk about thff institution which had helped him.- The card also in-

dicated that Mrs. Eddy of the Merrimacf Mission was acquainted with

Rorke. ^
;

Mrs. Eddy was contacted at the Kerrimac Mission, 107

Staniford St.* Boston, Mass., and stated that Rorke had not been to

that mission for some time; that he had left there with a very good

record and had gone over to the Morgan Memorial and she did not -

know anything about his present whereabouts or past history.

- 2 -



After learning the whereabouts of Rorke, the Washington
Field Division was contacted relative to what investigation was
desired and as a result of this, reference letter from the Bureau
indicated the type of interview desired*

Accordingly, Mr# George G# Rorke was contacted at 929
Washington Street, where he was employed by the Salvation Aitny in
the Book Department, and advised that he was at present residing at
87 Vernon St#, Boston, Mass# Mr# Hoiks was questioned as to his
connection with the machine guns which he is alleged to have purchased
for the Irish Movement, end he stated that his first connection with
the group responsible for the purchase of these guns was in connection
with the propaganda angle# * '

i.
*

Horke stated that he was employed in Washington, D. C# at
that time and that his connections would be valuable to the organization
endeavoring to assist the Irish Republic Movement; that, as a result,
he was approached by the group relative to distribution of propaganda
throughout the United States and, from that position he was drewn
into the purchase of approximately five hundred machine guns which are
the subject of ttis investigation# \ \ *

• f * " ) : ;

. Mr# Rorke stated, in connection with the 495 machine guns
which were delivered to the S# S# East Side at Hoboken, New^Jersey, in
1921, that his position was that of intermediary; that he contacted The
Auto-Ordnance Company, which was really the Thomas F# Ryan Company, and

. dealt with them relative to the purchase of instant guns; that Mr.
\OOHS^REITER was connected with the Royal Typewriter Company in Washington,
D# C. at that time, which was a subsidiary of the Thomas Ryan Company,
and was therefore in a position to contact FRAM J.JLffiRKLING, Secretary-
Treasurer of the Auto-Ordnance Company, relative to arranging the purchase
of these guns, and Rorke stated Ochsenreiter had absolutely no other
connection with the purchase than to make the contact for him#

V t .

I
, /

Mr# Rorke advised that, at the time this deal was being made,

there was some objection to the sale of these guns, and a conference was
held in Washington, D# C#, the exact place unknown, and Mr# Horke

recollected that the inventor of the Thompson Machine-Gun Company was

present at the conference, together with officials of the Auto-Ordnance

Company and the Colt Manufacturing Company# ‘ t- .

•• v
;

_ . *
• * • *

•_

Mr. Rorke stated that, at this conference, the discussion came

up as to the ultimate destination of these guns and that l'r, Thompson

had voiced the objection that there was no way of determining whether \
these guns would eventually find their way into the hands of gangsters. /

Mr. Rorke stated that the members of the movement who attended this con-

ference vouched for the fact that if these guns were sold, none of them

would ever find their way into illegal hands.

- 3 -



Mr* Rorke stated that there were present at this conference
Mr* Ochsenreiter, Mr* Merklitg and Mr* Thompson, but he wa's very
indefinite as to details concerning the others who attended this
conference*

In connection with the details of the purchase of these guns,
Rorke stated that he had great difficulty In obtaining the sale of the
same and remembered that, at one time, he put $10,000 in cash on the
desk of Mr# Merkling as assurance of the responsibility of the parties
desiring the purchase of these guns but at that time he did not
succeed in obtaining the purchase although, as a result of the above
mentioned conference, agreement was' reached* /: ' S

Mr* Rorke stated that, at the time, he was merely acting
as an intermediary for the members of the movement for the Irish
Republic* Rorke further stated that, once the deal was closed, delivery
of these machine guns started and that under the agreement, they were
to be delivered to Frank/Williams at the written direction of Rorke end,
as he recalled it, approximately five hundred of these guns were delivered
to Frank Williams*

^

\ X - '~"X :

‘
’ X ‘X’, * X X '

• \
f Rorke denied any knowledge of what happened to the guns after

their delivery to Williams and stated that he had no idea as to* whether
or not Gun No* ^50 was included in this group*

With regard to the sixty guns, which were alleged to have *

been delivered to Rorke in New York, he ststed that he recalled the

incident of the delivery of those guns; that the guns were being held in

an Express Office in New York City and that he, Rorke, went to this Express
Office to obtain their release* —-— - \

He stated that at this time, he was getting apprehensive due

to the activity in connection with the other guns, but that he went through

with the deal and finally obtained the release of these guns. He stated

the guns had been shipped by the Colt Factory to this New York Express

Company in his, Rorke f e, name and that the tie-up was in connection with

the payment of the express charges* Re stated that he finally obtained

the release of these guns and that Frank Williams was outside with a

truck; that the guns were loaded on this truck, whibfi belonged to the

Board of Education of the City of New York, taken away by Frank Williams,

and that was the last he had seen of any of the guns*— -

When questioned as to what Express Office handled this shipment,

Rorke stated that he could not recall; that he had merely taken the

name of the Express Company out of the telephone directory and had caused

- .
' . v J '

.
7



the shipment of the guns from the Colt Factory to be ma'de to
this express company* Ee stated that he thought probably it
would be the American or Adams Express Company in New York City*
Rorke denied any knowledge of how it happened that a Board of
Education Truck belonging to the City of New York was used to
cart these guns, stating that he had nothing to do with the
ultimate disposal f stating it was hie duty merely to make the
contacts for the purchase* —

- • •• 'i ' S..- ’
. s

•••'*
w
>

‘
:
' ’* v,* ‘i

•' ' * ••
•'

X y * As to whether Gun 950 was part of this shipment, Rorke
was unable to furnish any information* Rorke ms questioned as
to why some of the numbers of these guns were filed off, while
others were not t and he stated that as he recollected, all numbers <

were supposed to be filed from these guns before their ultimate
shipment to Ireland, but he could not explain why there were
approximately one hundred guns An which the numbers were not filed*
He stated that he had nothing to do with these details and did not
know who was handling the ultimate disposal of the guns.

Mr; Rorke stated that, after the indictment against him X
was dismissed, he had no further contact with the group sponsoring
the Irish Republic Movement in this country, and he had no idea as
to where the members of this group could now be located*

^
- *

* • v *

As to Frank and Fred Williams, Mr* Rorke stated that he

has not seen or heard of either of these individuals^^nee
. approximately 1921 or 1922; that Frank Williams 1 nameJLawrence

\
DeLacey; and that Fred Williams was a fictitious name, and he does

'not know the real name of that, individual* —

He volunteered the information that neither of these

individuals was anything but a small cog in the machine and, that they

merely handled the receipt of the guns from the factory and, although

he did not know, he felt sure that the Williams would not know anything

about the ultimate disposal of the guns.
.

Rorke was closely questioned as to the possibility of the
,

disposal of these guns after they were returned 'Xb Mr* McGerrity. \

Hb stated that he did not know or have any idea as to what actually
j

'

did happen to-the guns f
* but stated that all members- of the group

acting in behalf of the Irish Republfd in the United States were

highly respected citizens, holding prominent positions; that they

had one object in mind, which wes to assist their native country; *
'

y that their ideals were high and that he felt sure that any guns that

/ came into their possession in this country were ultimately delivered

in Ireland. He stated there was a faint possibility that some radical

member of the group might possibly have disposed of one or two by

i

5



some other means but that he himself felt that such was not the
case •

As to how these guns were delivered in Irelend Rorke
stated that after the trouble on the S. S. East Side, he felt thet
the movement did not m&ke any direct effort to ship then again in
bulk and stated that the guns most probably went to Ireland strapped
to the backs of members of the black gangs of large liners. H© stated
that* at that time, there were & great many loyal Irishmen working

.

below deck on the large liners in Transatlantic traffic and that
these people had smuggled a great deal of necessary equipment from
this country* It was Rorke* s surmise that most -of these guns were
delivered in Ireland by this method and he stated that naturally where t

such property was being entrusted to individuals under these circum- *

stances, there would always be a possibility that one of the guns
might be lost or Illegally disposed of by its custodian#

Rorke stated that this would be about the only way he could \ \

think of that any of these guns could get into the hands of gangsters,
j

-

On being question as to Aether he knew of any source where information
might be obtained relative to the disposition of these guns, Rorke
stated thet he did not have anjr specific knowledge as to who might be
contacted# He stated thet Mr^McG&rrity, who has been located and
interviewed in Philadelphia^ was one of

;
the head men in the movement and

that he should know something about the disposal of these guns# Be
stated that it might be possible to obtain some information in Hew York,
as the Irish movement, had an office somewhere in Midtown through which
all the business of the movement in New York was handled and Rorke
stated that a discreet contact in Irish circles in New York might
indicate some information as to the disposal of these guns. However, he

was unable to furnish any specific information as to who might be
. contacted and again reiterated the fact that he. had been entirely out

of contact vrtth all members of this movement for at least fifteen years
and that since he was only a small part in the movement at the time, he
had no reason to contact these people any more. ‘ '

\ * \

^

V >7 i
*

V <

J Mr. Rorke expressed his willingness to do anything in his
,

- ' power to assist the Bureau in escertaining further information but *

stated he did not feel that he would be able to furnish anything of
j

any value as to how Gun 950 ceme into illegal hands, inasmuch as he
j

•

had absolutely nothing to do with the disposal of^the guns, merely
f

{

acting as an intermediary in their purchase.:;-' ^ .*
„

The only other outstanding investigation to be conducted

in this office is with relation to information concerning certain

members of the Boston Police Department, which information is to be
' obtained from a Confidential Informant of this office, \to be contacted
* by Special Agent Frank Allen, In connection with other inatters. /
Special Agent Allen is presently out of this district on Special Assign-

• ' •’
‘

, .'.4
’

5
’
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ment and is expected to return to this office in the near future et
which time the investigation of this matter will be conducted*

UNDEVELOPED LEAD

BOSTON FIELD DIVISION - Will contact Confidential Informant,
mentioned in letter from the Bureau to the Boston Division, dated
July 30, 1936, and will develop information requested therein* 1

PENDING
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1448 Standard Building
Cleveland, Ohio

June 18, 1937.
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Director,
Federal Bureau of Investigation,
Washington, D. C.

Re: ID

Dear Sir:

An article was noticed in The^Cleveland News on
June 17, 1937, to the effect that United States Attorney
Oneri oh B^-Freed had received information that Anthony

^Amersbach, subject in instant case, intended to surrender
himself at Toledo, Ohio, on June 21, 1937. It might be well
to state at this point that June 21, 1937 is the date set

for the arraignment of the subjects in connection with the
harboring angle of this case.

Ur. Freed was contacted with reference to this

article by Special Agent H. B. Dill, at which time Mr. Freed
stated that Jake>Mintz, a reporter for The Cleveland News,

came to his office on June 17, 1937, and told him that he,

Mintz, had received information from his father, who operates

a private detective agency in Cleveland, that Amersbach in-

tended to surrender himself to the Federal authorities at

Toledo, Ohio, on June 21, 1937; that ilr. Mintz then asked him
idiat information he had with reference to this matter and Mr.

Freed told him that that was the first he had heard about it.

Ur. Freed stated that Jake Mintz made this statement to the

effect that An»rsbach intended to surrender himself in Toledo

on June 21st, in order that Mintz could write an article to

the effect that he, Freed, had received this information.

After Agent Dill's interview with Mr. Freed, Mr.

Jake Mintz telephonically contacted me -and asked-me if I had

any information with reference to the fact that Amersbach

intended to surrender himself to the Federal authorities at

Toledo, Ohio, on June 21, 1937. I informed Mr. Mintz that I

had noticed the article in the paper the day before.——~

—

RECORDED & INDEXED ~cTV L
During Agent DiU , s conversation with- Mr* j^reea,-

Mr. Freed stated that Harry Levy, Attorney for Bert and ted

coined EcsnwnrKD
*6* MAR 2S t9G(



Director
Page -2- 6/18/37

J)£Angus , had been in to see him on June 16th or 17th and had
indicated to him that he intended asking for a reduction of
the bonds set for Bert and Ted Angus, which are now $20,000
each. According to Mr# Freed, Mr. Levy indicated that the
argument he intended to advance in support of the reduction
of the bonds ms that Ted and Bert Angus had known that Bureau
agents had been investigating them in connection with the har-
boring of the Barker-Karpis gang for about a year previous to
the Angus 1 arrest, and neither of them had left Toledo; that
they had remained in Toledo even in view of the fact that
agents had made the statement to several witnesses whom they
had interviewed that they did not desire further information
with reference to the activities of Ted and Bert Angus in con-

nection with this case, because they had enough evidence against
them to "hang them,"

Agent Dill, who has worked on this case in Toledo
since the time the open investigation with reference to the
harboring of the Barker-Karpis gang began at Toledo, Ohio,
tells me that he never heard of an agent making any such

statement to any witness, to the effect that the Government

had enough evidence to hang Bert and Ted Angus, nor any sim-

ilar remarks, and that he did not make any such statement#

Mr. Freed requested Agent Dill to review the file

I and assemble all facts which might be pertinent in arguing

I against the reduction of the $20,000 bonds set for Ted and

I Bert Angus# In reviewing the file, it is noted from the

I criminal record of Theodore Charlesrjj'Angus, FBI $226312, dated

/ October 8, 1936, that on April 8, 1918, Theodore Angus i»s

arrested at Detroit, Michigan, for grand larceny of an automo-

bile, at which time he made bond to appear at Chillicothe, Ohio,

on June 16, 1919; that this bond was forfeited and a warrant was

issued for his arrest# On December 6, 1919, JTheodore^Aigus

was arrested by the Toledo Police Department, as a fugitive

-from Chillicothe, Ohio, and was turned over to the Sheriff's

Office at Chillicothe, Ohio, on that date# This will be

called to the attention of Mr# Freed in addition to the fact

that both Ted and Bert Angus have access to Middle Island,

which is owned and operated by JosephjjRoscoe, who was recently

convicted in the Federal Courl^at Cleveland, Ohio, in connec-

tion with theyGarrettsvillejrifeil Train Robbery November 7, 1935,

and that in thfc event Ted an5 Bert Angus take refuge at this

Island or in any part of Canada, which is only a few miles from



Director
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Toledo, Ohio, it will be very difficult to return them to the
United States for this trial, in view of the fact that United
States Attorney Treed has indicated that this is not an extra-
ditable offense mentioned in the treaty between the United
States and the Dominion of Canada*

During a conversation with Agent Dill, Mr. Treed
stated that it would be advisable to issue a warrant for the
arrest of Coli^-ttunro, as a material witness. This warrant
was issued and the warrant in addition to a copy thereof is

being retained in the files of the Cleveland Tield Division,
with the intention of arresting Colin Munro at such time as
he is found within the legal boundary of the United States.
Mr. Treed stated that when Munro is arrested on this warrant,

he would advise that l&inro be kept in custody until the trial
and not be allowed to furnish bond.

In compliance with instructions from Inspector E.

J. Connelley, Agent Dill contacted Mr. Treed with reference

to the advisability of having warrants issued for the arrest

of Madeline/Angus, Rena Holst^Fleming, TlorencesJasany, Sally

>Jackson, Pauline/Jackson, LoiuPoole, Marie-parley and Thelma

/jfolst. These warrants were issued June 11, 1937 and the wit-

nesses were all arrested in the Cleveland territory, except

Marie Barley and Thelma Holst, and placed under $500 bond,

after which they were released upon their own recognizance.

A letter was directed to the Detroit Tield Division, advising

that the United States Attorney at Cleveland, Ohio, would for-

ward certified copies of this warrant with a non eat return

thereon to the United States Attorney at Detroit, Michigan,

to be given to agents of this Bureau to be served on Marie

Barley. A copy of this letter was also submitted to the

Philadelphia Tield Division, in order that the ^ same procedure

might be followed with reference to Thelma Hdlet.

HBD:MC
7-1
cc - Inspector E* J.

Newark, N.

Chicago
Cincinnati

Very truly yours,

J. P. MacFARLAND,
Special Agent in Charge.

Connelley,

J.

T
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July 5, 1957

Special Aeent la Chares,
Cleveland, Ohio*

Rat 03CK0K tx; UTST; DK.J03HPII P. UOFAN, with f
aliases - FUOITIY2, X. 0. 1253; at al|

’

EDMAHD OSOROK 8RaC2? - ViCtlaj KIDRAPING;
oararacriou 07 JU3TICK; H PdOKIMO 07 nwi-
TI7E3; RATIONAL 7XK£ARi£> ACT.

Rdf*ranoo la Bate to your oocnunloatlon detsd Job* 18.
1957. ooocornlitr: tha offorto being raid* to reduce the bond* of
Bert und Ted Angus.

Tha Bureau note* tha statement made In the last para*
graph of p*£* 8 In this eoraunl cation, to tha affaet that Ur,
Tread desires an Agent to review these files end assemble the
facts which might b* pertinent in arguing eg i net the reduction
of the bonds.

Mr* Ifnv'-Vs-** -

;
rrr. ciere

* Mr. Co'-'-y

* Mr. Prn-aey ...

;-J
?&.'

f Hr. vorfh . ..i

i MK fTJa^n ..... .....

I Hi. ‘RarM

Mr. tTo*ciA

>IIr. Z*iUf-

J
Mr. NHTiol . .

: Ir/jf^ufnti

::r.V<4»n<j#r .........

Mr. T«m>n :

Xt is felt the determination of such Betters is one of
tha functions of the United States Attorney's office, *nd it -

la not desired that aueh action be taken by Special Agents of

the Bureau. You ehould therefore courteously advise tha United
states Attorney in ease a further request to review the file

for this purpose is Bade by hin.

Yery truly yours, W:

John hdgsr Hoover,
Director.

COMMUNICATIONS SECTIONmailio

JUL3-1937

W. M.
ftflfui tumu 9t imsrimjL
» » KBlHUt tf JKJJia



g^Jcberal ^urmt of (Snfresttgaf

£>. JSepartnmtl of

Post Office Box 1525
Pittsburgh, Pennsylvania

June 19, 1937

0^
Director
Federal Bureau of Investigation
Washington, D. C.

„ O
Re: BREKID

fr

/

So

o

1

Dear Sir:

Reference is had to Bureau communicat ion dated June
*** 11, 1937 (7-576), suggesting that this office conduct discreet

inquiry at theffiederal Laboratories ,
Incorporated

,
concerning

Thompson Submachine? gun? "serial number -6716.

Mr. F. M^&nlth, of the Federal Laboratories, Incor-
porated, advised Special Agent D. DiLillo that the information
desired is not readily available. Ee promised to and did in-

quire of thejAutq^*^Ln§nce_ Corporation at Hew York City as to
the disposition made of machine gun number 6718. Mr. Smith
expects a reply to this inquiry in the near future. The in-

formation, upon receipt, will be conveyed to the Bureau.

Very truly yours,

'CClf'

DDL:BN
-7-39

O0
a
OS

01
D
2
>

i

R(/J. UOTR2INER
^

Special Agent in Charge

RECORDED
&
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
Form No. 1
THIS CASE ORIGINATED AT CINCINNATI | OHIO# K* C# FiLgNo. 7~37

%:
V.
r ,

"if

m
H

7

N

REPORT MADE AT DATZ WHEN MADE PERIOD FOR REPORT MADE BY
_

1

WHICH MADE
1

Kansas City
y*

6-19-37 6-14/15/16-37 S. B. LANDRUM
1

svr
|

GEORGE TIMINEjr, with eJ-iaaes;

DR# JOSEPH pT MORAN, with aliases .

FUGITIVE, I* O. #1232, Et al;
: fi . ;

EDWARD GEORGlf BRiafflR - VTCTTM# '1 _

CHARACTER OF CASK

KIDNAPING; OBSTRUCTION OF
JUSTICE; HARBORING OF FUGITIVES;
RATIONAL FIREARMS ACT.

SYNOPSIS OF FACTS: Deputy Sheriff Lisle Doughman advised that -

he had obtained information from Dick
Sprecher that Milton Lett la in Long Beach,
California, with Len or Lynn Jordan, who
la believed to reside at 526 Orange Avenue,
Apartment #15* Jordan and Lett alleged to
be vexy close friends# Photograph of Jordan
obtained from the Wichita Police Department#
Covers placed on mail of aistar of Jordan
and relatives of Lett who reside in Wichita,*

Kansas#
. j j •;

• P «* %
J

( .

V
REFERENCE: Report of Special Agent S# B# Landrum, Kansas City,

Missouri, dated 6-l«&7#

DETAILS: At Wichita. Kansas:

V - '

V About 9:30 P.M. , 6-14-37, Sheriff Joe Bauml telephonically
contacted Agent and advised that be had seme information concerning the
whereabouts of Milton/.Lett# Agent immediately proceeded to Sheriff Bauml*s
office and was met at that place by Bauml and Deputy Sheriff Lisle Doughman#

xBaual stated that several weeks ago Doughman and his, brother'-in-law, Dick
^Sprecher# came to him and Sprecher advised that he 'had been Interviewed by

;

a Bureau Agent concerning Milton Lett, and Sprecher advised Bauml that he

had bean in trouble in the past and that _if officers continue to contact

him at the place of employment he would probably lose hie job# (The

APPROVED AND
FORWARDER

SXC Ac#w
IN CHARttC

/

V

COPIKS OF THIS R1PORT

3 - Bureau 2-Oklahona City
2 - Cleveland 2 - Los Angelas

t

:

msTWYwk
1 - St. Paul Ml HfcR S6m
2 - Kansas City

DO NOT WRITE IN THESE SPAC

‘j-*-'£7 &

-
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f/j

FIRST RUN
a. s. aovcRHSENT^ifiRTiNS orrkc

A

.s\

7—*034 7
' /



reference report reflects the results of an interview with Sprecher)*

Bauml said that Sprecher agreed at that time to furnish all the
infomat ion at his disposal to Doughman, and that he told Sprecher that
if he would cooperate with the Government in this case he need have
no fear of losing his Jot because of being contacted by officers while
on duty* Baud further stated that he instructed Doughman to obtain all
the information he possibly could concerning the whereabouts of Lett
in view of the fact that the Department of Justice desired his apprehension*

Doughman Interposed here that be had questioned Sprecher at
length concerning his knowledge of Lett's associates and possible where-
abouts and that Sprecher had told him that Lett was probably with Lynn
or Lenfyordan* a former resident of South Coffeyville, Oklahoma* who

“

has been residing in Long Beach* California* for the past two or three
years* Sprecher told Doughman that Jordan and Lett were brought up
together and that they were very feet friends* Jordan resided in
Wichita* Kansas* prior to moving to California* and he was employed
as a truck driver for the Western States Grocery Company for about two
years*/ Jordan has two sisters who reside in Wichita* Kansas - Mrs.,R* li*

(Onie)/ Ellison* 343 North Topeka Street* and Mm* Charles (Lorriney Trotip*
*

1700 Block* South Broadway* Charles,w?roup is in the used car business and
Lisle Doughman is personally acquainted with his. Xt is Sprecher's opinion*
according to Doughman* that it would be useless to oontact these women for
Information concerning the whereabouts of their brother, Iynn or Len Jordon*

Doughman stated further that he personally contacted Charles
Troup and ascertained that Troup and wife* Lorrlne* visited Jordan in
California in the Summer of 1936* and at that time Jordan was residing in
4300 Block* Forrest Avenue* Long Beach* California* and was employed as
a tool dresser by some oil company* He said that Troup told him that hie
wife knew Jordan' 6 address and that he would get it from her* and Troup
did telephonically oontact his wife for that purpose while he was in
Doughman's presence. Troup* after the conversation with his wife* told
Doughman that she would not tell him Jordan's address and said that ahe

had been instructed by Jordan to keep hie whereabouts secret* Doughman
ascertained from Troup that during the past year Jordan had a thumb
amputated as a result of an injury received while working on an oil zlg*

It was also learned that Jordan has married since Troup's visit to California

in 1936* and has moved from the Forrest Avenue address* Xt should further
be noted that Sprecher is of the opinion that Jordan is probably using an
alias at this time* Doughman said that he did not mention Hilton Lett's
name in hie conversation with Troup* ,L

Sheriff Bauml then advised that after Doughman obtained this

Information and there was no Government Agent in Wichita to report the
information to* he took it upon himself to contact Postal Inspector Wither-

spoon at Wichita and have covers placed on the mail of Mrs* Ellison* As
a result of those covers he has learned that Hrs* Ellison has received



letters from the following persons:

Hester ^Jordan, R*R. #1, Box 42, South Coffeyville,
Oklahoma*

HazelLMoffatt, 1003 Vest 1st Street, Coffeyrille, Kansas*

Hie said that through Sprecher he has learned that Hester
Jordan is the mother of Lynn or Lan Jordan, but that he has been unable
to determine what relation Hazel Moffett is to Mrs* Ellison, however,
Sprecher has agreed to obtain that information for him in the near
future*

Doughman advised that Jordan had been arrested in Wichita,
Kansas, and that the Police Department in all probability had a record
on him* He also furnished a description of Jordan which he had obtained
from Sprecher but that information will be used to supplement information
subsequently obtained from the files of the Wichita Police Department*

At the Records Division of the Wichita Police Department inquiry .

disclosed that Len Jordan, #5030, was last arrested by that Department on
4-13-33 for vagrancy and investigation* His description is as follows:

Name
Age
Height
Weight
Build
Hair
Eyes
Complexion
Nativity
Police nusfcer

F* P. C.

Len Jordan
26, in 1933*
5» 10 3/4"
158 lba*
Medium - * -

Light brown
Blue
Medium
Oklahoma
#5030, Police Department, Wichita, Kas*
1 A 3
1 Aa

Sprecher advised Doughman that Jordan has a high forehead and
combs his hair, which is decidedly blonde, straight back; that he seldom
wears a hat and aa a result his face la usually very red from sunburn,
end farther that he usually wears his shirt sleeves rolled ae high above
his elbows ae possible* }

4 ‘
' "

’

. Y
>* ^

A photograph of Len Jordan, #5030, Wichita, Kansas, Police *

Department, was obtained and ia being forwarded to the Los Angeles Field
Office with ooples of this report* ...

V " /;• % ~
-i

'

On the morning of 6-15-37, Sheriff Bauml contacted the writer
and advised that he had received a mail tracing from Postal Inspector

3



Witherspoon indicating that Mrs. R. M. Ellison, 343 North Topeka
Street, Wichita, Kansas, had received a letter postmarked at Long
Beach, California, on June 11, 1937, which bore the following return
address: BertieJjordan, 526 Orange Avenue, Apartment 15, Long Beach,
California*

The Kansas City Field Office was then advised by telephone
of the above developments, and the substance of the foregoing was
furnished to the Los Angeles Field Office by Air Mail - Special Delivery
letter on June 15, 1937* •

A. L. Witherspoon, Postal Inspector, Wichita, Kansas, was
contacted in his office at the Wichita Post Office, and coyer? were
placed on all first class mall received by the following“individuals:

Mrs* Charles Troup, 1736 South Broadway
MfsT Ora' (Jane) „Collins, 150 Lulu
Clifford?coll ins, 150 Lulu
VivlanHtantooth, 150 Lulu '

Tony L;^Coll ins, Boz 182, R.R* #1, Wichita, Kansas*

The urban addresses above listed are all in Wichita, Kansas*
The mail cover is for the usual period of 30 days and a letter confirming
Agent's oral request for same has been forwarded to Inspector Witherspoon*

Mrs. Charles Troup is a sister to Len Jordan, and according to
Deputy Sheriff Lisle Doughman is as likely to hear fran him as any
member of Jordan's family* Mrs* Ora (Jane) Collins is a sister to
Milton Lett; Clifford and Tony L* Collins are nephews of Milton Lett*
Vivian Mantooth, who resides with Mrs. Collins, is a former girl friend
of Lett's* None of the relatives of Lett, above mentioned, have ever
cooperated in any way with the Bureau in its efforts to apprehend Milton
Lett*

For the information of the Los Angeles Field Office, the Bureau
is -extremely desirous of locating and apprehending Milton Lett at the
earliest possible date for questioning in connection with instant case*

There is no warrant outstanding for Lett's arrest, but in the event he is

located he should be taken into custody and the Bureau and the Cleveland

Field Office notified of the apprehension* The Bureau has authorized
the payment of #100*00 to anyone who furnishes a Bureau Agent with
information that leads directly to the apprehension of Lett*

UNDEVELOPED LEADS:

The OKLAHOMA. FIELD DIVISION, at South Coffeyville, Oklahoma,
will endeavor to ascertain the present addreae of Lynn or Len Jordan,

the aon of Hester Jordan, R* R* #1, South Coffeyville, Oklahoma* Will

- 4 -



elso consider tbe advisability of placing a cover on all mail received
by Easter Jordan* In tbe event a cover is placed on her mail, particular
attention should be paid to any letters from Long Beach, California,
in view of the fact that Len Jordan is believed to be residing in Long
Beaoh at this time, and Milton Lett is believed to be with him* Ibis
lead may be held in abeyance until the results of the investigation
requested of the Los Angeles Field Office is known#

-•
.

k
‘f

- v V
'

The LOS ANGELES FIELD DIVISION, at Long Beach, California, will
nake discreet Inquiry at 526 Orange Avenue, Apartment #15, for the purpose
of determining whether or not Milton Lett is residing at that address
with Len Jordan* In tbe event Jordan is not residing at that address,
appropriate inquiry should be made to determine his whereabouts in view
of the information reported in the body of this report to the effect
that be is in company with Milton Lett* In making an effort to locate

Jordan, if he does not reside at 526 Orange Avenue, it should be kept in
mind that he is alleged to have been married within the past year,

probably in or near Long Beach, and that he is a tool dresser with some

oil concern in Long Beaoh* / >



1300 Liberty Trust Bldg#,
Philadelphia, PA#

June 21, 1937

Special -Agent in Charge

,

Cleveland, Ohio

Ret ^REKID

Dear Siri

Reference is made to your letter dated June 11, 1957,
in the above entitled matter concerning the placing of Thelma

f

Eolst under bond as a material witness in this oase#

Please be advised that proper papers were prepared
by the U# S# Attorney in Philadelphia, Pa# on June 14, 1937,
based on the bench warrant issued in the Northern District of

Ohio, and that Thelma Holst was taken into custody June 16,
1937, by Special Agent B# M» Hirsh at whioh time she was
taken before the U# S# Commissioner and released on her own
recognisance, bond being fixed at $500 #00#

Very truly yours.

BMHjWLP
7*45 v

(gfr Bureau
Cincinnati
Chicago

1-5%.
nn>Exsa>
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^

Jf iu? r^E
'

d ---

ju\r

.. FILE

6. N# LONDON,
Special Agent in Charge#
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PERSONAL & CONF ^tJTIAL

Director
Federal Bureau of Investigation
IVashington, D. C.

1300 Biscayne Building
Kiemi, Florida
June 12, 1937.

O
RE: BREEZD.

Dear Sir:

\ /

y
x \

For the information of the Bureau, on^une 10, 1927, after
the Court had directed a verdict for defendantSudanis andj«andall
in the above entitled case, Mr# HarrAWacher, Tillage Hotel^, Miemi
Beach, contacted SAC J. B. Hanson, advising the latter that what had
taken place in the court room was "cut and dried"#

Mr. Wacher said that he had met the Director last March when
he was in Miami, and at that time had indicated to him that it was
his opinion that unless a Judge was brought into Florida from some

other State it would be impossible for the Government to secure a con-

viction in this case. Mr. Wacher continued by stating that what had
taken place was exactly what he thou^it would happen, and, further,

that the public in Miami was convinced of the guilt, and that on the
evening of June 9, 1937, the public was betting ten to one that Adams
would be convicted#

For your further information, onVTune 11, 1937, prior to

the departure from the City of Mr. Charles^Carr, Special Assistant
to the Attorney General, who prosecuted this case, he called SAC

Hanson and advised that he had just learned from the United States

Marshal that Judge AlexandeXAkerman had received through the United \

States Mails on the Uth instant a letter of a threatening nature,

and that the writer referred to. Judge Akerman as a "hoodlum and

racketeer". According to Mr# Carr, Judge Akerman requested the

United States Marshal to determine who had written the letter, and



1616 FEDERAL RESERVE BANE BUILDING
KANSAS CITT, MISSOURI

FTKS 19, 1937.
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Postal Inspector A* L*Y Vltherapoem, t! t

If. 3* Post Office sod Court Bouse, /
Vlehlta, KuMit

.
VrK'./. :">*

*?v-

Dear Sir*

Ibis will confirm tbs oral request wade by Speolel
Agent 3. B. Landrum on June 16, 1937, for 80 day
anil covers on sll first class nail received by tbs
following Individuals, sll of whoa reside in
Vlehlta, lenses: v V

f .

'

- -•
.

5
. r t ' - •

,

Mrs. Charles Troup, 1738 South Broadway; '

. %
.

Mrs. Ora (Fane) Collins, Clifford Collins,
and Vivian Mentooth, 180 Lola 8treet, and
Ibny L. Collins, Box 182, R. R. #1*

I wish to thank you for your cooperation in this end
other natters of mutual Interest*

Very truly yours.

>
)MIGHT BBAHTUET

SPECIAL AGENT Of CHABGZ

v-sv e-

.

v

;

SBI/SW..

co-Bureaa:

v
V: }-•

RECORDED & INDEXED
*

RE: GEORGE^TBONEY, wlttT'aliasee;UJ UF‘ ifiVr. ST iGAI (C<“i

DR. JOS&PH PC'MCRAN, with aliases - _„v
FUGITIVE, I* 0. #1232; Bt-al

V

' EDVARD GEORGE^BRSEER - VJCTD5,„p"r r* i>j.
•

KIDNAPING; OBSTRUCTION CF JUSTICE;
HARBORING OF FUGITIVES;; NATIONAL 1

FIKEAIMS ACT* '

->



1. 0. Box 1881
Seattle, T ashington

June 16, IS37

S'

Special AgonX in Charge
Cleveland, Ohio

V -
He: BRisill)

rr- .-»>

Vf v'

% --Dear Sir: ~ , ,,

ft-..

i

' * r
' : i V ’

j.v'

.

' I «b transmitting herewith a copy of a letter dated June 9,

1937, that I received from Mrs. Edna/^urray. It will he noted that Edna
Hurray stated that she testified recently before the Federal Grand Jury at

Toledo, Ohio, and failed to reoelve a witness fee.

In this connection, Edna Murray appeared as a witness In
St. Paul, Minnesota, in connection with the Brekid ease, and she was not
paid a fee until the matter was called to the attention of the U. 8. Attorney
after whloh the appropriate witness fee was paid to Edna Murray,

.

•

\
-

• v v \
/ " It le requested that you call this matter to the attention of
the U. s. Attorney at Cleveland, Ohio to ascertain whether Edna Murray la -

entitled to a fee in connection with the testimony she is said to have
recently furnished In connection with this oaae at Toledo, Ohio.

A copy of this letter is being furnished to the Eansas City
office with request that the lost Office Inspectors at Kansas City, Missouri
be advised the contents of the letter of Edna Murray, .in order that it nay
be determined whether Edna Hurray and her son, Freston\F&den, are entitled
to witness fees in connection with the testimony offered by them at
Coffeyvllle, Kansas, In connection with the mall robbery case.

V •
; V .

‘
•

' '•
; t

•

‘ '

Due to the cooperation which has been extended to the Bureau
by Edna Murray, it Is believed that these inquiries should be made in an
effort to obtain witness fees for Edna Murray and her son, if they are
in faot entitled to them. I have acknowledged Edna Murray4 * letter, ad-
vising her that the respective offices would communicate with her directly
oonoernlng the result of the Inquiries to be made by th<

>*>

Tery' truly yours.

X
' \

recorded & lypEXEy^
•

v. J '

r. c. suaar u,‘. ^TuiaIioK !

5
RCSjKB
co-Bureau

Kansas City
7-1

1

j
A1

it *• • r t * ^

f-
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COPT

i

Jefferson City, Ho. June 9, 193?
llr. Bayaond Sum
Seattle, Wash.

Dear Sirs

I appeared as a Got witness In Federal Court la
Fort Scott, Kansas the 1st of l(ay in the Coffeyrille Mail
Bobbery ease and Just returned froa Toledo Ohio as a witness
before the Grand Jury. X have not received ay fee in either
ease. The Marshall's dont seem to think X hare a fee due as.
Mr. Suran you worked this out before for tie will you please
eall their attention to this setter

Thanking you
¥

Tours very truly

MR3. EDNA WJHHAT

P. S. My Son Preston Paden also appeared as a Got witness in the
Coffeyrille Mail Robbery trial and he has not rac'd his fee he was
brought from the Kansas Reformatory in Hutchinson Kens



Post Offit* Box 1469,
Little Book, Arkansas,

JVmo IT, 1987.

Speolel Agent la Charge, ...
.

Jeamphla, Tennessee.

O
Bos BHBhXD.

Donr ttri

Beforense lo nede to the lottor from too Xanana City
Division, dated Amo 18, 1997, addroooed to^ttia divioion, having
reference to tbs present location of Cretd^^Swanaoa, aleo known so
Qretpf'Cilatrep, who is reported to preasatly rosldo at 816 Linden
Avenue, Meaphls, Tennessee. This woaaa to undoubtedly preetleiag
prostitution at tbs abote address in Memphis.

tt is requested that you eonduot an investigation to
verify toe reported infomatien tbct toe proetitute Crete ie now
residing nt 816 Linden Avenue, Memphis, Tannaaeaa. Xt la not deeirad
tbct this woman be interviewed nt this tine, nor toot ebe leern of tbe
feet that an investigation is bsiag oonduoted to learn her present
whereabouts. Zt Is noted that a copy of referesc a letter baa been
designated for your field &ivision.

It is requested that tbs investigation suggested herein
be eonduot ed et your earliest eoavenienee.

Vary truly yours.

DPS apw

aa - Bureau
Cincinnati
Cleveland

CHftPUOV JLITCHE8,
6peodal Agent' in Charge.

recorded
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ti-sTc
~-
~wwsr\

FEDERAL r
...

'

I

x



LtfCsRD UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

JUNE 21, 1937

To: COMMUNICATIONS SECTION.

Transmit the following message to: 8^C-CLETELAND
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Form No. 1

THIS CASE ORIGINATED AT Cincinnati, Ohio
REPORT MADE AT DATE WHEN MADE PERIOD FOR

WHICH MADE

Cincinnati, Ohio c 6-21-37 6-17-37

ld£
REPORT MADE BY

J* A# Cimperman - acr

v

c
ALVIN KARPIS, with aliases, • ' r

DR. JOSEPH P.0MORAN, with aliases - FUGITIVE
I. 0. #1232,

1
-ANTHONY^AlilER

EDWARD GEORG!

SYNOPSIS OF FACTS

CHARACTER OF CASE
• - KIDNAPING

OBSTRUCTION OF JUSTICE
HARBORING OF FUGITIVES

Records of the Bureau of Motor Vehicles,
Odumbus, Ohio refleet Chief of Detectives

H* Akers, Hot Springs, Ark*, Police Dept*,
made inquiry by telegram concerning 1935 cfr’
Ohio tafes #H372M on 10-4-35* C. Ervin ^
Nofer, Statistician, Bureau of Motor Ve» A
hides, is proper person to subpoena for^' ir-/^

'

- :JS«/
•<* * \ ;> . i/

t i v *. *

records*

\
e

'F'Vrp

REFERENCES

DETAILS*

1 K •-
. .

.* \ r
/ -

«... / •; v r-

Letter from Little Rock office dated 6-10-37*

AT COLUMBUS, OHIO
~ ^ ‘ ^ -

'k' *
*»

x

With the assistance of Miss Beatrice Gore, file clerk,
Ohio State Bureau of Motor Vehicles, 275 S* l|th St., an examination vras

conducted of the correspondence records and same disclosed the following
telegrams received by the Auto Bureau from the Hot Springs, Arkansas
Police Department via Western Unions ^ .

\ . \
>
t

- / \ / \
. .
/ \

ca ioUi 19 Hot springs ark 25 %9? 1935 sept 25 pm 9:13 /
V / ’*

•

.._ J v * s •

• /». ~ tt"‘*
' v * •

STATE AUTO LICENSE BUREAU
COLUMBUS, OHIO

-*•
. \ •

:

• v.'- V '•
' >, \

ADVISE OWNER NAME ADDRESS MAKE CAR MTR NO LICENSE SIX EIGHT FOUR ,

NAUGHT DASH D STOP MARK ANS PERSONAL' V’ . ;
•>;* y. •>

.0 ,
> ' y. y-f “V *

. ; v
*

-1 * ...
* ’ r '• fi- «

LT CECIL BROCK POLICE DEPT

'% * DO NOT WRITE IN THESE SPACES
;
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M COPIES OF THIS REPORT
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The lowing reply was 6«nt to the above telegram
via Western Union*

(PERSONAL) SEPT 25, 1939
LT CECIL BROCK 9<30 Fit

POLICE DEPT
- HOT SPRINGS, ARK.

SIX EIGHT FOUR NAUGHT DASH D ISSUED TO J C McBRIDB 507 WALERIDGE
.... AVE., TOLEDO ON 35 PLYMOUTH COUPE MOTOR PJ209205 ‘ -

- y •

i /• • FRANK WEST . .

v /

REGISTRAR
' '

• •
•

•'

BUREAU OF MOTOR VEHICIES

The fallowing telegram was sent to the Auto Bureau
via Western Uhion by Eerbert Akers*

CA372 16 HOT SPRINGS ARK 4 1025A 1935 OCt 4 AM lltJ+l

AUTO LICENSE BUREAU v - s -

STATE HIGHWAY DEPT COLUMBUS OHIO ' > ' V
'

/ •' ‘ /
' ;

WIRE OWNERS NAME AND ADDRESS MAKE OF CAR AND MOTOR ~

TAG E372M
EERBERT AKERS CHIEF DETECTIVES

. ,

The following reply was sent to the above telegram
via Western Union*

HERBERT AKERS CHIEF DETECTIVES 10-4-35
HOT SFRBIGS ARK 1*35 ™
RECORDS ON FILE IN THIS BUREAU SHOW REGISTRATION H THREE
SEVEN TWO M ISSUED TO E PJ.PARm 323 N PHELPS ST /

YOUNGSTOWN OHIO ON THRTY FIVEfHUDSON COUPE MOTOR
X

6O348 SERIAL 551492 '
'

FRANK WEST REGISTRAR
BUREAU OF MOTOR VEHICLES^'

- The files failed to oontain any other information
bearing on the above inquiry made by Detective Akers* Arrangements
were made for the preservation of the above telegram* in order that
they may be available in ease they are needed in the future* Copies
of the above telegrams were also made by reporting agent end same
are being retained in the Cincinnati file on instant ease*

A

The proper person to subpoena for the production of the
above telegrams la Mr* C* ErvinyJofer, Statistician, Ohio State Bureau of
Motor Vehicles, 275 S* 4th St,, residence 1296 Broadview Ave., Columbus, Ohio*

PENDING
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Special Agent la Chare*
Kewark, Haw Jersey

»%’••:
, r

.1
;

June 21, 193T
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Dear sir:

Ka: GSOHCS TB'IKXfc
DH. J03KFH Frvoa/fi with eO-laBae-nPITITJ,

1.0. #1232, ml •

Edward Ceorc* traeaar - Victim.

KZ£RArST>; 0BSTHUCT1CW OF JO TICIj HAH- •

poa»c cr rjcmvisi iwrirKAi fissajws act

j A

la eoeordance with tha reque at contained ia your

latter of Tuna S, 1937, your latter to the Jacksonville

offica under data of October 1, 1935 la being tranecittad

herewith.

Vary truly youre.
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Jfeberal bureau of <3lttfosit$aium

|tL J5. 0*psri»mtf of Jitsitce

1300 liberty Trust Building*
Philadelphia, Penney1vania*

June 21* 1937*

Director*
Federal Bureau of Investigation*
Washington, D* C*

f)
Be - GEORGE xIMINET

*

DR# JOSEPH P* MORAN, with aliases*
FUGITIVE, 1*0. #1232*, et al*
EDWARD GEORGE %RE3CER* Victim#
KIDNAPING t HARBORING OF FUGITIVES*
OBSTRUCTIONOF JUSTICE*
NATIONAL FIFUAEKS ACT*

Dear Sirs

Reference is made to Bureau letter dated June 1, 1937* Bureau,

file 7-576* concerning a statement recently made by Dolores Telaney
to the effect that following the escape of Campbell and Earpis
in Atlantic City* N«J*, she was taken to the Police Station in
Philadelphia; that at the time of her arrival in this city she
had an envelope containing numerous chippedf&junonds; that
Speeial Agents of the Bureau took possession of the envelope
oontaining these diamonds which were never returned to her*

\r

^ x*

V

*

She later stated that it was not the Agents of the Bureau who
took the diamonds but plainclothes members of th^Philadelphia
^Police Department*

As suggested in the Bureau letter* the records on file in the
Philadelphia Office were very carefully checked by Special Agent
B. M. Hirshe

This file shows that an January 20* 1935* the two subjects were
^taken into -custody by Agents of the Philadelphia -Office; that
Delaney was removed from the Atlantic City Hospital* where she
was in custody of the Atlantic City Police; that Ifynona^Burdette
was removed to Philadelphia from the Atlantic City Police Department^
where she had been held in custody* /" /// _ / s/ l

J

C*

AKOORDED & INDEXED f
*-> f&

. [ HZjTsJ
k detailed inventory was prepared on that same evening by Agents
of the Philadelphia Office, at which time the entire eontents of
all of the seven pieces of luggage, which were in the possession

COPIES DESTROYED
flgj. CJfxLC

tc© MAR 25 196$ tv W-n -.-JV}»S ^ W f .^3 f:
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of all of the subjects while they stayed at Atlantic City * was
made#

At the same time all of the personal effects# money# etc## in
the possession of Nynona Burdette and Dolores Delaney were placed
in envelopes in the safe of the Special Agent in Charge#

The inventory of this jewelry#money, etc## was also made at this
time#

At the time of the departure of Dolores Delaney from Philadelphia
all of her jewelry# personal effects, etc#, were returned to her
as evidenced by signed receipt dated February 11, 1935» a copy of
which is attached hereto#

The items listed in this receipt are identical with the items which
are listed in the inventory of the personal effects received by this
office* at the time Dolores Delaney was taken into custody hy the
Philadelphia Office#

The file does not show that Dolores Delaney indicated at that time
or at any other time that an envelope containing chipped diamonds
was missing#

The Philadelphia files furthermore do not indicate at any tine
that Dolores Delaney or Wynona Burdette were ever in the custody
of the Philadelphia Police Department# It can be seen, however#
that from the time of the esoape of Subjects Campbell and Karpis
from Atlantic City early on the morning of January 20# 1935# until
the late afternoon of the same day when the two girls were taken
into oustody and removed to Philadelphia# they were in the custody
of the Atlantic City Polioe Department# At that time other Agents
of the Philadelphia Office took into their custody all of the suit oases
and clothing of the four subjects# If Dolaney did have chipped
diamonds they were never turned over to the Philadelphia Office#

As the file does not show that the chipped diamonds in question
were ever in the possession of the Philadelphia Office same oould
.never have been turned over to the United States Marshal after the
release of these subjeots into his^eustody# — - -

Very truly yours#

G. V. LOWDCH,
r

Speoial Agent in Charge#

St# Paul • Cincinnati • Chicago • Cleveland

i

EMHiAVM
7-45
oo - Newark

Biclosure
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P hlladelphia, Pa,

February 11, 1935*

o O:'-.. r :
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This Is to eertify that I bars this day received tbs V
following fro* Speoial Agent J, L. Pallon, Division
of Investigation, United States Department of Justice,
Philadelphia, Pennsylvania* .. i

1 White Oold Diamond stick pin yi

1 • Ring with 1 large diamond in

oenter and two small diamonds
on either side V' .

:
-

'V i*

1 • " Ring with 1 large diamond

1 » » m 5 .

• diamonds

•-*, V '
•

' of.

• > -

%;**•

1 • • " * 1 Aquamarine * r s

1 • • Balova lady’s wrist watch with
White Oold link bracelet’

.

1 u.S, Federal Reserve Notp - #50.00 y
*$02953558* ’

£ ;

. V . 7 i*
• *

• V
J

/ /Vr>

1 u.S, Federal Reserve Rote - #50.00 fe

#F0034471*A -^y*

’

|\'

.

;

;.V n;-/’.'. ba :
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yV
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July 3, 193?
T.HiOU'RDEB

7-07 *

LMC;MK

Speoial Ag*at la Charga,
Oklahoma City, Oklaboaa.

\

1

[ Tir. Nichol*. —
|
Mr. CMno

r^Hder .

—

Paar Siri R#i CEORCtS TIKUHTj OR. J03-CH P, bSRilt, with
alias**, fugltiu*, 2, 0. l*2*j at al|
SWARD am<X »«ar. - Viotia; KXDNM-XN9.

03^1X57103 07 JUJ7IC2, HAT»3C£ttO Of
yjoifiv^. RATIONAL FI’. EAiari ACT.

furthar refaronc# la end* to your eoistiuaioatioa data* at
St. Paul, Vinneaota, ray S, 1937, eoc earning atatat^aat* end* to you
by Dolor** lalacay to th* affect that an *nT*lope containing
nuasrou* ship diamonds was tnkan froa bar whila aho aaa la tit*

euatod/ of tea Ihllr.delphia polio* department following bar
approbation at Atlaatlo City, Saw Jar**y,

n**o* b* adrlaad thrt a careful oh* cl of tbi* eat tar we*
end# by tha Fhiladaiphla field division, tthldh indiefttad that
h-oloraa ha1duty was not In posaaaaion of any chip diamonds at th*
tl=a aba wn* takaa into custody by Bureau Agent*, and bo Information
w • roeelrad at any tie* by Buroatt Agent* aonaootvd with tba
fhiladalpbia offie* indie at lag that ah* bad ary ahip diamond* at tba

tin* of bar apprabanaion at Atlantia City.
* '

» .

•- • v

k In till* connection, a complete inventory of h*r porsonal
1

proparty was tefcan by Ayaata of tba Philadelphia offlea whan aba

sms takaa into custody, and bar proparty was raturnad to bar a*

was avldanoad by a algnad receipt datad February 11, 1939.

A aopy at tbia 1sttar &• balngfUrniahad tba Catrolt offlaa

’with tb* raqjiaet that Dolor** halanay b* eourteoualy inforead at

tba foot* eto«n an Ac*at le next la tba vicinity, of tba federal

CatantIon f*r» at Milan, Klohlgaa.
V.

'
’

- . .
u'’

* T«ry truly your«, >
:

:od

COMMUNICATIONS SECTION

M A t t- £ D ‘

tnUL 3 - 1S37

hdmi mua * .mktimticr,

it. 3. C£nwT*u; fir MhU

John rdgar Hocrrar,

Diraotor.



506 Fletcher Trust Building
Indiene polls, Indiana

June 21, 195?
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Special Agent in Charge,
r
\ 4

. Cleveland. Ohio. •/ : V V
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.

.

1

l-'V ••
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V I
.v * Pej B2301X . .y '•

, .

'

’y Dear Sir i ‘
..

. -- •
'

v.

\

v
v -

r

;
'

. Thin afternoon Chief of reteetiros Fred Simon, Police Depart-'
aent, Indianapolis, Indiana, telephoned the Indianapolis FBI offico
that he had in custody one BalpliXiassidy, alias Ralpra^abater, who
night have some information of value in connection with our work.

Ralph Cassidy informed Special Agent Bliss Morton that on
March SI, 1937, he escaped from the Iowa State Prison, ?ort Madison,
Iowa, whore be was serving a SS year sentence for robbery. He im-
mediately proceeded to Cleveland, Ohio, and registered et the Bolton
Hotel es Ralph "abater; while he waa in the.jtolten hotel, a gun came
to hia room and introduced himself as EarrylChapman, e jewelry broker.
Chapaah informed him that he bad seen Cassidy's picture in a detec-
tive magazine and knsv he waa wanted. Chapmen indicated to Cassidy
thr-t he could make arrangements for Cassidy to make some sonsy, al-

though he did not go into detail ae to the manner in which this wee

to be done. Subsequently, Chapman suggested that Cassidy proceed

to Indianapolis, Indiana, and contact B. S. Allen, Jeweler, 2nd Floor,

Xreage Building, and after informing Allen that Chapman had sent him,

Cassidy should make s payment on e ring* Cassidy stutas that he pro-

ceeded to Indianapolis, contacted Mr. Allen, and put mp $50.00 on n

#550.00 diamond ring. This wes about two weeks ego. It vaa not

clear how Cassidy or Chapman either were to profit la connection vith

this matter, hut Cassidy left the impression that ha had expected

Allen to turn the ring over to hia after making the Initial payment

of #50.00, whereupon ho would take the ring to Cleveland, and turn

it over to Chatman, and the ronlnder of the purchase price would

not he paid to Allen. However, Cassidy states that he decided he

wanted his #50.00 back and he came to Indienapolis today, contacted

Mr. Allen, end ehose a #50.00 ring which Allen turned ever to him,

whereupon he wes arrested by detectives, fingerprinted, and found ta _

he wanted, as lndieated above. * •’* /'Vv? ///// C
RECORDED St, INDEXED

j / " O /& //

^

He states that about three weeks 6r a month ~ego, while he -g«s

talking with Chapman, Chapman told him that he had handled a lot of
*

( a 3 / • m •.

- l -

£. -LA. Vt
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bends for the'karpia gang. Chapman further mede the statement thet
the FBI Agents had arrested e large number of persons connected with
the Xarpia gang, and thet if they knee he had handled bends for
tarpla they would probably arrest him. He alleges Chepcen stated
the bonds ease from some man In VTashlngton tc him through Karpls.
Cassidy did mot know the mams ef the Washington man or anything
further about this. Be remembers that acme two or threw weeks ago
when Chapman was In hit, Cassidy’s, room st the Boltea Betel,
Chapman pulled out e Urge leather wallet which contained a fluent it

y

ef unsat stones. Cassidy does not know the kind or suture of the
atones, but believed they were diamonds of s caret site or perhaps
thereabout. Cassidy states that Chapman led him to believe that
these stones earns from seme gang in the neighborhood of Indianapolis,
fee did act knew the mams of any of the members of the gene, but he
believed Chapman mentioned the name "Al" as one of the men In the
gang. Chapmen informed him he had just reesived these stones the
day he talked with Cesst&y end that they were valued In the neigh-
borhood of 113,000 to $13,000. .

* 7 ’

\ . ...

Cassidy further states that Chapman Informed him that one
Meyer'Cordon ef Chicago was an "unofficial partner." Cassidy took
Hthls to mean that Meyer Cordon Is SATeace in CMcego, and that
^Chapman is a fence in Cleveland for stolen Jewelry.' Chapman gave
Cassidy to understand that the government was looking for Meyer
Gordon, and that Chapman knew where Ocrdon could be found.

The name of Meyer Ocrdon appears in the file entitled ALBERT
80IX)M28b&KTLAKB , with aliases, et al; KATICMAL STtLEH 1’RCFTRIY

ACT Of which Mew York la the office of orlgis, but the eerie Is in
.the Indianapolis file on this oase do sot reflect Meyer Gordon’s
connection with the case. It is possible that the Chicago Office
has a more complete set of serials in this case and after review-
ing its file can inform the Cleveland Office if there la anything
of value to the Cleveland Offlee in its file in that ease, i

Ralph Cassidy informed Agent he did not knew the address ef
Barry Chapman; that ho was never in Chapshn’s office if Chapman
has an offlee; and that Chapman always contacted him at the Bolton
Botel or at s used car lot eondueted by Edward, ticran on Euclid
Avenue near the Ohio Bulek Company, and that Xdward Versa appeared
to t* wall acquainted with Barry Chapman,

i

I

I



Chief of Detectives Simon hea addressed a oomnunlcntlon this
data to the Police Deportment, Cleveland, Chic, and undoubtedly
that police department will act on that infcr-xtioti on the morn-
ing of June 28, 1937.

These facts ere furnished to the Cleveland Cfflce for such
action es la its judgment is deeded appropriate in the prerises.

The police etate that Cassidy had In hie possession at the / ^
time of his arrest a .88 Colt blue steel detective special revolver^

t

•

aerial number 411671, eith a very short barrel. It is suggested that
the Bureau examine it's fictional Stolen Property file tc determine
whether this gun Is listed as stolen.

Very truly yours,

~3

73

O
D
-3

a
*
3
V
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ce Bureau
Chicago
Peoria

Harold H. Relaeoke,
Special Agent la Charge.
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FEDEKAL BUREAU OF INVEt . IGAT10N

Farm No. 1
this case originated at Cincinnati, Ohio FILE NO.

7-1

REPORT MADE AT DATE WHEN MADE PERIOD FOR REPORT MADE BY
WHICH MADE

CLEVELAND, OHIO 6/22/37 6/4-22/37 H. 3* DILL ibdj:,c

X

A,

T
ALVIN KAHPIS

, With aliases; DR* JOSEPH P.
-IXTJUI, jrit>L, aliases - FUGITIVE, I. 0, ITo. 1232;

I

ANTHONY J .^A!'ERSBACHr with aliases - FUGITIVE;
at all EDWARD GEORGE fBREMER - VICTIM.et al: EDWARD GEORGE BREMER - VICTIM

CHARACTER OP CASE

KIDNAPING; HAR30HI.G OF
TIVES; OBSTRUCTION OF JU
NATIONAL FIREARMS ACT.

SYNOPSIS OF FACTS:

/

by

,

\S'

V -

Indictment returned Western Division, Northern
District of Ohio, June 10, 1937, as to Clara

£?LIcGraw, Edward-llcGraw, Bert^lngus, Theodore
£Angus, EditlP%arry, Frank P.^}reenwald, Anthony
^Amersbach, John3lorman, Arthur%ebebrand and
SacrCoker. Subjects were arraigned June 21,

1937, at Toledo, Ohio, before Honorable Paul
Jones, United States District Judge, and bond
was set at $10,000 for Clara McGraw, Edward
McGraw, Frank P. Greenwald and Edith Barry,
and $20,000 for Ted and BertOingus, John
Gorman and Arthur Hebebrand. John Gorman and
Arthur Hebebrand furnished bond and were re-
leased June 21, 1937. None of the others fur-
nished bond. Amersbach still a fugitive.
'Warrants were issued for the arrest of the
following material witnesses: FlorenceYJasany,
Pauline vack son, Sally'y’ackspn, ThelrAi Holst,
Rena Holst Y'lening, Maaeline LAngus , Lou\?oole
end Harie\ Barley. Rena Holst? Fleming, Madeline
Angus, Sally Jackson, Pauline Jackson and
Florence Jasany arrested Cleveland, Ohio, re-
leased upon own recognizance under $500 bond.
Lou Poole arrested Toledo, Ohio, released'upon
own recognizance under $500 bond. Warrants
for Marie Barley and Thelma Holst sent by
United States Attorney, Cleveland, Ohio, to
United States Attorneys at Detroit, Michigan,
and Philadelphia, Pennsylvania, respectively.

z
COPIES OP THIS REPORT

Bureau 2 - USA Cleveland
2 - Cincinnati 4 - Cleveland

2 - Philadelphia DESTROYS®

2 - Detroit Ittft Si#

1 - Inspector E. J* Connelley

DO NOT WRITE IN THESE SPACES
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to be served by Bureau agents# Warrant
issued for Colin Munro as material witness
has not been served, as Munro is still on
Middle Island, located on Canadian soil#

- P -

REFERENCE: Letter to the Bureau dated June 18, 1937#
Letter from the Cleveland Field Division to
the Detroit Field Division, dated June 11,
1937#
Report of Special Agent D. P. Sullivan, dated
at Cleveland, Ohio, June 4, 1937.
Bureau telegram dated June 21, 1937.

DETAILS: In compliance with instructions from Inspector
E» J. Connelley, agent contacted Mr. Saerich
B. Freed, United States Attorney, at the Federal

Building, Cleveland, Ohio, and suggested the possibility of
issuing warrants instead of subpoenas for the following mater-
ial witnesses in instant case;

Florence Jasany
Pauline Jackson
Sally Jackson
Thelma Holst
Rena Holst Fleming
Madeline Angus
Lou Poole
Marie Barley

~ Mr. Freed stated that^ this was a good suggestion
and that he Intended following same, however, the Grand Jury
would not return indictments on instant case until June 10,

1937, and therefore the warrants could not be issued prior to

that date; that, however, the witnesses named above were under
subpoena for the Grand Jury and would remain so until June 10,

1937, at which time warrants would be issued for the above
named Individuals as material witnesses, in the event true

bills of indictment were returned against the subjects in this
case.

- 2-
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On June 10, 1937, a true bill of indictment v^as

returned with reference to this case as to Bert Angus, Ted
Angus, Edith Barry, Frank P. Greenwald, Edward McGraw, Clara
L'cGrav;, Anthony Amersbach, John Goman, Arthur Kebebrand and
Sam Coker* In view of the importance of this case and in
view of the details mentioned in the indictment, the indict-
ment in its entirety is being set out as follows:

"NORTHERN DISTRICT OF OHIO: THE UNITED STATES OF AMERICA
WESTERN DIVISION : SS

"IN THE DISTRICT COURT OF THE UNITED STATES,
within and for the Division and District aforesaid;

"At the April term of said court in the year of
Our Lord, One Thousand Nine Hundred and Thirty-seven*

"The Grand Jurors for the United States of America,
within and for the above District in the name and by the

authority of the United States of America upon their oath
Title 18, present and find:

Sec* 551,
U* S. C. "That heretofore, to-wit: between September 15,

A* D*, 1933, or thereabouts and January 15, A* D*, 1935, or

thereabouts, the Grand Jurors being unable to fix the period

of time more definitely, in the City of St. Paul in the County
of Ramsey in the State and District of Minnesota and elsewhere

in said State and District of Minnesota, at places therein

unknown to this Grand Jury, and at the town or city of Bensen-

ville in the County of DuPage in the State of Illinois, and

elsewhere in said State of Illinois, at places therein to

these Grand Jurors unknown and at various other places speci-

fically mentioned hereinafter, Albiinlarpavicz, alias Alvin

^Karpis, Arthur R.^jBarker, Volney^Davis, Harry Campbell, William

(PWeaver, William j/fiarrison, HarrjPSawyer, Eyronftlolton, Elmer

6 Farmer, Harold^iUderton, Fred^fcarker, Fred C*y&oetz and Cassius

O McDonald, did conspire, confederate and agree, together and with

each other and with various and divers other persons then and

there being, whose names are unknown to these Grand Jurors, to

violate the provisions of that certain act of Congress approved

June 22, A. D*, 1932, forbidding the transportation of any

person in interstate or foreign commerce, kidnaped, or other-

wise unlawfully detained 1 (Chap* 271, 47 Stats* 326; 18 U*S*C*

-3-
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408a), in this, to-ivits That the persons aforesaid -and the
other persons unknown as aforesaid, all of whom hereinafter
are referred to as fthey #

f unlawfully did conspire, confeder-
ate and agree together and with each other;

"That at the intersection of Lexington xand Goodrich
Avenues, in the City of St* Paul, in the County of Ramsey, in
the State and District of Minnesota, they unlawfully would
intercept, seize, kidnap, and detain in their custody that
certain person, namely, Edward George Bremer, of St. Paul,
Minnesota, then and there being, hereinafter referred to as
•their victim; f

"That prior to intercepting, seizing, kidnaping
and detaining their victim in their custody as aforesaid,
they would select and arrange for a fhide-out f or safe retreat
outside the State and District of Minnesota, to which they
would retire after intercepting, seizing, kidnaping and detain-
ing their victim as aforesaid, and at which they would conceal
and continue to confine and hold their victim clandestinely
pending payment and delivery of ransom moneys to them, to be
demanded as hereinafter alleged;

"That in effecting the unlawful interception,
seizure, kidnaping and detention of their victim, they would

have several automobiles under their control at and in the

vicinity of the intersection of Lexington and Goodrich
Avenues, in the City of St. Paul aforesaid, in the County,

State and District aforesaid;

"That after intercepting, seizing and detaining

their victim unlawfully as aforesaid, they knowingly and un-

lawfully would abduct, carry away and transport their victim

in an automobile then and there control, in interstate comerce,
to-wit: from the City of St* Paul aforesaid, in the County,

State and District aforesaid, by a route to be selected by

them, to and into the State of Illinois and \o a point or place

in said .State of Illinois known as and called Bensenville,

where a fhide-out f or safe retreat of their selection would be

awaiting and available to them, at which they would further

detain and confine their victim Becretly and unlawfully for

ransom;

"That after having seized, kidnaped, transported

and detained their victim as aforesaid, they would hold their

-4 -
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victim for and demand ransom in the sura of Two Hundred Thousand
Dollars ($200, 000.00) for his safe release from their unlawful
confinement and custody;

"That after having seized, kidnaped and detained
their victim as aforesaid, they would coionunicate by means of
notes and letters with certain friends and relatives of their
victim and more particularly with one Walter Magee, addressed
as Chas. Magee, and with one Adolph Bremer, the father of their
victim, both of the City of St# Paul aforesaid, and by such
means and in such manner advise victim* s friends and relatives
of the seizure and kidnaping of their victim, and convey in-

structions with reference to and arrange for the payment and
delivery of the ransom moneys aforesaid, in consideration of
which their victim would be released from their custody and
allowed to return safely to his home and family;

"That they would not release their victim from
their confinement and custody until such time as the ransom
moneys aforesaid, to be demanded by them as aforesaid, actually
had been paid and delivered to them in the manner, by the means
and under the conditions to be prescribed by them;

"That after having collected the ransom moneys to

be paid and delivered as aforesaid in consideration of the

release of their victim from their unlawful custody, they

would return their victim secretly by automobile to the State

of Minnesota from their fhide-out* or retreat aforesaid in the

State of Illinois, to the end that it thus would be made to

appear that their victim had not been transported in interstate

commerce and that United States law enforcement officials would

be frustrated and circumvented in the apprehension and prosecu-

tion of said conspirators aforesaid and other persons asso-

ciated with them as aforesaid;

"That after having collected the ransom moneys to

be paid and delivered as aforesaid in consideration of the

releaser of their victim from their unlawful custody, and in

order to avoid discovery, apprehension and arrest in connec-

tion therewith and to the end that they might safely realize

and enjoy the profits and fruits of their crime, they would

convert said ransom moneys at various places in the United

States and Cuba, deemed by them to be propitious for that pur-

pose, into and change, exchange and dispose of the same for

-5-
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I

gold and other moneys anfl currency which they would he able to
negotiate and pass readily and with safety to themselves in the
regular and ordinary channels of trade, commerce and business,
and that to accomplish the conversion, disposition and exchange
of the ransom moneys as aforesaid, they would aid, abet, assist
and counsel one another in that connection and to that end;

"And to effect the object of and to carry out their
unlawful conspiracy, confederation and agreement aforesaid, the
said Albin Karpavicz, alias Alvin Karpis, Arthur R# Barker,
Volney Davis, Harry Campbell, William Weaver, William J. Harrison,
Harry Sawyer, Byron Bolton, Elmer Farmer, Harold Alderton, Fred
Barker, Fred C. Goetz and Cassius McDonald, did and perfonned
the following overt acts:

Overt Act No. I.

"During the latter part of December, A* D. , 1933,
or the early part of January, A* D*, 1934, the Grand Jurors
being unable to state the time more particularly, said Harold
Alderton, alias Harold^llerton, made available his home at
Bensenville, Illinois, for use as a hide-out* at which Edward
George Bremer, the victim aforesaid, should be detained, con-
fined, and held for, and pending payment and delivery of, ransom
for his safe release.

Overt Act No. II.

"On the seventeenth day of January, A* D#, 1934, in

the City of St* Paul, in the County of Ramsey, in the State and
District of Minnesota, said Albin Karpavicz, alias Alvin Earpis,

and said Arthur R# Barker, alias fDoc f Barker, and said Harry
Campbell, alias Georg* Winfield, and said William Weaver, alias
PhoenixrDonald, went to a point at or near the intersection of

Lexington and Goodrich Avenues, in the City~6f St. Paul afore-

said, in the County, State and District aforesaid, and there

awaited the appearance and arrival at said intersection of the

said Edward George Bremer, their victim as aforesaid#

Overt Act No. III.

"On the seventeenth day of January, A* D*, 1934 ^ at
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the intersection of Lexington and Goodrich Avenues, in the City
of St* Paul, in the County of Ramsey, in the State and District
of Minnesota, the said persons named in the foregoing Overt Act
numbered II, to which Overt Act reference hereby is made, did
intercept and seize the said Edward George Bremer, their victim
as aforesaid*

Overt Act No* IV* '

"On the seventeenth day of January, A. D*, 1934,
from the intersection of Lexington and Goodrich Avenues, in
the City of St* Paul, in the County of Ramsey, in the State
and District of Minnesota, the said persons named in the fore-
going Overt Act numbered II, to which Overt Act reference
hereby is made, after having intercepted and seized the said
Edward George Bremer, their victim as aforesaid, did transport
him in his automobile to a point near 1910 Edgecombe Road, in
the City of St* Paul aforesaid, in the County, State and Dis-
trict aforesaid*

Overt Act No* V*

"On the seventeenth day of January, A* D*, 1934,
at or near number 1910 Edgecombe Road, in the City of St* Paul,
in the County of Ramsey, in the State and District of Minnesota,
the said persons named in the foregoing Overt Act numbered II,

to which Overt Act reference hereby is made, and various other
persons unknown to these Grand Jurors, did transfer forcibly
the said Edward George Bremer, their victim as aforesaid, from
his automobile to another automobile then and there under their
control, preparatory to transporting their victim aforesaid in

interstate commerce*

Overt Act No* VI*

"On the seventeenth day of January, A* D*, 1934,

the said persons named in the foregoing Overt Act numbered II,

to which Overt Act reference hereby iB made, knowingly and un-

lawfully did transport the said Edward George Bremer, their

victim as aforesaid, in interstate canmerce, to-wit: from a
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point at or near number 1910 Edgecombe Road, in the -City of St.
Paul, in the County of Ramsey, in the State and District of
Minnesota, by and in an automobile under their control, to
Bensenville, in the County of DuFage, in the State of Illinois.

Overt Act No. VII.

"From January seventeenth, A. D., 1934, to February
seventh, A. D., 1934, at the home of said Harold Alderton,
alias Harold Allerton, in BensenviUe, Illinois, said Albin
Karpavicz, alias Alvin Karpis, and said Arthur R. Barker,
alias ’Doc barker, and said Harry Campbell, alias George
Winfield, and said William Weaver, alias Phoenix Donald, did
detain, confine and hold the said Edward George Bremer, their
victim as aforesaid, for ransom.

Overt Act No. VIII.

w0n January eighteenth, A. D., 1934, at Bensejiville,

in the State of Illinois, said Byron Bolton, alias Mont^rtJarter,

went to the home of said Harold Alderton, alias Harold Allerton,

and there offered his services in connection with the detention

of the said Edward George Bremer, victim as aforesaid, at said

place.

Overt Act No. IX.

"On or about January twenty-seventh, A. D., 1934,

at the City of St. Paul, in the County of Ramsey, in the State

and District of Minnesota, said Albin Karpavicz, alias Alvin

Karpis, did purchase a number of flashlights and accessories

therefor#

Overt Act No# X#

"On or about February sirth, A. P», 1934, at a

point approximately five miles beyond Zumbrota, in the County

of Goodhue, in the State and District of Minnesota, said Albin

Karpavicz, alias Alvin Karpis, did place a number of flashlights

at the side of a graveled road to designate the approximate

point at which the ransom moneys, demanded by the conspirators

as aforesaid for the release of the said Edward George Bremer,
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victim as aforesaid, should be delivered.

Overt Act Ho, XI.

"On September second, A. D., 1934, said Cassius
McDonald, alias ’Cash 1 McDonald, traveled from Miami, Florida
to Havana, Cuba, to negotiate for the exchange of ransom moneys
paid to the persons aforesaid who are named on Page One hereof,
for the release of the said Edward George Bremer, their victim
as aforesaid.

Overt Act No, XII,

"On September fifth, A. D., 1934, at Havana, Cuba,
said Cassius McDonald, alias 'Cash* McDonald, exchanged a por-
tion of the ransom moneys paid to the persons aforesaid, who
are named on Page One hereof, for the release of the said Edward
George Brener, victim as aforesaid, for Eleven Thousand Dollars
($11,000.00) more or less, in gold.

Overt Act No. XIII.

"On September ninth, A. D., 1934, said Cassius
McDonald, alias 'Cash* McDonald, and said William J. Harrison
traveled from Miami, Florida to Havana, Cuba, to negotiate for
the exchange of ransom moneys paid to the persons aforesaid,
who are named on Page One hereof, for the release of the said
Edward George Bremer, victim as aforesaid.

Overt Act Ho. XIV.

"On September tenth, A. D., 1934, at Havana, Cuba,
said Cassius McDonald, alias ’Cash' McDonald, exchanged Seventy-
two Thousand Dollars ($72,000.00) more or less, of the ransom
moneys paid to the persons aforesaid, who are named on Page One

hereof, for the release of the said Edward George Bremer, vic-
tim as aforesaid, for other currency of the United States of

$1,000.00 and $500.00 denomination.

"And the said Grand Jurors do further present and

find:
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"That William J. Harrison, Efced Barker and Fred C.

Goetz, have since the occurrence of said aforementioned events,
died; that Arthur R* Barker, Volney Davis, Harry Campbell,
'William ’Weaver, Harry Sawyer, Byron Bolton, Elmer Farmer, Harold
Alderton, and Cassius McDonald, have been convicted of or have
plead guilty to the commission of the eaid aforementioned offense.

"And the said Grand Jurors do further present and
find that

'

BERT ANGUS;
THEODORE AHGU5,

alias Ted Angus,
alias John jJ'Burns,

cker,
alias Edith <^>robst;

IRAM P. GREENViAID,

aliasOGreenie;
i

EDWARD McQUW,
alias EcnJcGraw;

CLARA MeGRAW;
ANTHONY AMERSBACH,

alias TonyTunersbach;
JOHN GORMAN, &

alias Sharkey Gorman;
ARTHUR HEEEBRAND,

alias Art%ebebrand; and
SAM COKER, Q

alias SaniNelson,
alias Torany 'Coleman,

'

alias RobertCPratt;

hereinafter sometimes called ’defendants,’ beginning with on or

about the 11th day of June, A. D., 1934, and at and in divers

places and within the Jurisdiction of this ,oourt and continuing

until on or about the seventh day of Ifey, A. D., 1936, having

full knowledge that the said Albin Karpavicz, jalias Alvin Karpis,

Arthur R. Barker, Volney Davis, Harry Campbell, William Weaver,

William J. Harrison, Harry Sawyer, and Fred Barker, had comitted
said aforementioned offense, to-witj the offense of conspiracy

to transport a kidnaped person in interstate commerce, did un-

lawfully, knowingly, feloniously and wilfully receive, relieve,

comfort and assist them and each of them after the commission

of said aforementioned offense in order to hinder their appre-
^

EDITH BARRY; -
alias Edithnje
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hension, trial and punishment; that is to say,

"That the defendant

BERT ANGUS

did in the City of Toledo and in the State of Ohio, on or about
the third day of August, A. D., 1934, assist the said Arthur R.
Barker, in purchasing a 1934 Chevrolet Sedan, from the Robison
Chevrolet, Incorporated, at 3015 Monroe Street in the City of
Toledo and in the State of Ohio, the said Chevrolet Sedan having
been purchased by the said Arthur R. Barker under the name and
alias of H. J. Morley.

"That the defendant Bert Angus did, in the City of
Toledo and in the State of Ohio, on or about the twenty-third
day of July, A. D., 1934, assist the said William Weaver in
purchasing a 1934 Chevrolet Club Sedan, the title to said

Chevrolet Club Sedan being taken in the name of Mrs. J. W.

Osborne of Clyde, Ohio, such name of Mrs. J. W. Osborne being

the alias of one Myrtle Eaton.

"That at divers times during the summer of 1934,

the exact dates being to these Grand Jurors unknown, in and

near the City of Toledo and in the State of Ohio, the defendant

THEODORE ANGUS,
alias Ted Angus,
alias John J. Burns,

furnished his speed boat known as the ’Hay Bag’ to the said

Arthur R. Barker for his (Barker’s) transportation and amuse-

ment.

"That on or about the twelfth day of October, A. D.,

1934, the defendant Theodore Angus, alias Ted
f
Angus, alias John

J. Burns, at the instance and request of Harry Campbell and

with the_ assistance of Ruth Evelyn Wells, made a payment to Dr.

Fred H» Douglass for medical eeryices to Ttynona Burdette.

"That on or about the third day of August, A. D.,

1934, the defendants Theodore Angus and Bert Angus provided

storage facilities for the furniture of and belonging to the

said Harry Campbell in the vicinity of the premises occupied by

-11-
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'*fi 'VAi ttwa ilufi

ARTHUR IEEE3RAND,
alias Art Hebebrand,

arranged with the proprietors of the Twilight Tavern located in

the village of Parma, County of Cuyahoga, State of Ohio, for the

furnishing of a place of concealment for Alb in Karpavicz, alias
Alvin Karpis#

"That the defendant

SAM COKER,
alias Sam Nelson,
alias Tomny Coleman,
alias Robert Pratt,

on or about the seventh day of December, A. D# , 1935, furnished
the said Harry Campbell a place to confer and furnished a haven
and refuge for the said Harry Campbell in his (Sam Coker* s) room
at the McGraw apartment located at 2011J Adams Street in the
City of Toledo, in the State of Ohio#

"And the said defendants did thereby and otherwise
with full knowledge that said aforementioned offense had been
so committed by said aforementioned Albin Karpavicz, alias

Alvin Karpis, Arthur R« Barker, Volnev Davis, Harry Campbell,

William Weaver, William J. Harrison, Harry Sawyer, and Pred

Barker, did unlawfully, knowingly, wilfully and feloniously

receive, relieve, comfort and assist them after the commission

of said aforementioned offense in order to hinder their appre-

hension, trial and punishment, contrary to the fora of the

statute in such cases made and provided and against the peace

and dignity of the united States#

SECOND COUNT

"And the Grand Jurors
-

do further present and find:

"That the defendants

BERT ANGUS;
THEODORE ANGUS,

alias Ted Angus,
alias John J* Burns;

EDITH BARRY,
alias Edith Decker,
alias Edith Probst;

-14-
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Title 18 f

Sec* 88, U* S* C*,
* in connection
with Title 18,

Secs* 408c and
551 9 U* S* C*

beginning on or about the eighteenth day of January, A# D#,

1954, and at and in the City of Toledo, Ohio, and in the City
of Cleveland, Ohio, and in the villages of Point Place, Ohio,
and Parma, Ohio, and at divers other places and within the
jurisdiction of this court, and continuing until on or about
the seventh day of May, A* D*, 1936, having full knowledge that
the said Albin Karpavicz, alias Alvin Karpis, Arthur R* Barker,
Volney Davis, Harry Campbell, William leaver, Uilliam J* Harrison,
Harry Sawyer, Fred Barker, Fred C* Goetz, and Cassius McDonald
had committed the offense of conspiracy to transport a kidnaped
person in interstate commerce, as set forth in the first count

of this indictment, the allegations setting forth such offense
being the language set forth in said first count beginning with
the fourth paragraph on page one hereof and continuing to and
including the second full paragraph on page seven hereof (third

full paragraph on page eight of this copy), the same being
herein incorporated and made a part of this count of thiB in-

dictment as fully and completely as though set forth herein in

their entirety, did unlawfully, knowingly, feloniously and
wilfully, combine, conspire, confederate and Agree together
and with each other and with divers other persons, to these

Grand Jurors unknown, and hence not herein stated, to commit

offenses against the laws of the United States, to-wits to

knowingly, wilfully, unlawfully and feloniously violate Sections

408c, and 551 of Title 18, TJhited States Code#

"That beginning at the time aforesaid and continu-

ing until the time aforesaid, at the places aforesaid, the

5RAIQC P* GREBIEIAIB,

alias Greenie;
EDWARD UcGRAGT,

alias Ed McGraw;
CLARA HcGRAW;
ANTHONY AMERSBACH,

alias Tony Amersbach;
JOHN GORMAN,

alias Sharkey Gorman;
ARTHUR HEEEHRAND,

alias Art Hebebrand; and
SAM COKER,

alias Sam Nelson,
alias Tommy Coleman,
alias Robert Pratt;

15-
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defendants aforesaid having full knowledge that the -said Albin
Karpavicz, alias Alvin Karpis, /Arthur R# Barker, Volney Davis,
Harry Campbell, William leaver, "William J. Harrison, Harry
Sawyer, Cassius McDonald, Byron Bolton, Fred Barker and Fred
C. Goetz had committed the offense aforesaid, did unlawfully,
knowingly, feloniously and wilfully combine, conspire, confed-
erate and agree together and with the said Albin Karpavicz,
alias Alvin Karpis, Arthur R* Barker, Volney Davis, Harry
Campbell, William Weaver, William J, Harrison, Harry Sawyer,

/

Fred Barker, and with Gladyd Sawyer, Paula/llarmon, Dolores
Delaney, Winona^Burdette, Myrtle /Eaton, Edna/feurray, Madeline
’Angus, Ruth jtfells, Thelma Holst, Rena Aleming^ ColinAlunro,
Russell|Gibion, Fred/Hunter, Johri^ferock, Joe^jKoscoe/and James
J^Wilson, hereinafter termed co-conspirators but not indicted
herein, to receive, relieve, comfort and assist the said Albin
Karpavicz, alias Alvin Karpis, Arthur R, Barker, Volney Davis,
Harry Campbell, William Weaver, William J* Harrison, Harry
Sawyer, and Fred Barker, after the commission of the offense
aforesaid in order to hinder their apprehension, trial and
punishment, and that they the said defendants and co-conspirators,
did so receive, relieve, comfort and assist the said Albin
Karpavicz, alias Alvin Karpis, Arthur R# Barker, Volney Davis,
Harry Campbell, William Weaver, William J. Harrison, Harry
Sawyer and Fred Barker, after the commission of the offense
aforesaid in order to hinder their apprehension, trial and
punishment, all contrary to and in violation of the terns and
provisions of the aforesaid laws of the United States,

"And the Grand Jurors aforesaid upon their oath
aforesaid, do further present and find:

"That certain of said defendants, at the several
times and places hereinafter mentioned, actually did and per-
formed certain things and overt acts in pursuance of and in

execution of and to effect and accomplish the objects, designs

and purposes of said wilful, unlawful and felonious conspiracy,

combination, confederation and agreement, that is to say:

Overt Act
r
No» I,

"That the defendant Bert Angus did in the City of

Toledo and in the State of Ohio, on or about the twenty-eighth

day of March, A, D., 1934, assist the said Arthur R, 3arker in

purchasing a 1934 Chevrolet Sedan, from the Robison Chevrolet,
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Incorporated, of 3015 Monroe Street in the City of Toledo and
in the State of Ohio, the said Chevrolet Sedan having been pur-
chased by the said Arthur R. Barker under the name and alias of
K# J# IJorley#

Overt Act No # II.

"That the defendant Bert Angus did in the City of
Toledo and in the State of Ohio, on or about the third day of
August, A. D. , 1934, assist the said Arthur R* Barker in pur-
chasing a 1934 Chevrolet Sedan from the Robison Chevrolet,
Incorporated, at 3015 Monroe Street in the City of Toledo and
in the State of Ohio, the said Chevrolet Sedan having been pur-
chased by the said Arthur R# Barker under the name and alias of
H. J#4iorley#

Overt Act No# III#

"That the defendant Bert Angus did in the City of
Toledo and in the State of Ohio, on or about the twenty-third
day of July, A* D#, 1934, assist the said William Weaver in

purchasing a 1934 Chevrolet Club Sedan, the title to said

Chevrolet Club Sedan being taken in the name of Mrs. J# W.

Osborne of Clyde, Ohio, such name of Mrs# J. W. Osborne being
the alias of one Myrtle Eaton#

Overt Act No# IV#

"That on or about the twenty-fifth day of March,

A. D#, 1934, the defendant Bert Angus in the City of Toledo

and in the State of Ohio, did assist the said Harry Campbell

and lifynona Burdette in renting a house located at 2831 131st

Street in the village of Point Place, Ohio, said house being

rented in the name of Mr# and Mrs. George Winfield#

Overt Act No# V. ~

"That between the first and fifteenth day of May,

A. D#, 1934, the exact date being to these Grand Jurors unknown,

the defendant Bert Angus provided the said Harry Campbell and

kfynona Burdette with a cottage at Niles Beach, Ohio#

-17-
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Overt Act No, VI#

"That on or about the tv.’enty-fifth day of Ikrch, A, D.

,

1934, the defendant Theodore Argus assisted Harry Cambell and
Winona Burdette in purchasing furniture at the West Toledo
Furniture Company, Toledo, Ohio, under the name and alias of Mr*
and Mrs, George Winfield,

Overt Act No, VII,

"That on or about the ninth day of May, A, D,, 1934,
in the City of Toledo in the State of Ohio, the defendant Bert
Angus assisted the said Volney Davis and Edna Murray in obtain-
ing an apartment in the Burdella Apartments situated at Colling-
wood and Cherry Streets, in the City of Toledo and in the State
of Ohio,

Overt Act No, VIII,

"That at divers times during the sumner of 1934,
the exact dates being to these Grand Jurors unknown, in and near
the City of Toledo and in the State of Ohio, the defendant
Theodore Angus furnished the said Arthur R, Barker with a speed
boat.

Overt Act No, IX,

"That on or about the twelfth day of October, A, D,,

1934, the defendant Theodore Angus at the instance and request

of Harry Campbell and with the assistance of Ruth Evelyn ^fells,

made a payment to Dr, Fred Douglass for medical services

rendered to UJynona Burdette,

Overt Act No, X*
1 -r**

"That at various timeB from on or about the twenty-

seventh day of January* A. D», 1934* to on or about the 22nd

day of January, A. D. , 1935, the defendants Theodore Angus

ana Bert Angus furnished the said Albin Karpavicz, alias Alvin

Karpis, Arthur R. Barker, Volney Davis, Harry Campbell, William

Weaver, and William J. Harrison with food, drinks and entertain-

ment and furnished them shelter, haven and refuge, at the place

known as the Casino Club located on Summit Street in the village

18'
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of Point Place, Lucas County, Ohio,

Overt Act No, XI.

"That on or about the twenty-second day of January,
A, D», 1935, the defendant Trank P, Greenwald transported the
said Albin Karpavicz, alias Alvin Karpis, and Harry Campbell
in his automobile from a point near LaSalle, Michigan to the
village of Point Place in the State of Ohio,

Overt Act No. XII,

"That the defendants E&vraxd McGraw and Clara
McGraw on or about the sixth day of November, A* D. , 1935,
furnished the said Albin Karpavicz, alias Alvin Karpis,
Harry Campbell, Fred Hunter, John Brock and one Benson Groves,

a place to confer vrith each other in the McGraw apartment
located at 3011^ Adams Street in the City of Toledo in the

State of Ohio,

Overt Act No. XIII.

"That on or about the ninth day of May, A. D.

,

1935, at the apartment occupied by the defendants Clara McGraw

and Edward McGraw, located at 201li Adams Street, in the City

of Toledo and in the State of Ohio, the defendant Clara McGraw

introduced the said Harry Campbell to one Gertrude Billeter as

Bob Brown' and stated that the said 'Bob Brown' was her (Clara

McGraw' s) cousin.

Overt Act No, KIV.

"That on or about the ninth day of May, A, L.

,

1935, the defendant Clara McGraw for the purpose of further

concealing the true identity of the said Harry Campbell, ad-

vised the said Gertrude Billeter that he (Harry Campbell) was

a road contractor.

Overt Act No. X7«

"That on or about the twenty-ninth day of May,

A. D.» 1935, in the village of Bowling Green and in the State
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of Ohio, the defendant Edward McGraw, for the purpose' of assist-
ing the said Harry Campbell in marrying the said Gertrude
3illeter, arranged with one Jack Livingston to represent himself
as being the uncle of the said Gertrude Bllleter at the time the
license for the marriage between the said Harry Campbell and
Gertrude Bllleter was procured from the Probate Judge of "Wood

County, Bowling Green, Ohio, the said marriage license having
been obtained by the said Harry Campbell under the name and
alias of •ClarenceTliller. * *

Overt Act No* XVI.

"That on or about the twenty-fourth day of February,
A. D., 1935, in the village of Parma in the State of Ohio, the
defendants Anthony Amersbach and John Gorman arranged with the
proprietors of the Twilight Tavern, located in the village of

Parma, County of Cuyahoga and in the State of Ohio, for the

furnishing of food, entertainment, shelter and lodging for the

said Albin Earpavicz, alias Alvin Earpis, and Harry Campbell*

Overt Act Ho. XVII.

"That on or about the twenty-sixth day of March,
A. D., 1935, the defendant John Gorman in company with one

John Brock and one Joe Roscoe, searched for an apartment in

the City of Cleveland in the State of Ohio, such apartment to

be occupied by the said Albin Earpavicz, alias Alvin Earpis,

and Harry Campbell.

Overt Act No* XVIII.

"That on or about the seventeenth day of May , A. D.

,

1934, in the City of Cleveland and in the State of Ohio, the

defendant Arthur Eebebrand assisted the said Fred Barker and

Harry Campbell in purchasing certain clothihg', to-wits shirts

from G. S. Frembes, Sr., of the Thomas Shirt Company of Columbus,

Ohio* v ‘

Overt Act Ho* IIX*

"That from on or about the twenty-second day of

January, A. D., 1935, to on or about the second day of February,
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A* D* , 1935, the exact dates being to these Grand Jurors unknown,
and from on or about the first day of Llarch, A. D., 1935, to on
or about the third day of March, A* D*, 1935, the exact dates
being to these Grand Jurors unknown, and from on or about the
twenty-second day of Ikrch, A. D*

, 1935, to on or about the
second day of April, 1935, the exact dates being to the Grand
Jurors unknown, the defendant Edith Barry furnished the said
Albin Karpavicz, alias Alvin Karpis, and Harry Campbell with
food, drinks and lodging and furnished them a shelter, haven
and refuge at 524 Southard Street, in the City of Toledo and
in the State of Ohio*

Overt Act No# XX*

"That sometime during the month of June, A, D.

,

1935, the exact date being to these Grand Jurors unknown, the
defendant Edith Barry at the instance and request of Harry
Campbell, delivered the sum of $50*00 to one Lou Poole*

Overt Act No* XXI*

"That on or about the twenty-fifth day of March,
A* D*

, 1935, the defendant Arthur Hebebrand arranged with the

proprietors of the Twilight Tavern located in the village of

Parma, County of Cuyahoga, in the State of Ohio, for the fur-

nishing of a place of concealment for Albin Karpavicz, alias

Alvin Karp is.

C&JCmSION

"And so the Grand Jurors aforesaid, upon their oath

aforesaid, do find that the said defendants, Bert Angus, Theodore

Angus, Edith Barry, Prank P* Greemvald, Edward HcGraw, Clara

UcGraw, Anthony Amersbach, John Gorman, Arthur Hebebrand, and

Sam Coker, together with the said Albin Karpavicz, alias Alvin

Karpis, Arthur R* Barker, Volney Davis, Harry Campbell, William

Weaver, William J. Harrison, Harry Sawyer, Peed Barker, and with

Gladys Sawyer, Paula Harmon, Dolores Delaney, Ifcmona Burdette,

Jtyrtle Eaton, Edna Murray, Madeline Angus, Ruth Wells, Thelma

Holst, Rena Fleming, Colin Munro, Russell Gibson, Pred Hunter,

John Brock, Joe Roscoe, and James J* Wilson and with divers

other persons whose names are to the grand jurors unknown and
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therefore not set forth herein, throughout the period of time
and at the places, and in the manner aforesaid, unlawfully,
wilfully, knowingly and feloniously did conspire to commit
offenses against the United States, and did do and perform
acts to effect the object of said conspiracy contrary to the
form of the statute in such case made and provided and against
the peace and dignity of the United States*

THIRD COUNT

"And the Grand Jurors aforesaid upon their oaths

aforesaid, do further present and find:

Title 18,
Sec. 88, "That on or about the seventeenth day of January,

U.S.C., in A. D., 1934, in the City of St. Paul, in the County of Ramsey,

connection in the State and District of Minnesota, one Edward George

with Title Brener, of St* Paul, Minnesota, was unlawfully intercepted,

18, Sec. 246, seized, and kidnaped; that immediately thereafter the said

U.S.C.
:

Edward George Bremer was transported and carried away in an

automobile in interstate commerce, to-wit: from the city of

St. Paul aforesaid, in the County, State and District aforesaid,

by a route selected by the kidnapers, to and into the State of

Illinois, and to a point or place in the State of Illinois

known as and called Bensenville, where a 'hide-out* or safe

retreat had been prepared, and at which the said Edvard George

Bremer was unlawfully detained and confined; that the said

Edward George Bremer was detained and confined at the 'hide-out'

aforesaid, in the town of Bensenville and in the State of

Illinois aforesaid, from on or about January seventeenth A. D.,

1934, to on or about February seventh, A. D., 1934, on which

latter date the said Edward George Bremer vas released in the

City of Rochester, and in the State and District of Minnesota

after having been transported to the said City of Rochester

upon the payment of $200,000.00 in ransom moneys paid to the

kidnapers for the release of the said Edward George Bremer.

"That immediately thereafter, to-wit: on or about

the seventh day of February, A. D. , 1934, Albin. Karpavicz,

alias Alvin Karpis, Arthur R. Barker, Harry Campbell, Fred

Barker, William Hfeaver, Volney Davis, William J. Harrison,

Paula Harmon, Dolores Delaney, Tfynona Burdette, Myrtle Eaton

an* Edna Murray, hereinafter being referred to individually

, and collectively as original conspirators and certain others,

whose names are to these Grand Jurors unknown and therefore

not set forth herein, left the City of St. Paul in the State
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and District of Minnesota aforesaid, and departed for places
to these Grand Jurors unknown.

"That on the fourth day of May, A. D. , 1934, a
federal warrant was issued in the City of St* Paul, in the
Third Division of the District of Minnesota, under the pro-
visions of an Act of Congress, approved June 22, 1932, for
the apprehension and arrest of one Arthur R. Barker; and that

on said fourth day of May, A. D., 1934, Federal warrants were
also issued in the City of St. Paul, in the Third Division of
the District of Minnesota, under the provisions of an Act of
Congress approved June 22, 1932, for the apprehension and
arrest of one Oliver Aj’TJerg, under the ^name and alias of

Izzy, alias lir/'Jpnes, and for Russell'Gibson under the name
and alias of Roy^Gray, alias Slim, alias Mr.^Smith; and that

from and after said date, the said Arthur R. Barker and Oliver

A. Berg and Russell Gibson were in fact and in law fugitives

from Federal justice.

"That on the fourth day of May, 1934, a Federal

warrant was issued in the City of St. Paul, in the Third

Division of the District of Minnesota, under the provisions

of an Act of Congress, approved June 22, 1932, for the appre-

hension and arrest of one Albin Karpavicz, alias Alvin Karpis,

and that from and after said date, the said Albin Karpavicz,

alias Alvin Karpis, was in fact and in law a fugitive from

Federal justice.

"That from on or about the fourth day of May,

A. D., 1934, to on or about the eighth day of January, A. D.,

1935, said Arthur R. Barker was residing in and near the City

of Toledo, in the State of Ohio, and in and near the village

of Point Place, in the State of Ohio, and that from on or

about the fourth day of May, A. D., 1934, to on or about the

seventeenth day of May, A. D., 1934, the said Albin Karpavicz,

alias Alvin Karpis, was residing in or near the City of

Toledo, In the State of Ohio, and in and near _ the village of

Point Place in the State of Ohio, together with certain other

original conspirators hereinbefore named, the exact names of

whom are to these Grand Jurors and this Grand Jury unknown.

"That from on or about the eighteenth day of May,

A. D. , 1934, to on or about the sixth day of September, 1934,

the said Albin Karpavicz, alias Alvin Karpis, together with
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certain of the other original conspirators hereinbefore named,
the exact names of whom are to this Grand Jury and these Grand
Jurors unJaiown, resided in or near the City of Cleveland, in

the State of Ohio, and that from the twenty-first day of August,
A* D. , 1934, to and including the sixth day of September, 1934,
the said Arthur R. Barker, together with certain of the other
original conspirators hereinbefore named, the exact names of
whom are to this Grand Jury and these Grand Jurors unknown,
resided in or near the City of Cleveland, in the State of
Ohio*

"That on or about the twnty-third day of June,
A* D. f 1934, the said Albln Karpavicz, alias Alvin Karpis,
and the said Arthur R. Barker and certain of the original
conspirators hereinbefore named, the exact names of such
original conspirators being to the Grand Jury and these

Grand Jurors unknown, were joined in the City of Cleveland,
in the State of Ohio, by one Harry Sawyer and one Gladys
Sawyer, the said Gladys Sawyer being hereinafter included

in the term foriginal conspirators* f

"That on or about the sixth day of September, A* D.

,

1934, the said Albin Karpavicz, alias Alvin Karpis, and the

said Arthur R# Barker and certain of the other original con-

spirators hereinbefore named, the exact names of whom are to

this Grand Jury and these Grand Jurors unknown, left the City

of Cleveland, in the State of Ohio, and departed for other

points to this Grand Jury and these Grand Jurors unknown.

"That on or about the twenty- second day of January,

A. D., 1935, a Federal warrant was issued in the City of St.

Paul, in the Third Division of the District of Hinnesota, for

the apprehension and arrest of one Harry Campbell, who was

charged, along with other persons, with the connission of an

offense against the laws of the United States
,
to-wit: a con-

spiracy to violate the provisions of an Act of Congress,

- approved June 22, 1932, forbidding the transportation of any

person in interstate or foreign commerce, who had been kid-

naped, or was then otherwise unlawfully detained and that from

and after said date, the said Harry Campbell was in fact and

in law a fugitive from Federal justice.

"That at various times from on or about the twenty-

second day of January, A. D., 1935, to on or about the seventh

day of November, A. 1935, the said Albin Karpavicz, alias
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Alvin Karpis, resided in and near the City of Toledo, in the
State of Ohio, and at various places in and near the City of
Cleveland, in the State of Ohio, the exact times and the exact
location of such places being to this Grand Jury and these
Grand Jurors unknown*

"'v
' ' ’

"•
' . . ’v-

1'" 4 -*- ' <
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•
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.

•

"That at various times from on or about the twenty-
second day of January, A. D., 1935, to on or about the seventh
day of May, A* D. , 1936, the said Harry Campbell resided at
various places in and near the City of Toledo, in the State
of Ohio, and at various places in and near the City of Cleveland,
in the State of Ohio, the exact times and the exact location
of such places being to this Grand Jury and these Grand Jurors
unknown*

•And the said Grand Jurors do further present and
finds

’
f

'

‘V / \ • •„ .

’

*

t f t

"That from on or about the fourth day of May, A. D.

,

1934, to on or about the seventh day of May, A. D. , 1936, in
and near the village of Point Place, in the State of Ohio, and
in and near the City of Toledo, in the State of Ohio, and in --

and near the village of Parma, in the State of Ohio, and in and

near the City of Cleveland in the State of Ohio, and within the

jurisdiction of this court.

BERT ANGIE;
THEODORE ANGIE,

^

alias Ted Angus, ^
alias John J* Burns; '• i

EDITH BARRY, r V. „ /
alias Edith Decker,
alias Edith Probst;

PRANK P. GKEENWAID, -

alias Greenie;. .

EDWARD McGRAW, ,
•

alias Ed McGraw; •

CLARA McGRAE;
ANTHONY AMERSBACH, . „ .

alias Tony Amersbach; v. ' \

; JOHN GORMAN, )
'

/. /
. alias Sharkey Gorman; --

ARTHUR HEHEERAND,

alias Art Hebebrand; and
SAM CCKER,

”

alias Sam Nelson,
alias Tommy Coleman,

alias Robert Pratt;

v
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all of the foregoing persons being hereinafter referred to
individually and collectively as ’defendants,' together with

ALBIN KARPAVICZ, • -- .

alias Alvin Karpia;
ARTHUR R. BARKER;
VOINEY DAVTS;. >'. ^ s .

'.

HARDY CAMPBELL; "•
- V l. V„

WILLIAM WEAVER; / .

.

WILLIAM J. HARRISON; v '

HARRY SAWYER; ...

SEED BARKER; ,
•

. .

GLADYS SAWYER;
’

PAULA HARI.DN;

DOLORES DELANEY;
WYNONA BURDETTE;
MYRTIE EATON;

. .

EDNA MURRAY; \
MADELINE ANGUS; / *

RUTH WELLS; :

THEILIA HOIST;
RENA FLEMING;
COLIN MONRO;

' “ ’ -

RUSSELL GIBSON;
IRED HUNTER;
JOHN BROCK;
JOE ROSCOE; and

' "

JAMES J. WILSON;

hereinafter termed co-conspirators, but not indicted herein,
did unlawfully, knowingly, feloniously and wilfully, conspire,
combine, confederate and agree together, and with each other,
to commit an offense against the United States, to-wit: to
knowingly, wilfully, unlawfully and feloniously violate Section
246 of Title 18, united States Code, in thi a,* to-wit:

_ "That at the times and places aforesaid the defen-
dants and the co-conspirators aforesaid, then and there having
knowledge and with knowledge of the fact that theretofore on
the fourth day of May, A* D. , 1934, a Federal warrant had been
issued at the City of St* Paul in the Third Division of the

District of Minnesota under the provisions of the Act of Congress

approved June 22, 1932, for the apprehension and arrest of one

Arthur R. Barker; and the aforesaid defendants and the co-
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conspirators aforesaid, then and there having knowledge and
with knowledge of the fact that theretofore, on the fourth day
of May, A, D. , 1934, a Federal warrant had been issued at the
City of St. Paul, in the Third Division of the District of
Minnesota under the provisions of the Act of Congress approved. -

June 22, 1932, for the apprehension and arrest of Albin
Karpavicz, alias Alvin Karpis; and the aforesaid defendants
and the co-conspirators aforesaid, then and there having ....

knowledge and with knowledge of the fact that theretofore on
the twenty-second day of January, A» D., 1935, a Federal
warrant was issued in the City of St. Paul, in the Third
Division of the District of Minnesota, for the apprehension
and arrest of one Harry Campbell, the said warrants charging
the said Harry Campbell, Arthur R. Barker and Albin Karpavicz,
alias Alvin Karpis, along with certain other persons, with
the canmisslon of an offense against the laws of the United
States, to-wit: a conspiracy to violate the provisions of an
Act of Congress approved June 22, 1932, forbidding the trans-

v portation of any person in interstate or foreign commerce,

_

who had been kidnaped or was then otherwise detained; the
)

said Arthur R. Barker, Albin Karpavicz, alias Alvin Karpis,'

and Harry Campbell being hereinafter known and designated as
•fugitives,* then and there did unlawfully, knowingly, felon-
iously and wilfully conspire, combine, confederate and agree - -
together and with each other that they would, and in pursuance
of such agreement they actually did, unlawfully, harbor and
conceal said fugitives so as to prevent their discovery and

arrest; that they unlawfully and knowingly and clandestinely '

would, and in pursuance of such agreement they actually did,

furnish and afford shelter, refuge and protection to said

fugitives at those certain premises known and described as

the Casino Club located on Summit Street; Point Place, Ohio;

at 2831 131st Street, Point Place, Ohio; at 4905 Summit Street,

Point Place, Ohio; at 3973 1. 140th Street, and at 7009 Franklin

Boulevard in the City of Cleveland, Ohio, and at various other

places, houses, apartments and buildings within the cities of
Toledo and Cleveland, Ohio, and the village Of Point Place,

- Ohio, and in the village of Parma, Ohio; the exact location

and a mere particular description of such place or places ..

being to this Grand Jury and these Grand Jurors unknown; and
•... that they would, and in pursuance of such agreement they .

\ actually did unlawfully, knowingly, feloniously and wilfully,

f shield, harbor and conceal, and aid in the shielding, harbor-

ing and concealment of the persons of said fugitives at those

i

T

I
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certain premises aforesaid, and at other places in the cities
of Toledo and Cleveland, Ohio, and in the aforesaid village of
Point Place, Ohio, and in the aforesaid village of Parma, Ohio,
the exact description of such places being to this Grand Jury
and these Grand Jurors unknown, so as to prevent their discov-
ery and arrest; that they unlawfully, knowingly, feloniously
and wilfully, would aid and assist said fugitives in preventing
and resisting arrest should they be discovered; that they un- *

lawfully, knowingly, and feloniously would, and in pursuance
of such agreement they actually did aid and render to such
fugitives such services as might be required, and unlawfully,
knowingly and feloniously would and did place and aid and
assist in placing at their command and disposal and in their
hands such Instrumentalities, such as automobiles as might be
necessary to the end that said fugitives might resist arrest,
and shield themselves therefrom in the event of their discov-
ery; and that they unlawfully, knov/ingly, and clandestinely,
at the times and places aforesaid, would and did succor, aid,
conceal from observation, harbor, prevent discovery of, and
secrete said fugitives from justice* \ } }

"And the Grand Jurors aforesaid upon their oath
aforesaid, do further present and find! _ _ .

"That certain of said defendants, at the several
times and places hereinafter mentioned, actually did and per-

formed certain things and overt . acts in pursuance of and in
execution of and to effect and accomplish the objects, designs

and purposes of said wilful, unlawful and felonious conspiracy,

combination, confederation and agreement, that is to say:

)
-

"i )
V -* v*

Overt Act Ko> I«

’That the defendant Bert Angus did in the City of

Toledo and in the State of Ohio, on or aboutr the third day

of August, A, 0., 1934, assist the said Arthur R. Barker in
' purchasing a 1934 Chevrolet Sedan, from the Robison Chevrolet, -

Incorporated, at 3015 Monroe Street in the City of Toledo and

in the State of Ohio, the said Chevrolet Sedan having been

purchased by the said Arthur R. Barker under the name and alias

of H. J. Morley, . \ ; \ V \ >

t

i
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Overt Act No. II.

"That from on or about the fourth day of May, A, D.,
1934, until on or about the eighth day of January, A. D. , 1935,
the defendants Theodore Angus and Bert Angus, at a certain club,
known and described as the Casino Club, situated on Summit
Street, in the village of Pointy Place, in the State of Ohio,
provided Albin Karpaviez, alias Alvin Karpis, Arthur R. Barker
and Harry Campbell with food, drinks and entertainment.

Overt Act Ho. III.

."That from on or about the first day of May, A* D # ,

1935, to on or about the seventh day of May, A# D., 1936, the
defendants Edward McGraw and Clara McGraw did furnish food and
lodging to Harry Campbell at the rooming house operated by them
at 201Ij Adams Street, in the City of Toledo, Lucas County, in

the State of Ohio#

Overt Act No* IV*

"That on or about the twenty-fourth day of February,

A. D. , 1935, the defendant Anthony Amersbach, made arrangements

at the Twilight Tavern, located in the village of Parma, in the

State of Ohio, whereby food, lodging and entertainment were fur-

nished to Albin Karpaviez, alias Alvin Karpis, and Harry Canrobell.

Overt Act No* V#

r #

"That on or about the twenty-sixth day of March,

A* D., 1935 r the defendants, John Goman and Joe Roscoe, searched

for an apartment in the City of Cleveland, in the State of Ohio,

to serve as a residence' or ’hiding place’ for Albin Karpaviez,

alias Alvin Karpis*

Overt Act No# VT«

"That on or about the twenty-fifth day of March,

A* D., 1935, the defendant Arthur Hebebrand arranged with the

proprietors of the Twilight Tavern, located in the village of

Parma, County of Cuyahoga, in the State of Ohio, for the fur-

nishing of a place of concealment for Albin Karpaviez, alias
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Alvin Karpis.

Overt Act No. VII.

"That from on or about the twenty-second day of
January, A, D., 1935, to on or about the second day of February,
A. D., 1935, the exact dates being to these Grand Jurors unknown,
and from on or about the first day of March, A, D., 1935, to on
or about the third day of March, A. D.

, 1935, the exact dates
being to these Grand Jurors unknown, and from on or about the
twenty-second day of March, A. D. , 1935, to on or about the
second day of April, 1935, the exact dates being to the Grand
Jurors unknown, the defendant Edith Barry furnished the said
Albin Karpavicz, alias Alvin Karpis, and Harry Campbell with

'

food, drinks and lodging and furnished them a shelter, haven
and refuge at

%
524 Southard Street , in the City of Toledo and

in the State of Ohio*

Overt Act No, VIII.

"That on or about the twenty-second day of January,
A. D., 1935, the defendant Frank P. Greenwald transported the
said Albin Karpavicz, alias Alvin Karpis, and Harry Campbell
in bis automobile from a point near LaSalle, Michigan, to the
village of Point Place in the State of Ohio,

CONCLUSION

"And so the Grand Jurors aforesaid, upon their
oath aforesaid, do find that the said defendants, Bert Angus,
Theodore Angus, Edith Barry, Frank P. Greenwald, Edward McGraw,

Clara McGraw, Anthony Amersbach, John Gorman, Arthur Bebebrand,

and Sam Coker, together with the said Albin Karpavicz, alias -

Alvin Karpis, Arthur E. Barker, VolneyD^vis, Harry Campbell,

William Weaver, William J. Harrison, Harry Sawyer, Fred Barker
,

and with Gladys Sawyer, Paula Harmon, Dolores Delaney, Tfynona .

Burdette, Myrtle Eaton, Edna Murray, Madeline Angus, Ruth

Wells, Thelma Holst, Rena Fleming, Colin MUnro, Russell Gibson,

Fred Hunter, John Brock, Joe Roscoe, and James J. Wilson, and

with divers other persons whose names are to the grand Jurors

unknown and therefore not set forth herein, throughout the

period of time and at the places, and in the manner aforesaid,
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unlawfully, wilfully, knowingly and feloniously did conspire to
commit an offense against the United States, and did do and per-
form acts to effect the object of said conspiracy contrary to

the form of the statute in such case made and provided, and
against the peace and dignity of the United States*

The above indictment is recorded with the Clerk of
the United States District Court for the Northern District of
Ohio at Toledo, Ohio* •

On June 11, 1937, warrants were issued at Cleveland,
Ohio, by the Honorable Paul Jones, United States District Judge,
for the following material witnesses: / f

v

: s t } 1
'

.

s

'
"

.

y .
Florence Jasany

. y
Pauline Jackson
Sally Jackson

- . . Thelma Holst ' •••• •
'**'

* >-- -

Rena Holst Planing
Madeline Angus
Lou Poole
Marie Barley : —*

r

—

On the same date, agent arrested Thelma Holst

Fleming and her sister, lfedeline Angus, at 24301 Lake Shore

Boulevard, Euclid, Ohio, whereupon they were brought before
United States District Judge Paul Jones,- at which time he

stated that the two witnesses would be released under $500
bond upon their own recognizance* These two individuals

signed their bonds and were released on the,.same date*

Madeline Angus, who lives at the Sweney Apartments, Toledo,

Ohio, was visiting her sister at the above address at the time

of this arrest. v.- - -
,

The following day, June 12, 1937, agent arrested

Jlorence Jasany and Pauline Jackson at their home, 1432 Castle

Avenue, Cleveland, Ohio, end Sally Jackson, Lindy Road, Berea,

Ohio, and took them before United States District Judge Paul

Jones, after which these three witnesses were released under

$500 bond upon their own recognizance* _ _
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On June 15, 1937, agent arrested Lou Poole at Hop
Lee Laundry, 1010 Washington Avenue, Toledo, Ohio, and took
her before United States Commissioner Frederick Gaines, at
which time the bond was placed at $500 and she was released
upon her own recognizance# /•-'

•.
- y-v.r-.- •= ,

All of the above named witnesses were advised that
they would be notified at the time of the trial and that in
the event any of them were intimidated, they were to notify
the Bureau immediately or as soon as possible thereafter, in
order that the Bureau might institute an immediate invest iga-
tion# •

Warrants were also issued for Marie Barley, who
is now living in Detroit, Michigan, and for Thelma Holst, who
is now residing in Philadelphia, Pennsylvania. Non est returns
were made by the Marshal on the warrants for these two individ-
uals and certified copies of the warrants were sent by the
United States Attorney at Cleveland, Ohio, to Detroit, Michigan,
and Philadelphia, Pennsylvania, respectively# A letter was
directed by the Cleveland Field Division to the Detroit and
Philadelphia Field Divisions, requesting that these warrants
be served upon the above named individuals and that it be ex-
plained to them that they would be notified at the time of

instant trial and that the witnesses should notify the Bureau
in the event anyone attempts to intimidate them#

At the time agent arrested Sally Jackson, Florence

Jasany and Pauline Jackson, a conversation was had by agent

with Sally Jackson and Florence Jasany, at which time the two

girls stated that they believed Pauline knew a great deal more

about Tony Amersbach than she had told; that they believed that

Pauline was somewhat upset over Tony having run off and having

left her and they did not believe that she would reveal anything

that the Government might not already know at the present time#

They stated that on one occasion, Just subsequent to the time

they were first questioned by Bureau agents, Tony Amersbach

told Pauline about eight or nine o fclock one night that he was

going to the Harvard Club to wofk; that Pauline somehow did not

feel that he was telling her the truth and she requested that

Florence and Sally go with her in an endeavor to locate

Amersbach to see what he was actually doing; that they went\

out to the Clinton Ilight Club and found Amersbach there with

Margaret Hanson; that an argument ensued between Pauline,

i

T
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Margaret and Tony, as to which one Tony was going to quit going
with; that at this time Margaret started chasing Amersbaeh
around the tables and that Margaret then started calling
Pauline various insulting names, whereupon Amersbaeh boat her
severely and asked her, Margaret, if she wanted him to go to
Jail. Sally Jackson said that because of this remark, she has
always believed that Pauline knows about some violation of the
law which Amersbaeh has committed and which she has never re-
vealed# '

l;
' A' i

•’ •••’ X <

< * • '

* . r .
. / . .

Sally and Florence stated that subsequent to the
time that they were questioned by Bureau agents, Amersbaeh
discussed the "lady in red" with them on various occasions and
told them not to tell Bureau agents anything, because Bureau
agents would do them just like they did the "lady in red," and
that quite often he has made the remark "Well, you know what
happened to the lady in red."

K !
v

Both Florence and Sally stated that they believed

If Amersbaeh was still in Cleveland. They stated, however, that

7 they had no idea where he might be at the present time; that
I he had numerous friends around town and that he would be able

to go to any of them for a place to hide out until this matter
"blew over."

They further stated that they did not believe the

story that yjus told about Amersbaeh having run off with £25,000
of the money belonging to the Harvard Club. Sally stated that
she believed it was a frame-up by officials of the club, and

that she was always of the opinion that Amersbaeh could get

money anytime he wanted to, even in the amount of §25,000;

that he could get this money from Shimmy Patton or Art
Hebebrand or several others connected with the Harvard Club.

Sally stated that on June 16, 1937, she was going

to have a Chicken Fry at the place which she 4s now operating,

known as "Lindy f s Garden" at Berea, Ohio; that this occasion
- would mark the grand opening for the 1937 summer season, and

that she has sent printed invitations to all the persons con-

nected with the Harvard Club and expects most of them to be
•

v there. She stated that she did not know their attitude toward
* her and her sisters at the present time but that she would know

that attitude and she believes that Bhe might be able to hear

some remarks as to what is going on and even as to the where-
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abouts of Amersbach, during this Chicken Fry; that in the event
she gets any information which might be of value in locating
Amersbach, she would immediately notify the Bureau.

During a later conversation with Florence Jasany,

Florence advised that it is her opinion that Tony Amersbach
started going with her sister, Pauline, for the purpose of

-

_

i_.

getting at least one of the three involved in the harboring
of the Karpis-Barker gang, in order that they would not be

able to furnish information with reference to the activities
(

of persons about Toledo, who are believed to have harbored
members of this gang. She stated that she has an opportunity
now to talk to her sister about these things, in view of the

fact that her sister is living at home, and they are rooming
together. She stated that she would explain to Pauline the
importance of notifying the Bureau in the event she receives
any information as to the whereabouts of Amersbach and that

she would continually endeavor to ascertain information from

Pauline as to the location of Amersbach, and in the event \

Pauline did not furnish the Bureau with this information, she

would do so.

During the course of a conversation on June 12,

1937, with Florence, she stated that Pauline had received a

letter from Sally's husband, Karl Bunge, 2520 Harding, Detroit,

Michigan, however, she did not mention the contents of this

letter. A tracing was received from the Post Office Department

at Cleveland, Ohio, on June 11, 1937, of a letter postmarked,

Detroit, Michigan, June 7, 1937, 6:00 P.M., eddressed to Miss

Pauline Jackson, c/o Buck's Cafe, 14718 Detroit Avenue, Lakewood

Ohio. This tracing is being retained in the files of the

Cleveland Field Division. —

A copy of each of the warrants issued for the above

named material witnesses was obtained $xyd said copies are being

retained in the files of the Cleveland Field Division.

On June 21, 193Y, the subjects in this case were

arraigned at Toledo, Ohio, before Honorable Paul Jones, United

States District Judge, at which time Edward McGraw, Clara

McGraw, Frank P. Greenwald and Edith Barry pleaded not guilty

and were placed under $10,000 bond. Ted Angus, Bert Angus,

John Gorman, and Arthur Hebebrand pleaded not guilty and were

placed under $20,000 bond. Bonds were furnished by John Gorman

and Arthur Hebebrand and they were released. None of the other
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subjects, however, furnished bond and they were therefore re-

turned to the United States Detention Farm at Milan, Michigan,
on the same date of the arraignment,

' •'

' _

. Anthony Amersbach is at the present time a fugitive,
Sam Coker, was not present for the arraignment,

*, h
*'

- V- -

/
y- '

> "v “
••

On June 17^ 1937^ an article was noticed in the
Cleveland News to the effect that United States Attorney J
Emerich B, Freed had received information that Anthony
Amersbach, subject in instant case, intended to surrender
himself on June 21, 1937, the date set for the arraignment
of the subjects in this case, .

Ur, Freed was contacted by the writer with refer-
ence to this article, at which time Mr. Freed stated that Jake
Mintz, a reporter for the Cleveland News, came into his office
on June 17, 1937, and told him that he, Mintz, had received
information from his father, who operates a private detective

;

agency in Cleveland, that Amersbach intended to surrender him-*

self to the Federal authorities at Toledo, Ohio, on June 21,

1937; that Mr, Mintz then asked him what information he had
with reference to this matter and Mr. ITeed told him, Mintz,
that this was the first he had heard about it. Mr. Freed
stated that it was his opinion that Jake Mintz made this

statement to the effect that Amersbach intended to surrender

himself at Toledo, Ohio, on June 21, 1937, in order that Mintz

could write an article to the effect that Freed had received

this information. \ - -

J /
On June 17, 1937, Jake Mintz also called Special

Agent in Charge J. P. MacFarland and asked him if he had any

information with reference to this matter, at which time

Special Agent in Charge MacFarland informed Mintz that the

only information he had about Amersbach’ s surrendering him-

self was what he had read in the Cleveland News on June 17,

1937, ./•
’

. During a conversation on June 17, 1937, with Ur,

Freed, he informed agent that Harry&evy, Attorney for Bert

and Ted Angus, in instant cause, had been in to see him the

day before and stated that he, levy, intended asking for a

reduction of the bonds set for Ted and Bert Angus, which are /

now $20,000 each. According to Ur. Freed, Mr. levy indicated

/
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that the argument he intended to advance in support of the re-
duction of the bonds was that Ted and Bert Angus had known that
Bureau agents had been investigating them in connection with
the harboring of the Barker-Karpis gang for about a year pre-
vious to the Angus 1 arrest, and that neither of them had left
Toledo; that they had remained in Toledo even in view of the
fact that agents had made the etatement to several witnesses
whom they had interviewed that they did not desire further in-
formation with reference to the activities of Ted and Bert, *

Angus in connection with this case, because they had enough
evidence against them to "hang them."

Mr* Ffeed requested that a review of the file be
made and that all facts be assembled which might be pertinent
in arguing against the reduction of the $20,000 bonds now set
for Ted and Bert Angus and to be renewed in the same amount
after the arraignment June 21, 1937.

*
* > - v

a

* ... ' •
~ 1 *. ^ v 'A *'<«,

r .

In reviewing the file, it is noted from the criminal
record of Theodore Charle^Angus, FBI #226312, dated October 8,

*

1936, that on April 8, 1918, Theodore Angus ?/as arrested at
Detroit, Michigan, for grand larceny of an automobile, at which
time he made bond to appear at Chillicothe, Ohio, on June 16,

1919; that this bond was forfeited and a warrant was issued for
his arrest. On December 6, 1919, Theodore Angus was arrested
by the Toledo Police Department, as a fugitive from Chillicothe,

Ohio, and was turned over to the Sheriff’s Office at Chillicothe,
Ohio, on that date. This was called to the attention of Mr.

Freed, in addition to the fact that both Ted and Bert Angus

have access to Middle Island, which is owned and operated by
Joseph Roscoe, who was recently convicted in the Federal Court

at Cleveland, Ohio, in connection with the Garrett sville Mail
Train Robbery November 7, 1935, and that in the event Ted and
Bert Angus took refuge at this Island or in any part of Canada,

which is only a few miles from Toledo, Ohio,^ it would be very

difficult to return them to the United States for this trial,

in view-of the fact that United States Attorney Freed had in-

dicated that this is not an extraditable offense mentioned in

the treaty between the United States and the Dominion of
.

Canada, v
t

.
**- •

* v'" ’"*
•

,

-*

/ ' During the above mentioned conversation with Mr.

Freed, Mr. Freed stated that it would be advisable to. issue

-36-
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a warrant for the arrest of Colin L!unro as a material witness.
This warrant was issued and the warrant in addition to a copy
thereof is being retained in the files of the Cleveland Field
Division, with the intention of arresting Colin Uunro at such
time as he is found within the legal boundary of the United . x

States. Ur. Freed stated that when Munro is arrested on this
.warrant, he would advise that Munro.be kept in custody until
the trial and not be allowed to furnish bond. \

J •

:

.
•• • . . ,

*
;

• *
.

‘ \ /

UNDEVELOPED LEADS

/ The DETROIT FIELD DIVISION at DETROIT, MICHIGAN,
if it has not already done so, will serve the warrant on
Marie Barley, as was requested in letter from the Cleveland
Field

t
Division, dated June 11, 1937.

J
c

/
• The PHILADELPHIA FIELD DIVISION at PHILADELPHIA,

PE20EYLYANIA , if it has not already done so, will serve the

warrant on Thelma Holst, as was requested in letter from the
,

Cleveland Field Division to the Detroit Field Division, dated
June 11, 1937,

V .

i
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JFieiteral Jlurtan of ^Inbcsiiga* i

33. £>. ^Bejttjrhusnt of 3(u3ttce

1300 Fiscavne Tuilding
: ia :d , 71ori da

June 22, 1927

-- Director
Federal I ureau of Investigation
* .ashington

,
15. 0.

o_
He: FHZKID

Dear Sir:

You are advised that examination of the docket in
the office or the Clerk of the United States District Court at

Fiani, Florida, has reflected that indictment
f
;4612 against Josenh

F.^.dag-s, which charges violation of the l.rtional 7irear s Act, is

still pending. ^ similar indictment carried under docket HC 73,
against hendry ”Buke>*rlandnll is also mending.

In view of the recent directed verdicts by Judge
Alexander flier an at iani ,

with resoect to the harboring cases
against both .'.dams and l^andall, it is suggested that the 'ureau
ascertain from the Denartment v hat disposition is to be made of

the mending indictments against these individuals charging viola-
tion -f the rational Firearms Act.

CC: Cincinnati

Yery trulv yours

,

Special ^*ent in Charge

RECORDSB
&

aTDFA'EIj.
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7-576 -14455 June 23, 1937.

Special Agent in Charge,
Miami, Florida.

Dear Sir*

KEt OEOl-fiE TININEIj DR. JOSEPH P.
HORAN, with aliases - FUGITIVE,
I. 0. #1232, st al| 1DKARD GEORGE
BREMEK - Victim) Kidnaping: Ob-
struction of Justice! Harboring

itlyesi National Firearms Acl

Reference is nude to pour letter of June 22, 1937,
and in connection therewith the Bureau desires to advise you .

the status of the present indictments against Adams and
Randall under the National Firearms Act ie being brought
to the attention of the Criminal Division of the Department
for a decision.

Ihe Bureau desires that the Browning automatic
rifle, which was previously in the ,ossedsion of Joe Adams
and Duke Randall, be retained in your office until further
advice is given to you by the Bureau.

Very truly yours,

John Edgar Hoover,
Director, ,.<

i



FEDEkAL bureau of investigation

Form No. l
THIS CASE ORIGINATED AT CIieiKUATI, OHIO iliar.i FILE NO. 7-24 , rd

f
Y.

W[

f

A
3,‘

REPORT MADE AT

MIA I, FLORIDA

DATE WHEN MADE

6/21/37

PERIOD FOR
WHICH MADE

5/7-10; 16/37

REPORT MADE BY

o. • McKEE

Tmj
IS

,
v;ith aliases

Die. JOSEJH P.G-CRI', vjitli aliases-FUCEIVS,
'•’V I.0r#1232*

"
'

,
-

: ,
•

- •AKTHQWY'J.CksRSEACH. with allases-FDSITWB.
’

;

OT3MSST obstruction of
JUSTICE; :IA.t3CHIi:C OF IU'ITITES;
KATIONAI FIREARMS ACT '

/

et al* .EdwardGeorge^fremer - Victim

SYNOPSIS OF FACTff:
Joseph H.'Vidams and HenurylRanclall placed ~on trial^;
before Judge Alexander Akeman, Miami, Fla. , 6/7/37
end on 6/10/37 the Court directed verdicts of^ac- .

quittal as to both defendants. Examination Axf
dockets in office of

.

Clerk, U. S. District Court /r/ p
Miami, reflects National Firearms Act indictments
as to Adams and Randall are pending. Disposition y.

sheet as to acquittals submitted. *

£
% ~\r

p. / u
*-

V

DETAILS?
I ;

AT MIAMI, FLORIDA J

Joseph H. Adams and Hendry Randall went on trial in United States
District Court

,
Miami, on June 7, 1937, before Judge Alexander Akerman of

Tampa, Florida, v;ho was sitting instead of Judge John Holland, in view
of his disqualification in this case. The Government was represented by
Special Assistant to the Attorney General Charles Carr and by Special At-
torney James J. TJaters# Both the defendants were represented by Attorneys
Bart Riley and Charles E. Hyde of Miami and by Congressman T. Mark Wiloox.

On June l0, 1937, after the Government's case had been completed v

and following denial of ;a number of motions made by the defense; Judge
Akerman made the statement that, he would like to' hear from the 'Government as
to what, they contended had been shown to prove that Adarns and Randall had
knowledge of the existence of the warrant for Earpis* arrest, issued out of
the United States District Court at St. Paul, Minnesota under date of May 4,

1934, also what had been introduced in evidence to show that the two de-

fendants knew that the man whom they had harbored was in fact Alvin Karpis.

j
• n /)

.

'* •
• •

•“ " '•
. 'A,-' ' V ;

1
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Mr. Carr made a lengthy argument in this* connect ion and
cited numerous Supreme Court decisions. At the conclusion of the ar-
gument by Mr. Carr, Judge Akerman called in the Jury and directed
verdicts of acquittal as to both defendants, stating as the reason
for liis action that the Government had failed to shov/ that the de-
fendants had knowledge of the existence of the warrant for Karp is f

arrest * / .

- :
* '

-
' ‘

% , A disposition sheet As to the acquittals of Adams' ; -

and Randall is submitted herewith# r : /
1 *

/ • - •-
'

•„ - . J '-v
‘

The docket in the office of the Clerk of the united
States District Court at Miami, Florida, in connection with all in-

dictments returned against the various defendants, in the so-called
harboring cases at Miami , was examined and there is being set out
below a resume of the sixteen indictments which were originally re-
turned, along with data concerning dispositions made of them and the
status of the remaining indictments:

Docket £4608'- conspiracy to harbor against Adams, Randall and others -

f previously disposed of as to all except Adams and Randall
and directed verdict of not guilty as to these defendants
on June 10, 1937#

Dockst £4609 - charging harboring against Adams and R?ndall - directed
verdict of not guilty on June 10, 1937#

Docket £4610 - conspiracy as to Adams, nendall and others; dismissed as to
- ail on Hay 15, 1935#

Docket £4611 - charging harboring against Adams; dismissed Hay 15, 1935,

> > h y
Docket £4612 - charging violation of Rational Firearns Act - as to Adams,

. . PENDING "

Docket £4613 - conspiracy as to Adams, Randall and others - dismissed as
to all May 15, 1935# **

\

'

•

Dobket £4672 - charging harboring against Randall ;~Tismi seed May 15, 1935
y..

• *
• "

.

Docket £4673 - charging violation of the National Firearms Act asto
: .

.

# Randall - PENDING ^

'

*-•
-

t i ?

' — V
:

- V *'
:

<

/Docket £4628 - as tovDelaney disposed of by sentence on March' 25, 1935#

Docket £4629 - as to Delaney, disposed of by sentence March 25, 1935

- 2 -
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Docket #4616 - as to^[ urdette, disposed of by sentence Larch 25
,
1935

Docket #4617 - as to Eurdette, disposed of by sentence Larch 25
, 1935

Docket #4658 ^ as to^'cDonald, dismissed Kay 15, 1935. -

Docket #4659 - as to McDonald, dismissed February 11, 1936 - *./

\ o
'

;v v

Docket #4643 - as toTleller, dismissed May 15, 1935
*' y ‘h v; ...

.

V 5 , - ...
,-L'

.
-

r

Docket #4644 - as to Heller, nolle prosequi April 20, 1936#

Dl-DEVELDPED LEAD: MIAMI FIELD DIVISION
' :

AT MIAMI, FLORIDA, will report di^jositions which are
made of indictments against Adams and Randall, bearing Docket numbers
4612 and 4673, respectively, same charging violations of the National
Firearms Act# \ ^

• \ •. r

\

3



JOHN EDGAR HOOVER
DIRECTOR

5 V*

EATsMC

Time:

Jteheral Sttreau of InurstigatUu

Stilted states department of Justice

IHaBljmgton, 50. C.

June 18, 1937.

9:05 A.M.

MEMORANDUM FOR THE DIRECTOR
I

Re: ^Bremer Case

During a telephone conversation had with Mr* Connelley
at Stony Brook concerning another matter, I asked him if
Special Agent Madala 1 s presence is necessary at Hot Springs,
Arkansas, in connection with the above case, inasmuch as
you desire that Agent Madala be placed on general assignment*
Mr* Connelley was also informed that Agent Madala is under
transfer to the Atlanta Office*

Mr* Connelley advised that unless there is somgres soo^to
the contrary, he believes Agent Madala should
Hot Springs since he is familiar with the details and would
do a better job than some other Agent who does not have a
background of the Bremer case*

I told Mr* Connelley you would be informed of his opinion*

Respectfully,

E. A. TAMM.
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Ife&eral Suratu of Jmipatigai >

Hmteii States BepartmenJ of Suatice

30ssl}fngttm, 50. C.

EATsMC June 22, 1937.

Time: 12:14 P.M.

Qam//
MEMORANDUM FOR THE DIRECTOR

RE: ^BREMER CASE
<cUu^> VO .

I called the Atlanta Office and inquired of Special Agent
Fagan as to the commitments of Special Agent Madala, inasmuch
as he has two or three weeks 1 work in connection with the
investigation of the above case at Hot Springs, Arkansas,
to be completed as soon as possible in view of your desire
to place him back on general assignment*

Mr. Fagan advised Mr. Madala has been investigating jury
irregularities in the case of W. H. Compton and should be
able to complete his work in a few days.

I told Mr. Fagan to have Agent Madala report to Hot Springs
as soon as possible to finish this work, in order that he may
return to general assignment at Atlanta.

TAMM.

K
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Form Mo. 1
THIS CASE ORIGINATED AT C lilL 1 PILE NO. 7-5 C

REPORT MADE AT

L.iLi.hjzi City

DATE WHEN MADE

e/ifc/57

PERIOD FOR
WHICH MADE

6/12/37

n
Ti. iLL-Y , with aliises;

r , k, it r. aliases — f uL'XilVij
y-

y

'* I; 0V #1232; *t all v?<““ ^ '

EDT./JiD GEOKGJ^BR£:.-ER - VICTIM
1 *8"'

REPORT MADE BY

R. ?. Bald: in

CHARACTER OF CASE

Kidnc ping; Obstruct j on of

Justice; Harboring of i u*.

National Firearms Act. *

SYNO^IS OF FACT&:
'V

Inquiry at Ponca City, Okla. Police Department V
.*and other interviews at Ponca^City, 0£lel,
failed to Indicate Hilton L^tt now or recently
at Ponca City, Okie-

'f* V

Cvv

p.
• . ' ?

~r\ '. i
r.

DLT/.ILb’sV

/

REFERENCE: Report of special -Agent VW . -E. Hopton,
Oklahoma City, 5/27/37.

- . ; \ \ •

, \
V \ :

'

A I . . f"
.

Several attempts were, made on June 12, 1957 to contact Joe 1. ^cFadaen,
Chief of Police, Ponca City, OKlahona, without success. In the ablYlice oi Uniat
licFndden, Agent contacted Sergeants Eldon Day and £. F. Davidson; Ivan V.ebb, Chief
of D:t: ctives; night chief, Joe Th ‘Donohue, "and other officers, rcTativ? to hi.lt on

. j '£> „ o . - - jt of ottr u **ae e«-.ij.eited to c— Cii, i>rtnont oct-mm^. an^. .2 in oi n--’

at ion indicating tbxt nilton Sett was known or had recently been seen in tout
vicinity. _

In view of the fact that the file on this matter indicates that Lett is
a chicken fancier, and frequents places where chicken fights were held, inquiry
was made at' the Ponca City Police Department relative to any esta blishments of

this nature. in the vicinity of Ponce City. Chief of Detectives Ivan Aebb advised •

that George Littell, Rural Route #3, Ponca City, operated a chicken fighting place,
and that officer Earl Lane was well acquainted with *i4r- Littell-

.. I-

1

'

4
.'\

;

:i . ah- l [mi* " *
. g

7 A '

, T ^ ’W 77
y

' ..

APPROVED AND I J. / 1 } V. 1 l ^ tT Special, agent
7 FORWARDED: VV\ . 1 bJ » V Y^r--W—* W CHIME DO NOT WRITE IN THESE SPACES
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i

Agent accompanied by Officer i^.rl Lcne celled at tee hone of George

Littell, end was advised tliot be v.ns away from hone. Mrs. Litteli, bo*. ever, idvicob
tb- t -b'. IfLoull h:: d closed hie deepen fighting place in i-.pril this ysr.r end vould

.not reopen it until in November. ^gent accompaniea by Officer Lane interviewed
- Mr. ?/. M. Gardner, Rural Route #3, Ponca City, who. Officer Lane stated, he had known

for a long period of time, and that Mr." Gardner was the gate keeper for Mr. Littrell,
nj?hen the chicken fighting establishment was open. / ^ v, • .*

. . . : ,

ngent exhibited ’a photograph of Milton Lett to lir. Gexdner, who was unable
to identify same with any one who had attended the chicken fights prior to the time
the place was closed in April, 1957.

.

•
*

*
. .

Inquiry at the Ponca City Post Office failed to indica te that Lett ?;as

receiving mail through general delivery at this place.

The Ponca City Police Department files do not reflect any record for a

Milton Lett.

P END I H 0



Jfebersl Bureau of Inuestfg ion

Snitch States department of * -.after

P. 0. Box 1276,
LEK:MM Oklahoma City, Oklahoma,
7-56 June 22, 1957

i

l

Director,
Federal Bureau of Investigation,
Washington, D.C.

O O
RE: GEORGE TIMNEI; DR. JOSEPH P. MORAN

with aliases - fUGITIVE, 1.0. #1252;
et al - &
EDWARD GEORGE BREMER - VICTIM.
KIDNAPING; HARBORING FUGITIVES; OB-
STRUCTION OF JUSTICE; NATIONAL FIREARMS ACT.

Dear Sir:

rv

,
»

V
,

rv

\ .

\

,
Bureau letter of June 17, 1957 (Bureau file 7-576) is

hereby acknowledged. A review of this file with reference to the in-
vestigation which has been conducted relative to the sale of machine
guns throughout Oklahoma, has failed to disclose any information in-
dicating that any of these guns have been irregularly sold by Joseph
T.lMiller of Tulsa, Oklahoma.

It appears that the checkup of machine guns, made through-
out Oklahoma and Kansas, was based upon a letter from the Oklahoma City
office, dated September 17, 1955, which reflects that rumors had reached
Dwight Brantley, then Special Agent in Charge at Oklahoma City, to the
effect that some members of the underworld may have been supplied with
Thompson sub-machine guns by Miller.

A

The check of machine guns in the Oklahoma City territory!
has been virtually completed, and the guns listed by the Federal lab- I

oratory as having been sold in Oklahoma have been found to be in the *

possession of peace officers. In my opinion^.further inquiry into the
sale of machine guns throughout this territory is unwarranted, and un-
less advice is received from the. Bureau to the contrary, no further ef-

forts will~be made in the OklahomarCity office to check the sale and
possession of Thompson sub-machine guns. r\ ^ _ \i uLi4

KECOKDKD & INDEXED « -—LjP— L- J-. l-

Very truly yours,,
'

c. w; STEIN,

fo0

CC Kansas City
Special Agent in Charge..

Jt J '
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